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Asunto: PLENO ORDINARIO DO 30-9-2021

Número 11 - Ano 2021

ACTA

da sesión ORDINARIA,  en primeira  convocatoria,  celebrada  polo  Pleno do
Excmo. Concello de Lugo o día

30 de setembro de 2021

Ás dez horas e sete minutos do día trinta de setembro de dous mil vinte e
un, baixo a presidencia da Excma. Sra. Alcaldesa, DONA LARA MÉNDEZ LÓPEZ,
reúnense  por  medios  telemáticos  os  concelleiros  e  concelleiras  DON  RAMÓN
CARBALLO  PÁEZ;  DONA  MARÍA  CARMEN  LÓPEZ  SILVA;  DON  ANTONIO
AMEIJIDE OSORIO; DONA BEATRIZ ISABEL VÁZQUEZ BELDA; DON MANUEL
LÓPEZ FERNÁNDEZ; DONA SAGRARIO SÁNCHEZ RAMIL; DON ÓSCAR POY
FRANCO; DON JAVIER VÁZQUEZ PRADO; DONA MARÍA CRISTINA ABADES
MARTÍNEZ;  DON  MANUEL  RAFAEL  PÉREZ-PRADOS;  DONA  MERCEDES
PAULA  ALVARELLOS  FONDO,  Ilma.  Sra.  Tenenta  de  Alcalde  da  Área  de
Gobernanza,  Economía  e  Recursos  Humanos;  DON  MIGUEL  FERNÁNDEZ
MÉNDEZ,  Ilmo.  Tenente  de  Alcalde  Delegado  da  Área  de  Cohesión  Territorial;
DONA ANA MARÍA GONZÁLEZ ABELLEIRA, Ilma. Tenenta de Alcalde Delegada
da  Área  de  Cohesión  e  Dinamización  Social;  DON  MAURICIO  VICTORIO
REPETTO  MORBAN,  Concelleiro  Delegado  de  Xuventude  e  Deportes;  DONA
MARÍA OLGA LÓPEZ RACAMONDE,  Concelleira  Delegada  de Benestar  Social,
Inclusión  e  Persoas  Maiores;  DONA  SILVIA  ALONSO  PÉREZ,  Concelleira
Delegada  de  Muller  e  Igualdade;  DON  RUBÉN  ARROXO  FERNÁNDEZ,  Ilmo.
Tenente de Alcalde Delegado da Área Mobilidade e Infraestruturas Urbanas; DONA
TAREIXA ANTÍA FERREIRO TALLÓN, Ilma. Tenenta de Alcalde Delegada da Área
de Cultura, Turismo e Promoción da Lingua; DON ALEXANDRE PENAS ROIBÁS,
Concelleiro Delegado de Infraestruturas Urbanas; DONA MARÍA CRISTINA LÓPEZ
FERNÁNDEZ, Ilma. Tenenta de Alcalde da Área de Participación e Servizos para a
Veciñanza;  DON FELIPE RIVAS JORGE, Concelleiro Delegado de Educación e
Difusión do Coñecemento; DONA MARÍA OLGA LOUZAO ALDARIZ e DON JUAN
MANUEL  VIDAL-PARDO  GARCÍA,  co  obxecto  de  celebrar  sesión  ordinaria  do
Excmo. Concello Pleno, en primeira convocatoria, conforme á correspondente orde
do día.

Para os efectos de votación, faise constar que a Corporación municipal está
formada por vinte e cinco concelleiros de feito e de dereito, incluída a presidenta.

Non asiste DON ÁLVARO SANTOS RAMOS, que xustifica a súa ausencia
por atoparse de baixa.
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Dá fe  do  acto  o  Secretario  Xeral  do  Pleno,  don  Rafael  José  del  Barrio
Berbel,  e  está  presente  o  Interventor  Xeral  Municipal  don  Manuel  Vázquez
Fernández.

A presente sesión foi  convoda por resolución da Alcaldía  de data 27 de
setembro  de  2021  e  notificada  por  secretaría  aos  membros  da  Corporación
conforme ao seguinte ORDE DO DIA:

1/117  PROPOSTA  DE  APROBACIÓN  DAS  ACTAS  CORRESPONDENTES  ÁS
SESIÓNS ORDINARIAS CELEBRADAS O POLO EXCMO. CONCELLO PLENO
DE LUGO OS DÍAS 27 DE MAIO, 24 DE XUÑO E 29 DE XULLO DE 2021 DO
PRESENTE ANO 2021. 

A) PARTE RESOLUTIVA

INTERVENCIÓN

2/118  RECOÑECEMENTO  EXTRAXUDICIAL  DE  CRÉDITOS  NÚM.  12-2021.
FACTURAS E SUBVENCIÓN.

3/119 RECOÑECEMENTO EXTRAXUDICIAL DE CRÉDITOS NÚM. 13-2021, CON
REPARO DE LEGALIDADE NÚMERO 46/2021. FACTURAS.

PROPOSICIÓNS

4/120 PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS LUGO, NÚMERO
299/2021  DE REXISTRO DE PLENO,  PARA A CREACIÓN DUNHA MESA DE
AVALIACIÓN  DE  PROXECTOS  FINANCIADOS  A  TRAVÉS  DOS  FONDOS
EUROPEOS. 

5/121 PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS LUGO, NÚMERO
300/2021 DE REXISTRO DE PLENO, PARA CREAR UN PROGRAMA PARA O
RETORNO DO TALENTO. 

6/122  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 301/2021 DE REXISTRO DE PLENO, PARA PROMOVER UN PACTO
DE IMPULSO DO CASCO HISTÓRICO DE LUGO.

7/123  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 302/2021 DE REXISTRO DE PLENO, PARA DESENVOLVER UN PLAN
ESTRATÉXICO DE TURISMO INCLUSIVO PARA A CIDADE DE LUGO. 

8/124  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO  303/2021  DE REXISTRO  DE PLENO,  INSTANDO  AO GOBERNO  Á
ADOPCIÓN DE MEDIDAS PARA A REBAIXA DO PREZO DA LUZ. 
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9/125  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 304/2021 DE REXISTRO DE PLENO, PARA INSTAR AO GOBERNO A
FACILITAR A COBERTURA DE PERSOAL MÉDICO NA ATENCIÓN PRIMARIA. 

B) PARTE DE INFORMACIÓN, IMPULSO E CONTROL

ACTAS E GOBERNO

10/126 DACIÓN DE CONTA DOS DECRETOS QUE OBRAN NO SERVIZO DE
ACTAS E GOBERNO DENDE O DÍA 19 DE XULLO DE 2021, RECOLLIDOS NO
LIBRO ÚNICO DE RESOLUCIÓNS.

TESOURERÍA

11/127 DACIÓN DE CONTA DAS RESOLUCIÓNS DE TESOURERÍA DOS MESES
DE FEBREIRO A XULLO DE 2021.

12/128 DACIÓN DE CONTA DO INFORME DE MOROSIDADE 2º TRIMESTRE DE
2021.

PERSOAL

13/129 DACIÓN DE CONTA DO LEVANTAMENTO DE REPARO DE LEGALIDADE
DOS SERVIZOS EXTRAORDINARIOS LEVADOS A CABO POLO SERVIZO DE
EXTINCIÓN DE INCENDIOS DURANTE O MES DE XUÑO DE 2021.

DECLARACIÓNS INSTITUCIONAIS

- PÉSAME POLO FALECEMENTO DE DON MANUEL PENAS DEVESA.

Aberto o acto pola Presidencia e da súa orde,  éntrase seguidamente no
exame da orde do día, e adóptanse, en relación con ela, os seguintes ACORDOS:

1/117  PROPOSTA DE  APROBACIÓN  DAS  ACTAS  CORRESPONDENTES  ÁS
SESIÓNS ORDINARIAS CELEBRADAS O POLO EXCMO. CONCELLO PLENO
DE LUGO OS DÍAS 27 DE MAIO, 24 DE XUÑO E 29 DE XULLO DE 2021 DO
PRESENTE ANO 2021. (Exp. 2021/G004/000755).- Vista a proposta da Secretaría
do 7 de setembro de 2021, que seguidamente se transcribe:

“Os días 27 de maio, 24 de xuño e 29 de xullo do presente ano 2021, o Excmo.
Concello  Pleno  celebrou  as  súas  sesións  ordinarias  das  que  se  levantou  a
correspondente acta que, unha vez transcritas as intervencións nelas producidas e
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ultimada  a  súa  redacción,  foron  asinadas  polos  Secretarios  e  pola  Alcaldesa
Presidenta da Corporación.
Por todo o exposto, proponse a adopción dos seguintes acordos:
Aprobar as actas correspondentes ás sesións ordinarias celebradas polo Excmo.
Concello Pleno nas datas que seguidamente se indican:
- 27 de maio de 2021
- 24 de xuño de 2021
- 29 de xullo de 2021.”

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 24 dos Grupos Municipais do Partido Popular, do Partido 
Socialista de Galicia-PSOE, do Bloque Nacionalista 
Galego e de Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 0

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  unanimidade,
ACORDA aprobar as actas correspondentes ás sesións ordinarias celebradas polo
Excmo. Concello Pleno nas datas que seguidamente se indican:

- 27 de maio de 2021.
- 24 de xuño de 2021.
- 29 de xullo de 2021.

A) PARTE RESOLUTIVA

INTERVENCIÓN

2/118  RECOÑECEMENTO  EXTRAXUDICIAL  DE  CRÉDITOS  NÚM.  12-2021.
FACTURAS E SUBVENCIÓN.- Examinado o expediente tramitado para os efectos
e vistos:

A) PROPOSTA DA ALCALDESA-PRESIDENTA, do 17 de setembro de 2021, do
seguinte teor literal:

“IMPORTE FACTURAS: 4.429,65 €
IMPORTE BASE IMPOÑIBLE FACTURAS: 4.268,31 €
IVE DE CARÁCTER NON DEDUCIBLE: 161,34 €
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IVE DE CARÁCTER DEDUCIBLE (non orzamentario): 0 €
IMPORTE TOTAL: 4.429,65 €
IMPORTE TOTAL (SUBVENCIÓNS): 1.109,39 €
IMPORTE TOTAL imputado ao orzamento 2021: 5.539,04 €

Durante  o  presente  exercicio  remitíronse  por  parte  de  diversos  Servizos
Municipais  ao departamento de Contabilidade  Municipal,  facturas  devengadas  e
executadas en exercicios anteriores así como a xustificación dunha subvención do
exercicio 2019, que non foron imputadas ao respectivo orzamento, por importe total
de 5.539,04 €.

No presente exercicio procedeuse á verificacion da existencia dos informes
de  conformidade  preceptivos  e  esixibles  para  a  tramitación  do  correspondente
expediente de recoñecemento extraxudicial de crédito, así como da habilitación do
crédito polo órgano responsable da Contabilidade Municipal. 

Considerando  a  conformidade  prestada  polos  responsables  técnicos
municipais,  así  como  polos  titulares  das  concellerías  delegadas  de  Área  ás
mencionadas  facturas  corroborando  así  a  efectiva  execución  dos  servizos  e
subministracións.

Considerando  igualmente  a  imputación  orzamentaria  das  facturas  e  da
subvención  con  cargo  ao  estado  de  consignacións  orzamentarias  incluída  no
Orzamento corporativo para o exercicio 2021, xuntándose as dilixencias estendidas
pola  responsable  da  Contabilidade  Municipal  indicativas  das  referencias  dos
mandamentos contables RC asinados pola Tesoureira Municipal como responsable
da Contabilidade Municipal,  acreditativos da existencia de crédito dispoñible, por
importe  total  de  5.539,04 € (contía imputable  ao orzamento:  5.539,04 €)  nas
respectivas  aplicacións  presupostarias  de  imputación  relacionadas,  sen  que  tal
circunstancia supoña nengún menoscabo na prestación dos servizos de natureza
básica  e  esencial, asumindo  como responsable  da  xestión  orzamentaria  que  a
imputación dos gastos relacionados con cargo aos creditos do orzamento vixente
non  causará  nengún  perxuízo  nen  limitación  ningunha  para  a  realización  das
atencións do exercizo corrente, e polo tanto, resulta posible a súa imputación sen
minoración da calidade dos servizos e con coherencia respecto dos obxectivos de
estabilidade orzamentaria e regra de gasto.

Considerando  finalmente  o  enriquecemento  inxusto  da  Administración
municipal como consecuencia da execución de gastos en beneficio dos intereses
xerais,  e atendendo á conformidade prestada polos servizos técnicos municipais
tanto ás cantidades, como ás calidades e prezos.

Logo  de  ver  o  informe  emitido  pola  Intervención  xeral  municipal  Ref
2021/1453,  de  data  17.09.2021  relativo  ao  expediente  de  administrativo
extraxudicial de créditos 12-2021, coas consideracións nel contidas, esta Alcaldía
no  uso  das  atribucións  conferidas  propón  ao  Pleno  a  adopción  do  acordo
correspondente á seguinte:
PROPOSTA DE ACORDO
De conformidade co establecido no artigo 60.2 do Real Decreto 500/1990 de 20 de
abril,  proponse a habilitación de crédito así  como a aprobación da autorización,
disposición  do  gasto,  recoñecemento  e  liquidación  das  obrigas  relacionadas  no
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presente  expediente  de  recoñecemento  extraxudicial  de  crédito  das  facturas  e
subvención relacionadas e con cargo ás aplicacións orzamentarias e mandamentos
sinalados nas dilixencias respectivas de existencia de crédito e cuxo importe global
suma a cantidade de 5.539,04 €

COD_FACT PROVEEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER IMP_BASE IVE_DED
IVE_NON_DE

D TOTAL

79932

COMERCIAL
OSVANE
SL_B2719803
5 002282 3/12/2019

SEÑALIZ VIAL
ACRILICA
AMARILLA  -
RECAMBIO
11CM  LANA-
ROLLOS  EMP
APELAR
50M/M-
BLANCO
VIALES  EN
EXPRAY 15300.21000 202100023660 235,25 0,00 49,40 284,65

81574

REGSITI
COMERCIALI
ZADORA
REGULADA
SLU_B397024
36 65002982247 14/3/2019

Potencia(13,16
4 KW x 31 días
x   47,55771
eur/kW y año)-
Consum o (P1)
(12  kWh  x
0,139027 eur/k
Wh)-
Incremento  no
PVPC-Impuest 93301.22100 202100040308 70,56 0,00 14,82 85,38

82817

ASCENSORE
S  ENOR
SL_B3665099
2 3413 17/11/2020

REF. PUERTA
AUTOMÁTICA
CL CARM EN,
S/N.  PARTE
15/10/2020:
Rep aración de
la  puerta
automátic  a
Sala  de
Exposiciones
Portami 93301.21200 202100009180 114,25 0,00 23,99 138,24

86903

ASOCIACION
NACIONAL DE
CEEIS
ESPAÑOLES_
G31539356 55 31/3/2020

Cuota
miembro  2021
ANCES      24100.48900 202100046406 1.200,00 0,00 0,00 1.200,00

86904

ASOCIACION
NACIONAL DE
CEEIS
ESPAÑOLES_
G31539356 56 31/3/2020

Cuota
Inscripción
ANCES  -  CEI
Nodus---    24100.48900 202100046406 2.300,00 0,00 0,00 2.300,00
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74057

SANEAMIENT
OS  RIGA
SL_B2703031
1 A  1900950 30/9/2019

*ASIENTO
INODORO
BABY
BLANCO-G
RIFO
TEMPORIZAD
OR  FUENTE
FRONT  AL-
COMMENT|
CUESTAS
DEL PARQUE- 16100.21300 202100058750 90,35 0,00 18,97 109,32

75538

COMERCIAL
CASAL
SL_B2701696
3 1786 18/11/2019

Revisar
freidora
eléctrica-Sal
ida taller-Mano
de obra 1h-    32381.21300 202100058749 48,00 0,00 10,08 58,08

84881

VAZQUEZ*CA
RRICOBA,EN
RIQUE_33805
358G 662 18/3/2021

SERVICIOS
SOCIAIS-
AMIG
CERRADU RA
642-15
PERSIANA
SERRETA-
CAD  ENA
FORRADA
TEMPLADA
60cm-  23150.22699 202100031190 29,12 0,00 6,12 35,24

86364

SOCIEDADE
XERAL  DE
AUTORES  E
EDITORES_G
28029643 1210095500 3/3/2021

0003373568
VIA  PUBLICA
LUGO  LU  GO
S/N  ,  S/N
LUGO  27001
REPRES
ENTACION
07/10/2018
FRIO  SOMOS
INUIT!  -
PEREZ
POMBO
RUBEN - 33000.22699 202100053656 180,78 0,00 37,96 218,74

TOTAL 4.268,31 0,00 161,34 4.429,65

E da seguinte subvención:

B) DITAME FAVORABLE DA COMISIÓN ESPECIAL DE CONTAS E ORDINARIA
DE  ALCALDÍA  E  GOBERNANZA:  ECONOMÍA  E  RECURSOS  HUMANOS
celebrada o día 24 de setembro de 2021.

7

 
ENTIDADE

SUBVENCIÓN
CONCEDIDA

IMPORTE A
XUSTIFICAR

ASOCIACIÓN  DE  VECIÑOS
ACHEGATE DA PARROQUIA
DE  SANTA  MARÍA  DE
BASCUAS.
CIF G-27263847

1.109,39€ 1.183,89€”
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Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Votos en contra: 0
- Abstencións: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 

Ciudadanos Lugo.

En virtude de todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  maioría  simple,
ACORDA:

APROBAR,  de  conformidade  co  establecido  no  artigo  60.2  do  Real  Decreto
500/1990  de  20  de  abril,  a  habilitación  de  crédito  así  como  a  aprobación  da
autorización,  disposición  do  gasto,  recoñecemento  e  liquidación  das  obrigas
relacionadas no presente expediente de recoñecemento extraxudicial de crédito das
facturas  e subvención relacionadas  e con cargo ás aplicacións  orzamentarias  e
mandamentos sinalados nas dilixencias respectivas de existencia de crédito e cuxo
importe global suma a cantidade de 5.539,04 €

COD_FACT PROVEEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER IMP_BASE IVE_DED
IVE_NON_DE

D TOTAL

79932

COMERCIAL
OSVANE
SL_B2719803
5 002282 3/12/2019

SEÑALIZ VIAL
ACRILICA
AMARILLA  -
RECAMBIO
11CM  LANA-
ROLLOS  EMP
APELAR
50M/M-
BLANCO
VIALES  EN
EXPRAY 15300.21000 202100023660 235,25 0,00 49,40 284,65

81574

REGSITI
COMERCIALI
ZADORA
REGULADA
SLU_B397024
36 65002982247 14/3/2019

Potencia(13,16
4 KW x 31 días
x   47,55771
eur/kW y año)-
Consum o (P1)
(12  kWh  x
0,139027 eur/k
Wh)-
Incremento  no
PVPC-Impuest 93301.22100 202100040308 70,56 0,00 14,82 85,38

8

C
V
D
:
 
o
b
x
p
w
w
6
k
W
L
p
V
Q
1
Y
K
P
V
Q
Y

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac2253277412112648065.doc

Asunto: PLENO ORDINARIO DO 30-9-2021

82817

ASCENSORE
S  ENOR
SL_B3665099
2 3413 17/11/2020

REF. PUERTA
AUTOMÁTICA
CL CARM EN,
S/N.  PARTE
15/10/2020:
Rep aración de
la  puerta
automátic  a
Sala  de
Exposiciones
Portami 93301.21200 202100009180 114,25 0,00 23,99 138,24

86903

ASOCIACION
NACIONAL DE
CEEIS
ESPAÑOLES_
G31539356 55 31/3/2020

Cuota
miembro  2021
ANCES      24100.48900 202100046406 1.200,00 0,00 0,00 1.200,00

86904

ASOCIACION
NACIONAL DE
CEEIS
ESPAÑOLES_
G31539356 56 31/3/2020

Cuota
Inscripción
ANCES  -  CEI
Nodus---    24100.48900 202100046406 2.300,00 0,00 0,00 2.300,00

74057

SANEAMIENT
OS  RIGA
SL_B2703031
1 A  1900950 30/9/2019

*ASIENTO
INODORO
BABY
BLANCO-G
RIFO
TEMPORIZAD
OR  FUENTE
FRONT  AL-
COMMENT|
CUESTAS
DEL PARQUE- 16100.21300 202100058750 90,35 0,00 18,97 109,32

75538

COMERCIAL
CASAL
SL_B2701696
3 1786 18/11/2019

Revisar
freidora
eléctrica-Sal
ida taller-Mano
de obra 1h-    32381.21300 202100058749 48,00 0,00 10,08 58,08

84881

VAZQUEZ*CA
RRICOBA,EN
RIQUE_33805
358G 662 18/3/2021

SERVICIOS
SOCIAIS-
AMIG
CERRADU RA
642-15
PERSIANA
SERRETA-
CAD  ENA
FORRADA
TEMPLADA
60cm-  23150.22699 202100031190 29,12 0,00 6,12 35,24

86364

SOCIEDADE
XERAL  DE
AUTORES  E
EDITORES_G
28029643 1210095500 3/3/2021

0003373568
VIA  PUBLICA
LUGO  LU  GO
S/N  ,  S/N
LUGO  27001
REPRES
ENTACION
07/10/2018
FRIO  SOMOS
INUIT!  -
PEREZ
POMBO
RUBEN - 33000.22699 202100053656 180,78 0,00 37,96 218,74
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TOTAL 4.268,31 0,00 161,34 4.429,65

E da seguinte subvención:

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: ... Tal e como se estableceu na Xunta de Portavoces,
imos facer un debate conxunto do punto número 2 e punto número 3;  despois,
coma sempre, as súas votacións por separado. E iniciamos entón o debate e ten a
concelleira de Gobernanza e Economía 3 minutos para o debate.
 
- MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Moitas grazas, señora alcaldesa.
Bos días a todos e a todas. 
Hoxe elévanse ao Pleno para ser recoñecidas extraxudicialmente 15 facturas; dez
son do ano 2020, catro do ano 2019 e unha do ano 2018. A razón fundamental,
como xa lles dixen en plenos pasados, de que estas facturas non fosen tramitadas
no  seu  exercicio  correspondente  é  na  case  totalidade  delas  a  inactividade  do
provedor. Así, en máis da metade dos casos as facturas non se presentaron polos
provedores no exercicio correspondente. Neste caso atópanse concretamente nove
delas, das 15. O acredor coa súa demora na presentación desta factura provoca o
atraso  na  tramitación  axeitada.  Voulle  poñer  como  exemplo  as  facturas  da
Asociación Nacional de CEIS Españois, que son as máis altas que veñen a este
recoñecemento, relativas á cota de inscrición do CEI Nodus; son dúas facturas dos
meses de marzo do 20,  por  importe de 1.200 e 2.300 €  respectivamente.  Son
facturas  que  se  corresponden  ao  ano  2020,  cotas  do  2020,  aínda  que  foron
recibidas  no  Concello  exactamente  o  14  de  xullo  de  2021;  é  dicir,  16  meses
despois.  Unha  vez  recibidas,  os  servizos  xestores  tardaron  tan  só  8  días  en
conformalas, un tempo evidentemente curto. 
O mesmo podo dicir de moitas máis facturas que podía relatar, como facturas de
Servizos Sociais dunha cerradura, dunha persiana; este servizo foi prestado tamén
no 20, pero a factura recibiuse o 18 de marzo do 21 e simplemente tardáronse 20
días en conformar a factura. Podía dicirlles de moitas máis; son simples exemplos
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ENTIDADE

SUBVENCIÓN
CONCEDIDA

IMPORTE A
XUSTIFICAR

ASOCIACIÓN  DE  VECIÑOS
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DE  SANTA  MARÍA  DE
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que demostran que a inactividade do provedor ou simples erros moitas veces é o
que provoca o pago fóra do exercicio correspondente e, polo tanto, que traiamos
estas facturas a este recoñecemento. 
A segunda razón é que a factura nin se presente no exercicio correspondente por
parte do provedor e á súa vez o servizo se atrase tamén en asinar a factura. Aquí
estamos coma sempre nesas facturas de consumos e subministros, temos unha en
concreto de Régsiti  que aparece neste recoñecemento. Neste caso o servizo foi
prestado no ano 19, pero a factura foi recibida no Concello no 19 de outubro de
2020.  É nestes servizos onde,  sobre todo con facturas relativas a subministros,
onde, pola dificultade na conformación, se producen máis atrasos pero é evidente
que cada día esta situación mellorou substancialmente e seguimos mellorando.
Polo tanto, só tres facturas das 15 que se recollen neste recoñecemento foron por
atrasos  do  servizo,  xeralmente  por  erros  no  circuíto  de  firma,  ademais,
concretamente a reparación dunha porta ou dunha freidora, ou a tapa dun inodoro
infantil. 
Polo tanto, quero poñer de manifesto unha vez máis a mellora substancial que se
vai vendo mes tras mes. En cada un dos recoñecementos que veñen a este Pleno
vese no tempo da tramitación que cada vez é moito máis curto, salvo as salvidades
que  dixen  pola  dificultade  da  conformación,  pero  no  xeral  entre  8  e  30  días
confórmanse todas as facturas. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas, finalizou o seu tempo. Quenda
agora para a portavoz de Cidadáns, 3 minutos. 

- OLGA LOUZAO ALDARIZ: Ola, moi bo día a todos e a todas. 
Ben,  señora  Alvarellos,  si  é  verdade  que  aínda  non  conseguiu  resolver  os
recoñecementos extraxudiciais de crédito e os reparo de legalidade, pero é xusto
recoñecer que parece que vai polo bo camiño. E xa sabe que desde o noso grupo
somos moi críticos en canto á xestión económica, pero tamén sabemos recoñecer
cando se están a tomar medidas para solucionalo. Aínda podemos ver facturas que
non cumpren a normativa vixente e que segue sendo necesario tomar medidas en
canto  aos  procedementos  contractuais  e  á  axilidade  na  tramitación,  pero  as
cantidades, de verdade, están sendo menores ultimamente en relación con outras
ocasións. Ogallá chegue ese pleno no que os reparos de legalidade non inauguren
cada sesión. Este é un punto a favor en canto á xestión pero non pode nin debe
baixar a garda. 
Neste trimestre volveron vostedes a incrementar o período medio de pago e aínda
pagaron fóra de prazo máis dun 25% das facturas, máis de 3.800.000 €. Isto, xunto
co control  exhaustivo  dos contratos menores,  debe ser  unha prioridade,  porque
parece que todo o malo se pega. Os seus ata agora socios de Goberno botaban as
mans á testa non hai tanto por este asunto, exixindo máis control e transparencia, e
agora podemos comprobar como se converteron nos maiores fans deste tipo de
contratos e  a mínima transparencia.  Só hai  que botarlle  un vistazo aos últimos
contratos menores publicados no portal de transparencia, os de abril ata xuño, para
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comprobar como as áreas que lle competen ao Bloque Nacionalista Galego son as
campioas, destacando sobre todo a área de Cultura. 
O abuso deste tipo de contratación xa foi sinalado polo Servizo de Intervención e
moito non fixeron porque, a verdade, isto non vai a mellor, xa que podemos dicir
que vai moito peor. Unha verdadeira mágoa que a outra parte deste bigoberno vaia
estropearlle a foto, señora Alvarellos, da súa xestión económica. Quizais debería
deixarlles unha copia do Plan de acción da alcaldesa, esa competencia propia do
Partido Socialista, para que non esquezan os compromisos deste bigoberno nesta
materia. 
Como xa dixemos en moitas ocasións, a xestión económica desta Administración é
un piar fundamental para que se poida avanzar en moitos outros asuntos e, a pesar
de dar pasos en positivo, todo apunta a que o control económico de ingresos e
gastos estáselles a atragantar, porque non hai un control exhaustivo dos recursos
públicos.  Deberíalle  recordar,  señora Alvarellos,  ao resto dos seus compañeiros
que gobernar non é só gastar sen máis, sen control, senón gastar acorde ao que un
ten, máis que nada para que non teñan problemas no futuro, para que non teñamos
problemas no futuro ou para non ter que facer pagar aos lucenses os caprichos
deste bigoberno.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas, quenda agora para o portavoz
do Partido Popular. 

- MARÍA CRISTINA ABADES MARTÍNEZ: Bo día. 
Señora Alvarellos, leva dous anos como responsable da área de Economía e segue
traendo a Pleno recoñecementos extraxudiciais de crédito. Un deles hoxe conta cun
reparo de legalidade, o número 46 do 2021, nin máis nin menos. 
Entre as facturas podemos destacar a subvención de 2019 á asociación Achégate
de Santa María de Bascuas; a revisión anual do sistema de seguridade; a cota de
conexión á central de alarmas ou a reparación dunha porta automática na sala de
exposicións.  Sexan  serios,  estamos  ante  gastos  perfectamente  previsibles  no
funcionamento  dunha  Administración  e  deberían  tramitarse  a  través  dos
procedementos ordinarios. 
E, señora Méndez, no debate do estado do Concello dixo que se comprometía a
finalizar  ao longo deste  ano a renovación  de todos os contratos  caducados do
Concello de Lugo. Quedan tres meses para terminar o ano e moito tememos que o
compromiso da alcaldesa o levará o vento, como a maioría dos compromisos deste
Goberno. 
Neste momento entre outros temos: o contrato de publicidade sen regularizar;  o
contrato de zonas verdes sen regularizar; o contrato do ciclo da auga, que leva 10
anos caducado, sen regularizar; o contrato do lixo, cun importe de licitación de 134
millóns de euros e caducado dende o 31 de marzo de 2017, sen regularizar, e moito
tememos que este contrato acabará nos tribunais, esperemos que non sexa con
indemnizacións millonarias, como nos ten acostumado este Goberno. 
Non  esquezan que xestionan  diñeiro  público,  de todos os lucenses,  e dende  o
Partido Popular non imos permitir que os veciños de Lugo asuman o pago derivado
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das  irresponsabilidades  da  súa  xestión  política.  Como  non  imos  a  permitir  a
condena de case 2,5 millóns de euros pola rescisión do contrato da Fábrica da Luz
ou as indemnizacións que se deriven do Garañón, polo que a promotora á que o
Partido Socialista lle concedeu unha licenza ilegal pide xa máis de 25 millóns de
euros. 
E, señor Arroxo, cando estaban na oposición denunciaban o fraccionamento dos
contratos e agora vemos que o modusoperandi do BNG é a utilización abusiva dos
contratos  menores.  No  primeiro  trimestre  do  ano  a  área  de  Cultura  asinou  76
contratos a dedo por valor de máis de 200.000 €. Nestes momentos podemos dicir
que a xestión cultural  do Bloque Nacionalista Galego está a funcionar como un
chiringuito, xa que parece que só poden traballar os que teñen o carné nacionalista,
e despois impiden aos barraquistas montar as instalacións do San Froilán cando
precisan traballar para manter as súas familias. Dende o Partido Popular levamos
semanas dicindo que todos os protocolos permitían a instalación das barracas, pero
a obsesión do BNG de botar as culpas de todo á Xunta fixo que se negaran a ver
unha evidencia: que, sen casetas de polbo e sen barracas, non hai san Froilán.
Finalmente á alcaldesa non lle quedou máis remedio que desautorizar a señora
Ferreiro e dar a razón ao Grupo Popular.  Esperamos que non sexa demasiado
tarde para encauzar  este  despropósito,  e  agora  temos dous organizadores  das
festas, co cal temos o dobre de gasto, o dobre de publicidade e o dobre de... 

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  pois  iniciamos  entón  a  segunda  quenda.
Minuto e medio para o Goberno, señora Alvarellos. 

- MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Moitas grazas, señora alcaldesa. 
En  primeiro  lugar  quero  dicirlle,  señora  Abades,  que,  se  é  vostede  capaz  de
articular o desenvolvemento dun proceso contractual de máis de 130 millóns nun
ano, igual lle temos que facer unha oferta como asesora. Dito isto, doulle as grazas
á señora, a Olga, á portavoz de Ciudadanos, á señora Louzao, polo recoñecemento
do bo camiño  que estamos levando.  O que si  é  certo  é que a morosidade  da
Administración estrangula pemes e autónomos. É certo que en moitísimos casos os
estrangula, pero non é o caso do Concello de Lugo, pois se a media de atraso do
período medio de pago nos concellos é de 69 días en toda España, nós estamos
nos 10 días. Estes datos están recollidos deste último mes, do informe que publica
cada mes o Ministerio de Facenda; que tamén, por certo, señora Abades, pon de
manifesto  que  as  comunidades  autónomas  son  as  administracións  que  máis
morosidade acumulan cos seus provedores, non os concellos, por se quere facer
comparativas. 
Pero, como ben di a señora Louzao, nós non descansamos, simplemente non nos
botamos  flores  polo  que  estamos  facendo.  O  noso  obxectivo  é  sempre  seguir
mellorando e, por suposto, con transparencia, cunha transparencia e cun control
económico  exhaustivo,  intentando  equilibrar  ingresos e  gastos,  iso  por  suposto.
Pero o noso obxectivo é sempre intentar mellorar. Para iso é fundamental todoo
labor que se está facendo, todo o labor que podemos dicir  que se simplificaron
moito os procedementos, se coordinaron os distintos servizos... 
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- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas, finalizou a quenda, e quenda
agora para a portavoz de Cidadáns. 

-  OLGA  LOUZAO  ALDARIZ: Señora  Alvarellos,  do  mesmo  modo  que  a
Ciudadanos non lle supón ningún problema recoñecer cando as cousas se están a
facer ben, pois vostede pode facelo sen atragantalo o recoñecer que Ciudadanos
pode tamén recoñecer a xestión. Pero, mire, a ver, fala vostede do contrato do lixo;
é que levan vostedes cinco anos para sacar a licitación dun concurso, non é un
ano, son cinco, e tamén hai que dicir  as cousas como son. E isto ademais con
requirimentos  previos  para  que  se  preparara  a  documentación,  para  sacala  a
concurso, que isto non é 12 meses son cinco anos, son uns cantos máis. 
E, sobre todo, señora Alvarellos, porque vostede ten un problema, un problema moi
grave e así se lle comentou e se lle fixo saber polo Servizo de Intervención, que é o
uso  abusivo  dos  contratos  menores,  que  están  sendo  a  panacea  para  a
contratación  dos seus socios  de  Goberno.  Vostede  ten que  controlar  iso  como
máxima responsable e sabe perfectamente que está sendo un problema grave, que
ademais está ao límite de cumprir a legalidade vixente. Polo tanto, aínda lle queda
moito  por  facer;  nós  recoñecemos  cando  solventamos  un  problema  económico
grave de xestión que se estaba a levar neste Concello con centos de miles de euros
que se pagaban todos os meses con reparo de legalidade, pero non baixe a garda,
xa llo dixen, queda moitísimo por facer en xestión económica e vostede é a máxima
responsable, é a súa competencia propia do Partido Socialista nestes marcos que
vostedes crearon de competencia. 
Polo tanto, ten que exixir o control dos recursos públicos nas áreas socialistas e
tamén nas áreas do Bloque Nacionalista Galego. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas e quenda agora para a portavoz
do Partido Popular. 

-  MARÍA CRISTINA ABADES MARTÍNEZ: Señora Alvarellos,  o contrato de lixo
leva caducado dende o ano 2017, e vostede leva dous anos como responsableda
área  de  Economía.  E  recórdolle  que  foi  a  alcaldesa  a  que  se  comprometeu  a
finalizar o contrato antes de que terminara o ano. 
Recórdolles tamén que no ano 2020 o Concello de Lugo tivo o récord histórico de
pagar 44 millóns de euros con reparos de legalidade; é dicir, a metade dos pagos
deste bigoberno fixéronse á marxe da lei. E do informe de morosidade do segundo
trimestre que hoxe nos traen a Pleno despréndese que o importe total das facturas
pagadas  fóra  de  prazo  ascende  a  3,8  millóns  de  euros.  Hai  que  pagar  aos
provedores en prazo, non son tempos para deberlles cartos aos autónomos, ás
empresas e ás familias. 
E, señor Arroxo, deixen de fraccionar os contratos para dar traballo aos seus afíns e
deixen  a  un  lado  o  seu  sectarismo.  Gobernen  para  todos  os  lucenses.  A
improvisación na área de Cultura na organización das festas patronais evidencia o
desinterese  do  BNG  no  San  Froilán,  e  o  ano  pasado  dixémoslle  que  non
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entendiamos o desembolso de medio millón de euros no San Froilán do 2020 cando
pola  pandemia  apenas  puideran  facerse  actividades,  e  consideramos  un
despropósito que custase 100.000 € máis que no ano 2019. Estaremos moi atentos
ás facturas do San Froilán do 2021, sobre todo despois do despropósito que están
montando  coa organización  das festas.  Unha vez máis  os  lucenses temos que
pagar as consecuencias das dúas visións distintas que ten o PSOE e o BNG sobre
o modelo de cidade. 
Moitas grazas. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben,moitas grazas. Última quenda para a portavoz
do Goberno, 30 segundos, señora Alvarellos. 

-  MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Señora  Abades,  segue vostede
repetindo que se somos un Concello moroso. Lugo non é un Concello moroso por
moito que lles custe, por moito que lles fastidie. Lugo non é un Concello moroso,
nós estamos aquí a carón das familias, das pemes, dos autónomos e, como se ve,
e  é  evidente  e  palmario,  melloramos  día  a  día.  Quince  facturas  van  ao
recoñecemento extraxudicial de crédito e nove delas é por atraso do provedor. Se
non o queren escoitar e falar de barracas, é o seu problema neste momento, pero
aquí estamos falando de facturas. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. 
Pois como vostede mesmo dicía, señora Alvarellos, a intención do Goberno sempre
é seguir  mellorando,  pero eu quero aproveitar  tamén a ocasión para felicitala  a
vostede e a todo o seu equipo na área de Economía porque a evidencia de que
imos mellorando e de que estamos no bo camiño é que se falou absolutamente de
todo menos dos puntos a tratar,  que era o  obxectivo  deste debate.  Polo  tanto,
parabéns e, como diciamos, a seguir mellorando polo ben da cidadanía e polo ben
de Lugo. 
Procedemos entón a facer a votación destes dous puntos. 

3/119 RECOÑECEMENTO EXTRAXUDICIAL DE CRÉDITOS NÚM. 13-2021, CON
REPARO  DE  LEGALIDADE  NÚMERO  46/2021.  FACTURAS.-  Examinado  o
expediente tramitado para os efectos e vistos:

A) PROPOSTA DA ALCALDESA- PRESIDENTE do teor literal seguinte:

“Asunto: Tramitación Aprobación de Facturas
Fase do Gasto: Recoñecemento da obriga  Fase O)
Reparo Núm 46-2021: Art 216.2 c) Recoñecemento extraxudicial 13-2021
IMPORTE TOTAL: 7.482,32 €
IMPORTE BASE IMPOÑIBLE FACTURAS: 6.183,74 €
IVE DE CARÁCTER NON DEDUCIBLE: 1.298,58 €
IVE DE CARÁCTER DEDUCIBLE (non orzamentario): 0 €
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IMPORTE TOTAL imputado ao orzamento 2021: 7.482,32 €

Durante  o  presente  exercicio  remitíronse  por  parte  de  diversos  Servizos
Municipais  ao departamento  de Contabilidade  Municipal,  facturas devengadas e
executadas  en  exercicios  anteriores,  que  non  foron  imputadas  ao  respectivo
orzamento, por importe total de 7.482,32 €

No presente exercicio procedeuse á verificacion da existencia dos informes
de  conformidade  preceptivos  e  esixibles  para  a  tramitación  do  correspondente
expediente de recoñecemento extraxudicial de crédito, así como da habilitación do
crédito polo órgano responsable da Contabilidade Municipal. 

Considerando  a  conformidade  prestada  polos  responsables  técnicos
municipais,  así  como  polos  titulares  das  concellerías  delegadas  de  Área  ás
mencionadas  facturas  corroborando  así  a  efectiva  execución  dos  servizos  e
subministracións.

Considerando igualmente a imputación orzamentaria das facturas con cargo
ao estado de consignacións orzamentarias incluída no Orzamento corporativo para
o  exercicio  2021,  xuntándose as  dilixencias  estendidas  pola  responsable  da
Contabilidade  Municipal  indicativas  das referencias  dos mandamentos  contables
RC  asinados  pola  Tesoureira  Municipal  como  responsable  da  Contabilidade
Municipal,  acreditativos  da existencia  de crédito dispoñible,  por  importe total  de
7.482,32  € (contía  imputable  ao  orzamento:  7.482,32  28  €)  nas  respectivas
aplicacións presupostarias de imputación relacionadas, sen que tal  circunstancia
supoña  nengún  menoscabo  na  prestación  dos  servizos  de  natureza  básica  e
esencial, asumindo como responsable da xestión orzamentaria que a imputación
dos gastos relacionados con cargo aos creditos do orzamento vixente non causará
ningún  perxuízo  nen  limitación  ningunha  para  a  realización  das  atencións  do
exercizo corrente, e polo tanto, resulta posible a súa imputación sen minoración da
calidade dos servizos e con coherencia respecto dos obxectivos de estabilidade
orzamentaria e regra de gasto.

Considerando  finalmente  o  enriquecemento  inxusto  da  Administración
municipal como consecuencia da execución de gastos en beneficio dos intereses
xerais,  e atendendo á conformidade prestada polos servizos técnicos municipais
tanto ás cantidades, como ás calidades e prezos.

Logo  de  ver  o  informe  emitido  pola  Intervención  xeral  municipal  Ref
2021/1452,  de data  17.09.2021  relativo  ao  expediente  de  administrativo
extraxudicial de créditos 13-2021 reparo 46-2021, coas consideracións nel contidas,
así  como  o  mantemento  da  discrepancia  asinado  pola  Tenenta  de  Alcaldesa
delegada da Área de Gobernanza: Economía e Recursos Humanos o 17.09.2021 e
o decreto de levantamento de reparo nº 7621/2021 de 17.09.2021, esta Alcaldía no
uso  das  atribucións  conferidas  propón  ao  Pleno  a  adopción  do  acordo
correspondente á seguinte:
PROPOSTA DE ACORDO
De conformidade co establecido no artigo 60.2 do Real Decreto 500/1990 de 20 de
abril,  proponse a habilitación de crédito así  como a aprobación da autorización,
disposición  do  gasto,  recoñecemento  e  liquidación  das  obrigas  relacionadas  no
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presente  expediente  de  recoñecemento  extraxudicial  de  crédito  das  facturas
relacionadas e con cargo ás aplicacións orzamentarias e mandamentos sinalados
nas dilixencias respectivas de existencia de crédito e cuxo importe global suma a
cantidade de 7.482,32 €:
COD_FACT PROVEEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER IMP_BASE IVE_DED IVE_NON_DE

D
TOTAL

83670 PROTESE
SL_B2715109
1

202101002 1/1/2021 CUOTA
CONEXIÓN
CENTRAL
RECEPTO  RA
DE  ALARMAS
---    

93301.21200 202100062857 180,30 0,00 37,86 218,16

83671 PROTESE
SL_B2715109
1

202101001 1/1/2021 CUOTA
CONEXIÓN
CENTRAL
RECEPTO  RA
DE  ALARMAS
-REVISION
ANUAL  DEL
SISTEMA  DE
SEGURIDAD  -
EQUI  PO
ALTERNATIV
O  DE
TRANSMISIÓ
N

93301.21200 202100062857 360,30 0,00 75,66 435,96

83673 PROTESE
SL_B2715109
1

202101005 1/1/2021 CUOTA
CONEXIÓN
CENTRAL
RECEPTO  RA
DE  ALARMAS
-REVISIÓN
ANUAL  DEL
SISTEMA  DE
SEGURIDAD
--  

93301.21200 202100062857 252,42 0,00 53,01 305,43

83674 PROTESE
SL_B2715109
1

202101004 1/1/2021 CUOTA
CONEXIÓN
CENTRAL
RECEPTO  RA
DE  ALARMAS
-EQUIPO
ALTERNAT
IVO  DE
TRANSMISIÓ
N  DE
ALARMAS --

93301.21200 202100062857 288,30 0,00 60,54 348,84

83675 PROTESE
SL_B2715109
1

202101006 1/1/2021 REVISIÓN
ANUAL  DEL
SISTEMA  DE
SEGURIDAD  -
CUOTA
CONEXIÓN
CENT  RAL
RECEPTORA
DE  ALARMAS
--  

93301.21200 202100062857 252,42 0,00 53,01 305,43

85408 FREIRE*IGLE
SIAS,ESTELA
_72531838G

7 31/3/2021 AUDIOVISUAI
S  CAMPAÑA
COVID      

33430.22699 202100045353 4.850,00 0,00 1.018,50 5.868,50
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COD_FACT PROVEEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER IMP_BASE IVE_DED IVE_NON_DE
D

TOTAL

TOTAL 6.183,74 0,00 1.298,58 7.482,32”

B) DITAME FAVORABLE DA COMISIÓN ESPECIAL DE CONTAS E ORDINARIA
DE ALCALDÍA E GOBERNANZA: ECONOMÍA E RECURSOS HUMANOS, emitido
na reunión celebrada o día 24 de setembro de 2021.

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Votos en contra: 2 do Grupo Municipal de Ciudadanos Lugo.
- Abstencións: 10 do Grupo Municipal do Partido Popular.

En virtude de todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  por  maioría  simple,
ACORDA:

APROBAR,  de  conformidade  co  establecido  no  artigo  60.2  do  Real  Decreto
500/1990  de  20  de  abril,  a  habilitación  de  crédito  así  como  a  aprobación  da
autorización,  disposición  do  gasto,  recoñecemento  e  liquidación  das  obrigas
relacionadas no presente expediente de recoñecemento extraxudicial de crédito das
facturas relacionadas e con cargo ás aplicacións orzamentarias e mandamentos
sinalados nas dilixencias respectivas de existencia de crédito e cuxo importe global
suma a cantidade de 7.482,32 €:
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COD_FACT PROVEEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER IMP_BASE IVE_DED IVE_NON_DE
D

TOTAL

83670 PROTESE
SL_B2715109
1

202101002 1/1/2021 CUOTA
CONEXIÓN
CENTRAL
RECEPTO  RA
DE  ALARMAS
---    

93301.21200 202100062857 180,30 0,00 37,86 218,16

83671 PROTESE
SL_B2715109
1

202101001 1/1/2021 CUOTA
CONEXIÓN
CENTRAL
RECEPTO  RA
DE  ALARMAS
-REVISION
ANUAL  DEL
SISTEMA  DE
SEGURIDAD  -
EQUI  PO
ALTERNATIV
O  DE
TRANSMISIÓ
N

93301.21200 202100062857 360,30 0,00 75,66 435,96

83673 PROTESE
SL_B2715109
1

202101005 1/1/2021 CUOTA
CONEXIÓN
CENTRAL
RECEPTO  RA
DE  ALARMAS
-REVISIÓN
ANUAL  DEL
SISTEMA  DE
SEGURIDAD
--  

93301.21200 202100062857 252,42 0,00 53,01 305,43

83674 PROTESE
SL_B2715109
1

202101004 1/1/2021 CUOTA
CONEXIÓN
CENTRAL
RECEPTO  RA
DE  ALARMAS
-EQUIPO
ALTERNAT
IVO  DE
TRANSMISIÓ
N  DE
ALARMAS --

93301.21200 202100062857 288,30 0,00 60,54 348,84

83675 PROTESE
SL_B2715109
1

202101006 1/1/2021 REVISIÓN
ANUAL  DEL
SISTEMA  DE
SEGURIDAD  -
CUOTA
CONEXIÓN
CENT  RAL
RECEPTORA
DE  ALARMAS
--  

93301.21200 202100062857 252,42 0,00 53,01 305,43

85408 FREIRE*IGLE
SIAS,ESTELA
_72531838G

7 31/3/2021 AUDIOVISUAI
S  CAMPAÑA
COVID      

33430.22699 202100045353 4.850,00 0,00 1.018,50 5.868,50
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COD_FACT PROVEEDOR NUM_FACT FFACT CONCEPTO PARTIDA NUM_OPER IMP_BASE IVE_DED IVE_NON_DE
D

TOTAL

TOTAL 6.183,74 0,00 1.298,58 7.482,32”

DELIBERACIÓN

Asunto debatido conxuntamente co punto número 2/118. As intervencións
producidas atópanse ao pé do referido acordo.

PROPOSICIÓNS

4/120 PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS LUGO, NÚMERO
299/2021 DE REXISTRO DE PLENO, PARA A CREACIÓN DUNHA MESA DE
AVALIACIÓN  DE  PROXECTOS  FINANCIADOS  A  TRAVÉS  DOS  FONDOS
EUROPEOS.  (Exp.  2021/G004/000780).-  Vista  a  citada  proposición  do  Grupo
Municipal  Ciudadanos  Lugo,  número  299/2021  de  Rexistro  de  Pleno,  que  foi
ditaminada na Comisión Especial de Contas e Ordinaria de Alcaldía e Gobernanza:
Economía  e  Recursos  Humanos,  do  24  de  setembro  de  2021,  expresiva  do
seguinte:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS
Desde  este  grupo  municipal  no  queremos  dejar  de  destacar  la  gran

oportunidad, se podría decir que histórica, que significan los Fondos Europeos que
se han puesto en marcha desde la Unión Europea con el  objetivo de mitigar el
impacto económico y social de la emergencia sanitaria ocasionada por la pandemia
global del COVID-19. Una oportunidad en forma de un paquete de recuperación
nunca visto, que sin embargo no significa un cheque en blanco con el que gastar
sin control por parte de los diferentes niveles institucionales.

Para  ello,  y  debido  a  la  cantidad  de  fondos  europeos  que  debemos
absorber, también desde los ayuntamientos, es más importante que nunca hacerlo
de forma racional y desde la más estricta objetividad, sin que los intereses políticos
o partidistas sean los criterios prioritarios. Por ello, es necesaria la creación de una
Mesa de Evaluación Local, para asegurar la eficiencia de los proyectos y que vele
por  una  ejecución  transparente,  equilibrada  y  despolitizada  de  los  recursos
procedentes de la Unión europea y que sean gestionados por nuestro municipio.

Los Fondos Europeos, por su cuantía y conveniencia temporal, no pueden
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ser objeto de las mismas conductas si queremos liderar una economía sostenible,
justa  y  eficiente.  El  uso  racional  de  los  recursos  está  íntimamente  ligado  a  la
necesidad de evaluación, seguimiento y programación para el cumplimiento de los
objetivos,  y  por  ello,  abogamos  por  la  máxima  objetividad,  transparencia  y
participación en la selección de los proyectos de inversión por parte de nuestro
Ayuntamiento,  así  como para reforzar el  control  de los principios de legalidad y
eficiencia en la contratación pública, cumpliendo con todos los criterios de máxima
difusión y publicidad a todas las empresas para asegurar la igualdad en el acceso a
la licitación y ejecución de dichos proyectos.

Por eso, deberían formar parte de la Mesa aquellos miembros del gobierno
municipal con responsabilidades en la gestión de los fondos europeos, así como
representantes de los distintos grupos municipales de la oposición, acompañados
por  profesionales  destacados  de  la  sociedad  civil,  los  agentes  sociales  y
empresariales del municipio, con el objetivo de buscar el máximo consenso, una
participación activa y vinculante que asegurarán la sostenibilidad en el tiempo de
estos proyectos y planes de inversión, mejorando los sistemas de control con el
máximo compromiso con la negociación y la salud democrática. 

Esta Mesa permitirá guiar este proceso desde la experiencia, la objetividad,
la  evaluación  de  necesidades  y  la  selección  de  aquellos  proyectos  con  mayor
potencial  socioeconómico,  incorporando  la  colaboración  privada  para  compartir
riesgos y asegurar éxitos,  a través de unos criterios conocidos,  transparentes y
medibles.

Por todo lo expuesto, el Grupo municipal de Ciudadanos en el Ayuntamiento
de Lugo propone los siguientes:

PUNTOS DE ACUERDO
1.  El  Concello  de  Lugo  creará  una  Mesa  de  Evaluación  Local  de  los

proyectos municipales que serán gestionados por el Ayuntamiento a través de los
Fondos Europeos con seguimiento en la implantación y evaluación del  impacto,
para asegurar la rentabilidad social y económica de los proyectos ejecutados en el
municipio.

2. El Concello de Lugo se compromete a realizar a través de esta mesa, la
evaluación basada en criterios objetivos, medibles y transparentes en la elección y
ejecución de los proyectos financiados con los Fondos Europeos que se desarrollen
en  el  municipio,  con  el  objetivo  de  seleccionar  aquellos  proyectos  con  mayor
potencial socioeconómico.

3.  El  Concello  de  Lugo  se  compromete  a  realizar  la  máxima  difusión  y
publicidad  a  todas  las  empresas  para  asegurar  la  igualdad  en  el  acceso  a  la
licitación y ejecución de dichos proyectos para reforzar el control de los principios
de legalidad y eficiencia en la contratación pública.

4. El Concello de Lugo se compromete a incorporar como miembros de la
Mesa  de  Evaluación  Local  a  aquellos  miembros  del  gobierno  municipal  con
responsabilidades  en  la  gestión  de  los  fondos  europeos,  así  como  por  los
representantes de los distintos grupos municipales de la oposición, acompañados
por profesionales destacados de la sociedad civil y empresarial del municipio, con el
objetivo de buscar el máximo consenso.
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5.  Trasladar  estos  acuerdos  a  todas  las  entidades,  agentes  sociales  y
económicos del municipio, al Gobierno autonómico y a sus Grupos Parlamentarios,
al  Gobierno  de  España  y  los  Grupos  Parlamentarios  del  Congreso  de  los
Diputados.”

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Abstencións: 0

Efectuada nova votación con idéntico  resultado e,  en virtude do voto  de
calidade da Excma. Sra. Alcaldesa-Presidenta, o Excmo. Concello Pleno, ACORDA
REXEITAR a proposición presentada polo Grupo Municipal de Ciudadanos Lugo,
anteriormente transcrita.

DELIBERACIÓN

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ:  Tres  minutos  para  o  grupo  propoñente,  para
Ciudadanos.

- JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA: Hola, buenos días. Muchas gracias,
señora alcaldesa. 
Pues hoy el  Grupo Municipal  de Ciudadanos trae de nuevo una propuesta que
entendemos objetivamente buena, fácil de implementar y que puede ser bueno su
desarrollo para el futuro de los vecinos de Lugo. 
En esta ocasión traemos a Pleno la oportunidad histórica que suponen los fondos
europeos de recuperación por la pandemia del Covid-19, y decimos que es una
oportunidad histórica por la cantidad de dinero que va a venir  a España,  por la
cantidad de dinero que se va a repartir entre los diferentes ayuntamientos. Pero
tenemos que ser conscientes de que esto no es un cheque en blanco, de que no
podemos hacer con esos fondos lo que nos venga en gana, y que se van a financiar
aquellos  proyectos  que  sean objetivamente  buenos,  objetivamente  viables.  Y si
efectivamente,  y  desde un punto  de vista político,  se  quiere  de alguna  manera
democratizar estos fondos y que tengan el mayor o el mejor impacto posible, lo que
tenemos que hacer o conseguir es que sean participativos, que la sociedad entera
pueda participar en ellos y que con esto no se repitan errores como los que hemos
tenido  en  Lugo  en  el  pasado.  Y  puedo  poner  ejemplos  como  el  barrio
multiecológico, que, a pesar de que se presuma de él, entendemos que es un barrio
que ha costado un millón de euros cuyo desarrollo depende de la iniciativa privada
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y que nadie en Lugo entiende que se haga esa inversión de dinero cuando muchos
barrios de la ciudad se están cayendo. Ya en otras ocasiones lo hemos dicho, pero
hay ejemplos en España en este sentido que dicen que las cosas se pueden hacer
de otra manera; puede ser el caso de Navarra, donde miles de viviendas con estos
mismos  fondos  europeos  que  se  utilizaron  para  el  barrio  multiecológico  se
rehabilitaron miles de viviendas. Nos imaginamos un Lugo a lo mejor con 20.000 o
40.000 viviendas rehabilitadas con fondos europeos, sería otro Lugo. 
Otro buen ejemplo, son las mal llamadas Caldas, que es un proyecto en el que no
se ha podido participar, es un proyecto que simplemente se ha ordenado por parte
del Gobierno, pero que ni siquiera son Caldas, y decimos que están mal llamadas
porque, como todos sabemos, es agua que se va a calentar, es lo ridículo de que
se hagan unas piscinas que se calienten con calentador. Es decir, no son aguas
minerales que brotan de la tierra, que es lo que supondría una calda. 
Bueno,  pues  precisamente  para  evitar  esto  nosotros  lo  que  proponemos  es
constituir una mesa de trabajo. En esta mesa de trabajo, por supuesto, tendrán que
estar los concejales responsables, órganos de Gobierno del Ayuntamiento de Lugo,
pero también los grupos de oposición; pero no solo esto, sino también agentes de la
sociedad  civil,  agentes  sociales  que  puedan  participar  de  estos  proyectos,  que
puedan dar su opinión y que, en definitiva, consigan que esta oportunidad histórica
de ingreso de dinero en nuestra ciudad tenga consecuencias muy beneficiosas y
que estos proyectos realmente consoliden un futuro... 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, finalizou a súa quenda. Imos agora co resto
dos  grupos.  Por  parte  do  Goberno  a  concelleira  de  Desenvolvemento  Local,  3
minutos, a señora Abelleira.

- ANA MARÍA GONZÁLEZ ABELLEIRA: Moi bo días, grazas alcaldesa. 
Na fase expositiva da proposición que nos plantexaCiudadanos non podemos estar
de acordo con moitas das afirmacións que alí se fan. Gastar sen control, cuestionar
a racionalidade e a obxectividade das actuacións,  que se traballa  con intereses
partidistas que pretenden xustificar a creación dunha mesa de avaliación con estes
criterios...  Pero  o  máis  importante  dende  Ciudadanos  é  que  obvian  que  estas
cuestións  que  propoñen  xa  veñen  avaladas,  estudadas  e  conformadas  polos
equipos  técnicos  correspondentes  que  aplican  os  principios  administrativos  que
vostedes  cuestionan  en  base  a  unha  estratexia  política  establecida.  O  Grupo
Socialista nunca cuestiona a profesionalidade e o traballo do funcionariado. 
As motivacións como as que expresan para xustificar a creación da mesa proposta
nas que se cuestiona a transparencia, a legalidade, a eficiencia, onde falan tamén
de  partidismo,  de  uso  irracional  dos  recursos,  da  selección  politizada,  dunha
composición por membros da sociedade civil empresarial e de relevancia social con
participación activa e vinculante, dende o meu punto de vista non son máis que
pensamentos que responden á súa ideoloxía, do pensamento liberal, e que defende
o seu grupo político. 
Neste momento o Goberno de Lugo, liderado pola alcaldesa Lara Méndez, aplica a
súa ruta de traballo, as súas políticas, e é a nosa responsabilidade e é para o que
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fomos escollidos e elixidos. As tomas de decisións, o como, o para que, o cando,
correspóndelle  tomalo  a  este  Goberno,  como  xestores  e  xestoras  políticas.  A
oposición  ten  outras  funcións,  que  ao  mellor  vostedes  non  ven,  pero  nós
entendemos que canto menos pasan pola fiscalización, non por organizarnos como
temos que traballar  como Goberno. E ao Goberno correspóndelle iso,  gobernar,
gobernar, e non ver limitado por idearios partidistas, desde o meu punto de vista,o
exercicio das nosas potestades, como pretende a súa proposta. 
Nós aplicamos as nosas políticas e seguimos a nosa ruta de traballo, neste caso
atendendo  aos requisitos  establecidos,  como xa lle  comentaba,  para  os  fondos
europeos  e  nos  que  se  leva  moito  tempo  traballando  e  con  éxitos  máis  que
demostrados. 
E, en canto aos puntos do acordo, salvo o referente á creación da mesa avaliadora
e a súa composición, o Concello xa garante todo canto piden nesta... 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas e quenda agora para o Partido
Popular.

- ANTONIO AMEIJIDE OSORIO: Muchas gracias, alcaldesa. 
Voy  a  ser  claro  y  conciso:  totalmente  y  absolutamente  de  acuerdo  con  esta
proposición. Y estoy seguro de que además estará de acuerdo en esto el Bloque
Nacionalista  Gallego,  porque en su día cuando  estaba en la  oposición  también
aprobó  esta  moción;  de  hecho,  todos  los  grupos  la  aprobamos  en  el  mandato
anterior  y existía esta mesa.  Y yo creo que ahora el  propio Bloque estará más
interesado que nunca, ya que no pinta nada en el reparto de fondos europeos. Si
tienen alguna posibilidad de enterarse de lo que van a hacer con el  dinero que
viene  de  Europa,  probablemente  sea  la  única  constituir  una  mesa  en  la  que
estemos  también  los  miembros  de  la  oposición;  si  no,  ya  quedó  claro  que  la
alcaldesa no les va a dejar ni siquiera tocar un euro de esos fondos. 
Y desde el Partido Popular claro que queremos que se fiscalice. De hecho, nos
llama mucho la atención que la alcaldesa haya desmantelado esa mesa, que ya
existía,  como digo,  y  es probablemente  por  ese afán que le  caracteriza a Lara
Méndez de ser humilde, transparente, legalista y de tener una buena relación con la
oposición,  y  de  contar  e  intentar  negociar  con  los  demás.  Normalmente  la
caracterizan todos estos adjetivos que acabo de citar. 
Pero claro que es necesaria una mesa, es necesario un control sobre el dinero de
Europa, es necesario un control para que el PSOE y el BNG no tiren el dinero en
estos  despropósitos  y  en  estos  gastos  absurdos  que  hay,  no  tire  el  dinero  de
Europa, que es muy importante para nuestra ciudad. Por ejemplo, que no tire el
dinero en un carril bici inútil que suprime 400 plazas de aparcamiento, que en lugar
de mejorar la movilidad complica la vida de los vecinos del barrio de la Residencia.
No tire un millón de euros en una pasarela inútil a 5 m de un paso subterráneo y
que a día de hoy seguimos sin poder utilizar los lucenses; otro gasto absurdo. O
que no haga un adefesio  de edificio  en el  entorno del  centro comercial,  que ni
siquiera saben para que se va a destinar, pero ya lleva un millón de euros allí tirado.
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Esto es la realidad, tiran el dinero de los europeos, tiran el dinero que viene para
recuperar e impulsar nuestra ciudad en cosas absurdas. 
Y por eso desde el Partido Popular, que tenemos un modelo claro de ciudad y que
lo llevamos defendiendo durante años, la verdad es que nos llama la atención que
ustedes carezcan de cualquier  tipo  de criterio.  Por  ejemplo,  sería  mucho mejor
invertir en zonas verdes y en mantener esas zonas verdes, que desde el Partido
Popular les dejamos en los gobiernos del Ayuntamiento y Diputación, y que ahora
ustedes las tienen abandonadas. Sería mejor unir las zonas verdes con el centro de
la  ciudad  y  unir  las  zonas  verdes  entre  sí,  paseo  del  Miño  y  paseo  del  Rato.
Probablemente  estaría  mejor  invertido  el  dinero  en  una  playa  fluvial,  como
queremos todos los lucenses, que en unas pozas de agua caliente, de agua del
calentador, como decía Juan, que quiere hacer la alcaldesa. Este es otro disparate,
otro gasto absurdo, tirar el dinero de nuevo, en este caso enterrarlo. 
Y sería mucho mejor también tomar en consideración las propuestas que lanzamos
desde el  Partido Popular,  incluidas las peatonalizaciones,  porque era la primera
propuesta que lanzábamos cuando el 23 de agosto se publicaban estas propuestas,
y de hecho nos agrada un montón que haya cogido esta propuesta Lara Méndez
para su proyecto. Pero no nos podemos quedar solo en las peatonalizaciones; si
queremos  que  el  casco  histórico  funcione,  tenemos  que  apostar  por,  con  ese
dinero, hacer un gran parking subterráneo en el entorno del casco histórico. Para
que el centro tenga visitantes tienen que poder acceder a él. Peatonalizaciones sí,
aparcamiento también y un gran parking subterráneo es lo que necesitamos en
Lugo. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Moi ben, moitas grazas. Iniciamos a segunda quenda,
novamente o portavoz de Ciudadanos. 

- JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA: Muchas gracias. 
Resulta curioso que cada vez que se habla de una propuesta política se saque a los
funcionarios otra vez. Es decir, se hace una propuesta y se dice: no, pero parece
que ustedes no confían en los funcionarios, en el buen trabajo que están haciendo.
¿Pero no se dan cuenta de que son ustedes quienes señalan a los funcionarios?
Esto es una propuesta política, nada tiene que ver con los funcionarios. Pero, claro,
es que no están acostumbrados a la transparencia,  porque se nos dice que es
transparente, pero el Grupo Municipal de Ciudadanos tuvo que ir al Defensor del
Pueblo y hasta en dos ocasiones les tuvo que requerir para que se publicaran los
contratos.  No  están  acostumbrados  a  la  transparencia  y  por  eso  precisamente
dicen, están tan poco acostumbrados que les llama la atención. Claro, dicen: no, es
que  nosotros  gobernamos,  ¿cómo  ustedes  van  a  participar?  Es  que  es  la
democracia, es que la esencia de la democracia es participación ytransparencia. No
están acostumbrados, esto les suena a chino, pero es que en esto consiste hacer
política. 
No podemos olvidar que al margen de cualquier otra cuestión política e ideológica
vienen fondos europeos. El hecho de poder contar con la opinión, aunque no fuera
vinculante, y constituir esta mesa siempre es positivo. ¿Que no comparten nuestra
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ideología?  Perfecto,  tengan  ustedes  la  que  quieran.  Pero  poner  proyectos  de
implantación, o sea, compartir los proyectos que se van a implantar en Lugo con
una  mesa  que  esté  conformada  por  la  ciudadanía,  por  los  diferentes  agentes
sociales, empresariales y políticos nunca puede ser malo. ¿Por qué se cierran a
eso? No hay ningún cariz negativo en ello,  es un no por el no, es ganas de no
querer hacer  política,  ganas de no ser democrático y,  sobre todo,  ganas de no
querer  compartir  estos  dos  pilares  que  para  mí  son  fundamentales,  que  es  la
participación y la transparencia. 
Nada más y muchas gracias.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para a portavoz
do Goberno, a señora Abelleira. 

- ANA MARÍA GONZÁLEZ ABELLEIRA: Hai que diferenciar política, que é o que
pretende  esta  proposición,  con  facer  política.  E  dende  logo  que  non  estou  de
acordo coa democracia do pensamento liberal, por iso non comparto esas ideas. A
implementación  das  políticas,  como  lles  dicía,  correspóndelles  aos  respectivos
gobernos. No caso do Concello de Lugo, xa temos proxectado o noso modelo de
acción. As opinións todas que deron, desde o meu punto de vista moi descorteses e
atendendo aos gustos persoais de quen as defendeu, porque eu non podo dicir se
me gusta ou non me gusta un edificio pola estética, senón polo que significa para
Lugo, para a súa economía e para manter o seu modelo de acción. 
Polo tanto, eu creo que debemos seguir nesta liña de traballo porque todo o que se
faga dende o Concello de Lugo será criticado, e, como lles dicía tamén, o Goberno
leva traballando moito tempo nisto. E onte a alcaldesa, ademais, daba boa conta
diso, da súa política, do que comprometeu electoralmente para este mandato e do
que vai a continuación ser a segunda transformación de Lugo, que xa se iniciou no
anterior mandato e dos que tamén, por certo, desfrutamos dos fondos europeos,
porque parece que os acaban de descubrir, como o LIFE, o DUSI e o Smart, o que
está facendo posible que Lugo sexa un referente non soamente a nivel  sostible
senón na protección... 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
do Partido Popular.

- ANTONIO AMEIJIDE OSORIO: Muchas gracias, alcaldesa. 
Yo apelo, de verdad, a que el Bloque Nacionalista Gallego rectifique en esta el voto
y vote a favor de esta iniciativa porque, claro, si se quieren enterar de algo, va a ser
la  única  oportunidad que puedan tener  de saber  dónde  se invierten  los  fondos
europeos. Y es una pena que lleguen tarde, mal y a rastro a todo. De hecho, lo
presentaron el último día a última hora. 
Totalmente de acuerdo con las peatonalizaciones; de hecho, el gran cambio del
casco  histórico  Lugo  se  lo  debe  al  Partido  Popular  en  el  Gobierno  de  este
Ayuntamiento, que fue quien peatonalizó el casco histórico de esta ciudad, hay que
recordárselo; y nosotros lo proponemos, lo propusimos hace un mes cuando salió

26

C
V
D
:
 
o
b
x
p
w
w
6
k
W
L
p
V
Q
1
Y
K
P
V
Q
Y

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac2253277412112648065.doc

Asunto: PLENO ORDINARIO DO 30-9-2021

esta línea de subvenciones. Pero apostamos también por dar aparcamiento a los
lucenses y por eso creemos que es necesario un gran aparcamiento subterráneo en
el entorno del casco histórico, para dar de alguna manera servicio al casco histórico
y al comercio de la ciudad. Y seguir apostando por las zonas verdes que ustedes
abandonan. 
Dicho esto, espero que dejen de pelear desde el Bloque Nacionalista Gallego y
desde el Partido Socialista. Son el Pimpinela de la política local. Esto es absurdo.
Ustedes se dedican a pelearse y a ponerse zancadillas a diario, es que esto no es
una manera de gobernar. Aquí no hay proyecto de ciudad conjunto, pero es que ni
siquiera tienen proyectos de ciudades independientes, es que esto es absurdo, su
manera  de  gobernar.  Y  ahora  estoy  deseando,  y  voy  a  terminar  ya  deseando
escuchar el soliloquio de la señora Méndez, que no se atreve a debatir pero que
estoy seguro de que ahora nos va a hacer una defensa de sus dispendios, de sus
derroches y de sus ocurrencias con los fondos europeos; deseando escuchar a ver
qué tiene que decirnos.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi  ben,  moitas grazas.  Pois  última quenda  para  o
grupo propoñente.

-  JUAN  MANUEL  VIDAL-PARDO  GARCÍA:Efectivamente,  que  existe  una
diferencia  ideológica  es  obvio,  pero  no  consigo  entender,  y  puede  que  sea  un
fracaso mío, pero no consigo entender cómo no soy capaz de hacer ver lo que
supone  esta  propuesta,  porque  a  mí  se  me  dice  “no,  porque  hay  contenido
ideológico”.  ¿Pero cómo va a haber contenido ideológico  en transparencia y en
democracia? ¿Cómo va a haber un contenido ideológico en hacer una mesa para
que se compartan, ni siquiera es vinculante, para que se compartan los proyectos,
para que la sociedad civil pueda opinar acerca de esos proyectos y el destino de
esos fondos europeos? ¿En serio no estamos de acuerdo en esto? En serio en
esto...

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois, señor Ameijide, non o vou
defraudar, fíxese, e á parte voulle dicir: o único que estou facendo é exercer o meu
dereito como alcaldesa, porque podo facelo, porque, se non puidese facelo, non
interviña, pero podo facelo. Eu non sei se lle molesta a vostede que interveña eu
porque é o Concello,porque son muller,  porque noutros lugares cando gobernan
vostedes fano e  non pasa absolutamente  nada,  a  nivel  de  concello,  a  nivel  de
deputacións ou a nivel de autonomía. 
Pero, por moito que lle moleste, non vou deixar de exercer como alcaldesa, porque
esa é a miña obriga, e de informar tamén e matizar algunha cousa, porque houbo
no pasado mandato unha comisión DUSI onde non fixeron aportacións ningunhas,
só se dedicaron a criticar, só se dedicaron a criticar aquilo que faciamos desde o
Goberno.  E, polo tanto,  se ao final  non son produtivas, pois evidentemente non
estamos para perder o tempo. 
E, como teñen outros vínculos e como teñen outros mecanismos para poder facer
aportacións, eu invítoos a que as fagan, pero que fagan aportacións reais, porque
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facer un parking soterrado no casco histórico coa orde, cos prazos que establece,
non é factible, señor Ameijide. Polo tanto, o que teñen que facer é ler, ler, porque o
BOE é público e poden mirar as bases. Pero, claro, é que non miran estas, nin
miraron as pasadas, porque se miraran as pasadas non criticarían o LIFE, porque é
un proxecto que está tendo recoñecementos a nivel nacional e a nivel internacional
pola  propia  Comisión  Europea.  Porque ou pedimos fondos para  facer  un barrio
multiecolóxico ou ao mellor non podemos pedilos, porque para mantemento non lle
dan os fondos, señor Vidal; para mantementos e para competencias que están xa
recollidas na Lei de bases non lle nos dan eses fondos. E, polo tanto, o que hai que
facer tamén é ter coñecemento de cando están, de para que son e que tempos hai
para poder executalos. E, reitero, os fondos europeos que estamos executando,
que  iniciamos  o  pasado  mandato,  están  tendo  recoñecementos  nacionais  e
internacionais, onde se nos está facendo esa loa aos proxectos e onde ademais
eses proxectos van ter un retorno importante de desenvolvemento económico na
cidade. E o tempo dá e quita razóns, e a medio e longo prazo poderemos falar. 
En  todo  caso,  eu  invítoos  a  que  fagan  o  seu  labor,  máis  aló  de  control  e  de
fiscalización, que fagan o seu labor propositivo, que nós estamos encantados, pero
propostas concretas, propostas que teñan encaixe, e non propostas en abstracto ou
que  non  teñan  encaixe  nos  parámetros  que  establece  a  normativa,  que  non  a
establece o Concello, neste caso o propio BOE. Polo tanto, teñen capacidade de
facer propostas, teñen capacidade de sumar iniciativas,  que é o que nós temos
como iniciativas, porque despois o control tamén o fan os técnicos e iso non quero
que haxa nin a máis mínima dúbida do labor tan importante que están a facer os
funcionarios desta casa nese eido. 
Imos entón votar a proposición de Ciudadanos.

5/121 PROPOSICIÓN DO GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS LUGO, NÚMERO
300/2021 DE REXISTRO DE PLENO, PARA CREAR UN PROGRAMA PARA O
RETORNO  DO  TALENTO. (Exp.  2021/G004/000781).-  Vista  a  devandita
proposición do Grupo Municipal Ciudadanos Lugo, número 300/2021 de Rexistro de
Pleno, que foi ditaminada pola Comisión Especial de Contas e Ordinaria de Alcaldía
e Gobernanza: Economía e Recursos Humanos na reunión celebrada o día 24 de
setembro de 2021, do seguinte teor:

“Exposición de motivos:
Piares fundamentais para incrementar e dinamizar a actividade económica

lucense, e, como consecuencia, crear riqueza e oportunidades de emprego son, por
un parte, atraer investimentos e emprendemento e outra, e non menos importante,
poñer en marcha estratexias efectivas para o retorno do talento lucense emigrado
ao exterior tanto da nosa comunidade como do noso país. 

Desde  este  concello,  nestes  últimos  meses,  estanse  a  dar  pasos
importantes  no  primeiro  paso.  Lugo  Transforma  pode  converterse  nunha  boa
oportunidade para atraer empresas de alto valor engadido, do mesmo xeito que o
traballo  conxunto  cos  sectores  económicos  da  cidade,  para  desenvolver  unha
planificación a medio e longo prazo no eido industrial e empresarial é o camiño a
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seguir. Así o defendimos en maio de 2016, cando trouxemos a este pleno unha
proposta para a creación dun plan de desenvolvemento empresarial  e industrial,
que fora liderado por esta administración, que apostara por sectores emerxentes, e
orientado  a  promoción  de  proxectos  competitivos,  innovadores,  sostibles  e
eficientes ecolóxica e enerxeticamente, capaces de crear emprego de calidade. A
día de hoxe, e logo da grave crise económica que arrastramos, faise imprescindible
non perder máis tempo. 

A atracción de novos investimentos debe servir para fomentar unha cultura
empresarial innovadora, que incremente a competitividade das empresas lucenses
e que permita ir dando forma a un ecosistema de desenvolvemento e innovación
constante.

Pero esta administración non se pode esquecer do outro piar básico para
crear esa nova cultura empresarial  e para dinamizar a economía local,  que é a
creación de estratexias efectivas que favorezan o retorno do talento emigrado. Son
moitas as familias lucenses que contan con algún dos seus membros fóra da nosa
cidade, sobre todo mozos e mozas con alta formación que non conseguiron atopar
un traballo acorde a súa cualificación, e que tiveron dentro e tamén fora das nosas
fronteiras, as oportunidades para iniciar carreiras profesionais e tamén empresariais
en sectores de alto valor engadido, innovador e tamén en importantes proxectos de
investigación.  E  moitos  outros,  cansos  de non  atopar  un traballo  acorde a  súa
formación, deciden iniciar outra actividade laboral, para iniciar unha precaria vida
laboral aínda que non responda a súa verdadeira vocación. 

Se de algo estamos convencidos desde o grupo municipal de Ciudadanos, é
que este talento merece recoñecemento e tamén axuda, para permitir que o seu
retorno sexa posible,  favorecendo un entorno industrial  que poida responder  as
súas  inquietudes  e  que  o  seu  coñecemento  e  experiencia  supoñan  un  aporte
fundamental ao noso tecido empresarial. 

Son  moitas  as  cidades  que  promoveron  nos  últimos  anos  distintos
programas  para  o  retorno  do  talento  emigrado,  e  tamén  desde  a  comunidade
autónoma galega dirixido aos emigrados no exterior do noso país, polo que esta
administración  pode  e  debe  poñer  en  marcha  iniciativas  que  favorezan  que  os
nosas  xeracións  instaladas  noutras  cidades  españolas  ou  tamén  estranxeiras
poidan regresar.

Ademais,  o regreso de talento e a súa incorporación ao mercado laboral
carrexaría outros beneficios, tanto económicos (creando interesantes oportunidades
de  contratación,  fomento  da  internacionalización  de  empresas,  novos  proxectos
innovadores) como sociais (fixando poboación y rexuvenecendo a cidade).

Desde  o  noso  grupo  municipal  apostamos  pola  posta  en  marcha  dun
Programa de Retorno,  que conste, entre outros puntos, na creación de liñas de
axudas dirixidas ás empresas ou entidades que contraten a traballadores nados en
Lugo, pero residindo fora; outras axudas para as persoas que regresen para iniciar
unha nova iniciativa empresarial na nosa cidade, que contarán tanto no primeiro
caso como no segundo, con axudas para a mudanza, o aluguer, desprazamento
para facer o seu regreso máis doado. Todo isto dirixido a crear un entorno propicio
para a xeración de novas empresas e tamén novas oportunidades de emprego,
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aproveitando os coñecementos e experiencia da poboación lucense residente no
exterior.

Tralo  exposto  anteriormente,  o  grupo  municipal  de  Ciudadanos  Lugo
considera de interese municipal que o pleno da corporación acorde:

1. Instar ao equipo de goberno a poñer en marcha un Programa de Retorno
do  Talento,  que  posibilite  el  regreso  de  profesionais  que  traballan  noutras
comunidades autónomas ou no estranxeiro á súa cidade de orixe, e que conte con
dotación orzamentaria para o vindeiro ano para poder inicialo ao longo de 2022.

2. Incluír na páxina web municipal un enlace no que conste a información do
programa e  da  tramitación  necesaria  e  que  tamén  poida  facilitar  o  encaixe  de
ofertas de traballo con potenciais retornantes.

3. Instar ao equipo de goberno a que ofreza información do programa ás
empresas lucenses para animalas a participar nesta iniciativa.

4. Logo de terse iniciado o programa, promover unha rede de talento entre
as persoas beneficiarias do programa que poidan asesorar a novos interesados e
as  súas  familias  en  cuestións  prácticas  que  se  producen  ante  situacións  de
mobilidade laboral e familiar.”

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Abstencións: 0

Efectuada nova votación con idéntico  resultado e,  en virtude do voto  de
calidade da Excma. Sra. Alcaldesa-Presidenta, o Excmo. Concello Pleno, ACORDA
REXEITAR a proposición presentada polo Grupo Municipal de Ciudadanos Lugo,
anteriormente transcrita.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois  iniciamos novamente con Ciudadanos,  o grupo
propoñente, 3 minutos. 

-  OLGA  LOUZAO  ALDARIZ: Pois,  señora  Méndez,  aquí  ten  unha  proposta
positiva, concreta, nada abstracta e beneficiosa para o conxunto da cidade, que
espero que, a pesar de vir dun partido liberal, sexa do agrado sobre todo da señora
González Abelleira, á que lle quero recordar que hai uns anos a súa compañeira, a
señora  Prieto,  tamén  me  lanzou  esas  consignas  de  partido  liberal  por  unha
proposta que hoxe vostedes están presumindo a bombo e platillo  cun fondo de
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inversión  que  se  chama Estratexia  Lugo  Transforma.  Pero,  mire,  ¿sabe  o  que
pasa?, que desde de Ciudadanos temos moi claro que á política vimos a traballar, a
propoñer,  a  ser  construtivos  e  a  ser  positivos,  e  a  fiscalizar  e  controlar  cando
vostedes  malgastan  os  cartos  públicos,  que  é  o  que  fan  con  moitísimas,  moi
deseguido, poderiamos poñer moitos exemplos. 
Así que vou empezar a argumentar a miña proposta, a ver se lles é do seu agrado,
porque seguro que moitos de nós, e ata me atrevería a dicir que todos, coñecemos
ou  temos  no  noso  círculo  máis  cercano  algunha  persoa  que  nun  momento
determinado decidiu marcharse de Lugo na procura dunha oportunidade para iniciar
a súa vida laboral ou para acadar un traballo acorde á súa formación, tanto fóra da
nosa  comunidade  como  no  estranxeiro.  E  tamén  son  moitos  os  que  hoxe
retornarían se contasen con esas mesmas oportunidades aquí. 
A Estratexia do Lugo Transforma, da que vostedes están moi orgullosos, e tamén o
recentemente presentado Plan de desenvolvemento industrial  poden contribuír a
crear un entorno empresarial e industrial atractivo que xere novas oportunidades de
traballo para toda esa poboación que ten coñecemento, experiencia e vida laboral
aproveitada no exterior da nosa cidade. 
Por iso vemos necesario poñer en marcha medios para que poidan regresar, fiquen
na  nosa  cidade  cerca  dos  seus  e  aporten  toda  a  súa  valía  dentro  do  tecido
produtivo e empresarial local. Xa hai comunidades autónomas, tamén a galega, que
ten  marcha  iniciativas  deste  tipo,  e  tamén  outras  cidades  como  Córdoba,  San
Sebastián ou Barcelona, moitas dirixidas ao retorno das persoas que residen no
exterior  do  noso  país,  pero  desde  este  grupo  municipal  queremos  que  todos
aqueles que agora mesmo viven fóra de Galicia e queiran regresar poidan contar
con incentivos para facelo. Por iso queremos que ao longo do vindeiro ano se creen
unhas liñas de axuda para posibilitalo, unhas dirixidas ás empresas que contraten
lucenses que queiran desempeñar a súa vida laboral aquí, para aqueloutros que,
tendo en conta as novas oportunidades a nivel empresarial que se poden xerar, se
decidan a emprender, asumindo moitos riscos, pero minorados coa man tendida
desta  Administración  e  tamén  consideramos  moi  importante  facer  posible  que
poidan  contar  con  recursos  para  facer  máis  doado  o  seu  retorno:  mudanzas,
billetes, aluguer de vivenda para os primeiros meses. E que, sobre todo, conten coa
publicidade precisa para que se coñezan e cunha Administración sinxela que non
se converta nunha traba en si mesma. 
Para que isto sexa posible, é necesario manter unha comunicación constante co
tecido industrial, para que cada vez máis se adhiran a este programa informando
acerca das súas necesidades de traballadores para que desde este programa de
retorno se publiciten e os interesados conten con todo o asesoramento preciso e co
contacto coas empresas interesadas. 
Trátase de poñer en valor o sector industrial e empresarial para que poidan contar
cos  mellores  que  agora  mesmo  non  contan  coas  oportunidades  laborais  que
responden ás súas inquedanzas. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Pois novamente a portavoz do
Goberno, a señora Abelleira, ten a quenda de palabra. 
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-  ANA  MARÍA  GONZÁLEZ  ABELLEIRA: Moi  ben,  moitas  grazas,  señora
alcaldesa. 
Pois sinto, señora Olga Louzao, dicirlle que tampouco estou de acordo, nin estamos
de  acordo  desde  este  grupo  municipal  con  esta  proposición.  Non  por  nada,
entendendo o fondo do asunto, senón porque é que xa levamos moitísimos anos
traballando para evitar a fuga de talento do noso municipio. E levamos tantos anos,
sen correspondernos a competencia en materia de emprego, que lle paso a relatar
un pouco o que se fai dende este Concello.
Traballamos sempre dende unha perspectiva vertebradora e transversal, a todo iso
o que estaba plantexando e sempre aliñándonos neste momento cos retos novos
da sociedade que apareceron con esta pandemia, cos outros que xa había e, por
suposto, atendendo aos obxectivos do desenvolvemento sostible 2030. 
A estratexia que estamos levando a cabo é moito máis ambiciosa do que vostedes
propoñen  na  súa  proposición,  porque  dende  o  equipo  de  Goberno  xa  se  está
traballando, analizando o contexto para ver as verdadeiras necesidades relativas ao
traballo e emprendemento que existen, creando obxectivos estratéxicos e liñas de
actuación; propoñendo medidas, medidas de alto impacto a curto, medio e longo
prazo;  colaborando  con  entidades  con  e  sen  lucro,  con  administracións  con
sectores tractores da nosa economía local;  facendo un seguimento e avaliación
destas accións; e, por suposto, tendo un presuposto asignado para levar a cabo
todas estas actuacións. 
Dubidan continuamente de que estamos traballado arreo e con adicación; mostra
diso xa os nomeou: o Lugo Transforma, a Estratexia DUSI Muramiñae, entre outros
proxectos estratéxicos que se están levando a cabo e que se está executando e
deseñando, co que agora tamén contamos para iso con fondos Next Generation
para acelerar toda esta implementación dos proxectos establecidos. 
Polo tanto, eu creo que debe ser coñecedora de que se está traballando arreo nos
temas que vostedes propoñen e que somos moito máis ambiciosos neste sentido.
Invítoa a que, a través das redes sociais, tamén da web desenvolvelugo.org vexa
todo o que se fai  no CEI-Nodus,  que non soamente é un edificio aí instaurado,
senón  onde  se  fan  realidade  os  soños  das  persoas  e  ademais  hai  medios  de
emprendemento e de emprego que favorecen,  ou desde o noso punto de vista
favorecen... 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o Partido
Popular. 

- BEATRIZ ISABEL VÁZQUEZ BELDA: Gracias, alcaldesa. 
Como ya hemos dicho en otras ocasiones en este Pleno cuando hemos defendido
medidas  para  mejorar  la  economía del  municipio,  ¿cómo no vamos a  estar  de
acuerdo con esta propuesta si lo que busca es mejorar la economía de la ciudad y
recuperar  el  talento  perdido  o  que  se  ha  dejado  escapar?  Por  supuesto  que
estamos de acuerdo porque es positivo. 
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Suena muy bien eso de luchar  por  el  retorno de esas personas con ingenio  e
inteligencia que se han dejado escapar, pero quiero lanzarles dos preguntas: ¿Por
qué se ha dejado que se fuesen? y ¿por qué no encuentran atractivo Lugo para
volver? Cuando preparé está intervención ya di por supuesto que el Gobierno local
hablaría de su plan de captación de empresas. Por cierto, surgió a iniciativa de una
propuesta del PP. Ya imaginé que vendería su publicidad, como ha hecho durante
estos meses, pero lo que queremos son hechos. 
Como ya les  dije  al  principio,  desde  este  grupo que les  habla  llevamos meses
defendiendo medidas para activar la economía del municipio y para ayudar a todos
los  pequeños  comerciantes  y  autónomos,  y  a  aquellas  empresas  que  han
conseguido crecer  y  ya se pueden considerar  un motor  para Lugo,  aunque por
desgracia siguen siendo pocas. En todas estas empresas sin importar su tamaño
tiene cabida todo este talento que ha emigrado porque la realidad es que Lugo
necesita todo ese ingenio y más para poder reactivarse. 
Los compañeros de Ciudadanos hablan de crear estrategias para recuperar ese
talento y  ayudar  a las empresas a poder  atraerlo de nuevo Lugo,  pero la  dura
realidad para este Gobierno local es que cada vez que desde la oposición se les
han propuesto planes para mejorar la economía de la ciudad, sin importar la línea
de actuación, Lara Méndez y Rubén Arroxo han dado un portazo. 
Es importante recuperar esa inteligencia, por supuesto, pero no menos importante
es generar tejido productivo, pequeñas empresas o autónomos que puedan ejercer
su actividad. Ahí es donde tendrá cabida todo ese ingenio emigrado, porque está
claro que sin empresas no hay lugar para albergar esa capacidad. La dura realidad
para  este  Gobierno  local  es  que  el  40% de  los  locales  comerciales  del  casco
histórico  y  de  las  principales  calles  comerciales  de  Lugo  están  cerrados.  Por
ejemplo,  en  San  Fernando  no  hay  un  solo  negocio  en  funcionamiento  y
prácticamente el 50% de los locales de Bolaños Rivadeneira y Rúa Teatro o Norias.
Pero  saliendo  de  murallas  vemos  cómo  el  45%  de  los  establecimientos  de  la
Avenida de Madrid tuvieron que cerrar, porcentaje aún mayor en el Camiño Real. 
Como se puede imaginar, este grupo apoyará esta propuesta de Ciudadanos y, de
verdad, esperamos que se apruebe porque lo que importa es ayudar a todos los
lucenses, porque eso es apoyar el futuro de esta ciudad. 
Y,  llegados  a  este  punto,  pongamos el  dedo  en la  llaga:  ¿Cuál  es  el  principal
problema por el que los autónomos y las empresas no quieren venir a Lugo? Pues
por las continuas trabas puestas por este Gobierno local que provoca que muchos
se vayan a ayuntamientos limítrofes. La realidad es que el mayor lastre para Lugo
es este bigobierno. Frenan cualquier iniciativa que puede ser interesante para la
ciudad, ya que a día de hoy es imposible resolver un problema porque el que viene
con uno sale con tres. La gente necesita soluciones hoy, no dentro de un mes, que
es cuando les dan cita. No es de recibo esperar más de un año para hacer algo en
esta  ciudad  o  dos  si  es  en  las  parroquias.  Ustedes  pretenden  que  cualquier
emprendedor llegue a Lugo y espere más de un año mirando al aire mientras llega
su licencia. Eso no es apoyar al tejido económico. 
Gracias.
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- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Iniciamos a segunda quenda,
quenda para a portavoz de Cidadáns. 

-  OLGA  LOUZAO  ALDARIZ: Dicía  a  señora  Méndez  hai  nada  que  xa  temos
espazos para propoñer. Dáme a risa, porque, mire, non sei se o que fan é rexeitar
calquera  proposta  que  veña  da  oposición  por  sistema  porque  os  motiva  esta
situación ou pensan que nos imos aburrir. Pois, mire, síntolles que non. Desde que
o noso grupo municipal chegou a este Concello tiñamos moi claro que esta ía ser
unha das nosas prioridades, levar a cabo ou propoñer ou poñer enriba da mesa
determinadas propostas que contribuísen a mellorar o noso tecido produtivo cos
novos  sectores  emerxentes  para  crear  un  entorno  empresarial  atractivo.  Así  o
fixemos  en  moitísimas  sesións  plenarias,  que  lle  aconsello  á  señora  González
Abelleira  que  revise  todas as  actas  destes  plenos,  e  que vostedes  hoxe están
implementando.Pero eu alégrome de que isto se faga, porque isto será en beneficio
de todos,  non só os que votan ao Partido Socialista ou ao Bloque Nacionalista
Galego. Mire: Raúl, Ana, Marcos, Mario, Jacobo, estes son amigos meus que agora
mesmo están residindo no estranxeiro ou fóra de Galicia e non poden volver porque
non teñen oportunidades para facelo, e ¿sabe por que?, porque esta Administración
non está xerando esas oportunidades. Ogallá entre todos, e digo entre todos, non
só no Goberno de Lara Méndez, senón tamén co traballo que facemos a oposición,
poñendo  enriba  da  mesa  propostas  construtivas  e  beneficiosas,  poidamos
conseguir que isto leve a cabo. 
Señora  Abelleira,  vostede  si  que  ten  ideoloxía  na  súa  cabeza,  vostede  si  que
rexeita todo aquilo que vén da oposición simplemente porque non é do seu partido.
Se escoitaran máis, quizais lles iría moito mellor, pero é que vostedes non saben é
iso; ademais demóstrano a diario, ata o demostran cos seus socios de Goberno e
así lles vai. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, segunda quenda para a portavoz do Goberno,
a señora Abelleira. 

-  ANA  MARÍA  GONZÁLEZ  ABELLEIRA:Bueno,  pois  pódelles  dicir  aos  seus
amigos que están fóra que este ano volve haber un  coworking ao que se poden
presentar  no  que  anualmente  20  emprendedores  novos  teñen  a  opción  de
establecerse no CEI-Nodus e montar a súa idea, o seu proxecto, porque ademais
lle digo que durante todos estes anos que se leva facendo o éxito garantido no 90%
dos emprendedores que iniciaron os seus proxectos no CEI-Nodus. 
Pero é que é máis, e claro que teño ideoloxía e que me gusta que se apliquen as
políticas que defendo. Pero é que o Goberno socialista hai 17 anos nesta cidade
fixo unha aposta moi importante, que era coordinar e pilotar unha estratexia, un
proxecto,  lanzando  múltiples  programas  que  favorecían  o  emprego  e  o
emprendemento  porque  isto  xa  o  vía  vir.  E  ademais  non  me dá  datos  fiables,
porque non existen os datos dese mito ou realidade do escape de talentos, porque
hai que empezar por iso. Cuantificalos e iso. O CEI-Nodus está á disposición de
todos. E, como non me dá tempo a falar en 30 segundos diso, gustaríame compartir
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a  páxina  de  Desenvolvemento  Rural  para  que  vexan  que  todas  as  persoas
interesadas, emprendedores e demais poidan acceder a este centro e informarse e
orientarse... 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas e quenda agora para a portavoz
do Partido Popular.

-  BEATRIZ ISABEL VÁZQUEZ BELDA: Al  hilo  de lo  que antes comentaba,  la
recuperación del talento debe ir de la mano de otras líneas de actuación, como un
plan  estratégico  para  facilitar  la  viabilidad  de  los  negocios.  Y  ¿por  qué  no
aprovechar ese ingenio emigrado para dinamizar la ciudad? Lugo tiene un potencial
increíble que este Gobierno local está desperdiciando. Tomen nota de lo siguiente:
La  Xunta  es  pionera  en  este  sentido,  ya  que  quiere  recuperar  a  esos jóvenes
formados frenando la fuga de cerebros e incentivando el retorno de universitarios
con currículums excelentes.  El  año pasado se destinaron 1,3 millones de euros
para financiar  este plan,  con el  que ofrece incentivos  económicos para que los
jóvenes  pueden  volver,  realizar  un  máster  en alguna  de  las  tres  universidades
gallegas para completar su formación y tener más opciones en el mercado laboral
de la  comunidad.  Y es en estos  talentos en los  que Lugo debe apoyarse para
crecer, ya que son jóvenes los que deben crear las bases del Lugo del futuro, unas
bases  que  pasan  por  algo  que  este  Gobierno  local  tiene  muy  olvidado:  la
digitalización  de  cualquier  empresa  lucense  para  que  llegue  a  un  público  más
amplio. Tomen nota, por favor.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Última quenda para o grupo
propoñente, 30 segundos para a portavoz de Cidadáns. 

-  OLGA  LOUZAO  ALDARIZ:  Nada,  quédame  o  consolo  de  que  seguramente
dentro dun ano ou uns meses o Goberno saque a bombo e platillo unha proposta
deste tipo.  A nós dános igual,  seguiremos traballando para que vostedes teñan
ideas enriba da mesa e poidan dedicar os cartos públicos a outra cousa que non
sexa cortar lazos ou sacarse fotos. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Como xa se lle dixo, levamos anos traballando nestas
propostas e con esta finalidade de non só retornar, que tamén é moi importante,
senón de reter, que xa non teñan que marchar para que despois teñan que ser
retornados,  senón  a  capacidade  xa  de  retelos  aquí  e  niso  levamos  anos
traballando.  E alegrámonos de que tamén a Xunta o faga,  entre outras cousas
porque é unha competencia propia autonómica, e alegrámonos moitísimo porque
incluso na súa primeira intervención,  señora Sánchez,  facía ese alegato do que
tiñamos que facer no Concello poñendo deberes e creo que iso é o que ten que
facer  a  Xunta  de Galicia  e  o  que non está facendo.  E o  que puxo en marcha
gustaríame e  emprázoa  a  que  no  vindeiro  pleno  nos  dea  os  resultados  desas
iniciativas,  que nos dea datos, feitos. É dicir,  que impronta teñen esas medidas,
porque nós si podemos dar dos coworkings, das iniciativas que estamos a levar a
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cabo, porcentaxes, xente xa que está coa súa empresa, xente que xa creou postos
de traballo; en breve poderemos empezar a falar do Lugo Transforma, do que vai
supoñer,  da  capacidade  que  vai  ter  para  reter  talento  e  fomentar  ademais  a
iniciativa empresarial na nosa cidade. Isto a nivel local. Gustaríanos saber o que
está a facer a Xunta; e ten tres compañeiros ademais, xefes de servizo territoriais, o
propio señor Carballo como deputado, que lle poden axudar a conseguir eses datos
e ter eses resultados. E, reitero, emprázoa a que nolos traslade no vindeiro pleno
para  saber  a  efectividade  da  mesma  daquela  Administración  que  ten  as
competencias  directas  neste  eido  e  que  tiña  que  ser  un  dos  seus  obxectivos
principais, porque é o que nos dá a capacidade de ter autonomía como persoas, o
traballo,  e  polo tanto no que debemos focalizar  moitos esforzos,  e por  iso este
Concello o está a facer. 
Imos votar a proposta de Cidadáns.

6/122  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 301/2021 DE REXISTRO DE PLENO, PARA PROMOVER UN PACTO
DE  IMPULSO  DO  CASCO  HISTÓRICO DE  LUGO.  (Exp.  2021/G004/000782).-
Vista  a  devandita  proposición  do  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,  número
301/2021 de Rexistro de Pleno, que foi ditaminada na Comisión Especial de Contas
e Ordinaria de Alcaldía e Gobernanza: Economia e Recursos Humanos na reunión
celebrada o día 24 de setembro de 2021, do seguinte teor:

“En San Froilán do 2019 a alcaldesa de Lugo sumábase a unha iniciativa
para iniciar os trámites precisos para que o Casco Histórico de Lugo fose candidato
a Patrimonio de la Humanidad. Unha iniciativa que non chegou a fraguar e que é
unha lástima non retomar,  xa que toda actividade que axude a traer  actividade
económica  e  a  facer  da  cidade  un  lugar  acolledor  para  os  seus  habitantes  é
fundamental de cara ao futuro. Fagamos de Lugo unha cidade atractiva para os
seus veciños e para os visitantes.

Habida conta de que no ano 2000 a declaración da Muralla supuxo un punto
de inflexión no que a turismo se refire, e que esta é unha das actividades motoras
da nosa cidade, é o momento de dar o pulo definitivo á nosa cidade en materia de
turismo.

Poucas cidades teñen a riqueza patrimonial,  cultural  e natural  que ten a
cidade de Lugo. Cada recuncho da nosa cidade ten unha historia e é a nosa obriga
rentabilizar os recursos dos que dispón para facer de Lugo un destino atractivo. Se
se  fai  un  traballo  serio  e  se  presenta  unha  candidatura  traballada  e  ambiciosa
poderíamos ser a única cidade que teña catro bens declarados Patrimonio de la
Humanidad.

Pero para levar a cabo esta iniciativa compre poñerse a traballar a reo para
facer do Casco Histórico un candidato solvente e merecedor desta distinción, temos
a obriga de coidar o legado que recibimos e de poñer en valor a riqueza da cidade.
Pero a realidade é tozuda e a día de hoxe temos un recinto amurallado que está
moi lonxe de ser un lugar do que sentirse orgullosos. É difícil estar conforme cando
vemos a zona da Catedral nas noticias nacionais polos efectos do botellón, sen que
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haxa ningún plan de limpeza, de prevención de botellón, ou de ocio alternativo para
os rapaces que buscan nestas zonas ocupar o seu tempo de lecer.

Pero non vale aferrarse a estatísticas e datos, é verdade que Lugo é unha
cidade segura, pero é importante que os veciños e veciñas da cidade sintan esa
seguridade,  que  se  maximice  a  prevención  en  todos  os  ámbitos  coa  fin  de
minimizar as consecuencias das agresións ao patrimonio e mellorar a seguridade
das persoas. Un sistema de videovixilancia, presencia policial, medios legais que
sirvan de apoio ás actuacións policiais e axuden a velar por unha boa convivencia
nas nosas rúas son fundamentais para respaldar unha candidatura solvente que
represente unha oportunidade para a cidade de Lugo.

Esta  candidatura  é  un  proceso  largo,  compre  empezar  a  traballar  nos
permisos precisos para a instalación de sistemas disuasorios e de control,  para
axudar a previr delictos e tamén a resolvelos, pero debe ser un traballo coordinado
e  encamiñado  a  un  obxectivo  final,  acadar  a  nominación  de  Patrimonio  de  la
Humanidad.

Por  todo isto  o  Grupo Municipal  do Partido  Popular,  que subscribe  esta
proposición, propón unir os esforzos de todos e considera de interese municipal que
o Pleno da Corporación Municipal acorde:

Que o Concello promova un PACTO DE IMPULSO DO CASCO HISTÓRICO
co  obxectivo  de  presentar  a  candidatura  do  mesmo  a  ben  Patrimonio  de  la
Humanidad.”

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Abstencións: 0

Efectuada nova votación con idéntico  resultado e,  en virtude do voto de
calidade da Excma. Sra. Alcaldesa-Presidenta, o Excmo. Concello Pleno, ACORDA
REXEITAR  a  proposta  presentada  polo  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,
anteriormente transcrita.

DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Iniciamos a quenda co Partido Popular, o seu portavoz. 

- RAMÓN CARBALLO PÁEZ: Grazas, alcaldesa. 
Miren, a filosofía desta iniciativa, dende logo, é moi simple pero tamén á vez é moi
ambiciosa e incluso  podemos dicir  que é histórica para Lugo.  E tamén,  señora
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Méndez, tamén é positiva, é positiva para os lucenses aínda que probablemente
para vostede sexa tamén negativa. 
Miren,  o  que  pedimos  tanto  ao Partido  Socialista  como ao Bloque  Nacionalista
Galego é que se prepare o noso casco histórico para poder optar a esa declaración
de Patrimonio da Humanidade. Espero desde logo contar co apoio de toda esta
Corporación, outra postura desde logo que sería difícil de entender e tamén difícil
de explicar. 
Ademais,  a  señora  alcaldesa,  no  2019,  xa  nos  convidou  a  todos  a  asinar  un
documento para iniciar estes trámites, pero o seu xesto, señora alcaldesa, quedou
niso, nunha fotografía e nunha declaración de boas intencións; pero isto, señora
Méndez, quedou, como dixen, en boas intencións. 
Por iso debemos retomar este tema e podemos retomar este tema. Miren, neste
momento o recinto amurallado dende logo que non vive o seu mellor momento,xa
que  o  peche  de  negocios  –aquí  xa  se  falou–  é  unha  realidade,  o  feísmo  do
cableado aéreo, a falta de avance no paseo interior da nosa muralla, as trabas e os
atrasos na rehabilitación por culpa dun PEPRI desactualizado dende o 97 desde
logo que son algunhas das materias  pendentes e son competencias  todas elas
municipais.  Isto  por  non  falar  de  problemas  de  convivencia,  de  limpeza  e  de
seguridade  que  están  a  provocar  os  botellóns  que  se  realizan  en  zonas  tan
céntricas como o adro da Catedral.
Miren,  o  espírito  desta  iniciativa  non  é  o  de  que  ningún  grupo  político  nos
colguemos ningunha medalla. O noso obxectivo é buscar un consenso entre todos
sobre as  actuacións,  investimentos  e  liñas  estratéxicas  para  que o  noso  casco
histórico de Lugo sexa Patrimonio da Humanidade. E aquí non caben as rivalidades
políticas nin as zancadillas, nin as pelexas; e non me refiro á relación que se pode
presupor entre Goberno e oposición, non, senón a esa competencia encarnizada
que hai entre os dous socios de Goberno. Véxase o fiasco das barracas, da xestión
dos fondos europeos, aínda que o Bloque agora parece que mete a cabeza debaixo
da ala. 
Dado  que  para  preparar  o  casco  histórico  como  candidatura  á  declaración  de
Patrimonio da Humanidade hai que traballar man a man departamentos distintos,
tanto gobernados polos socialistas como polos nacionalistas, como son Urbanismo,
Turismo e Mobilidade, por citar algúns, é polo tanto que lles pedimos que deixen de
defender intereses partidistas e fagan un esforzo por Lugo e polos lucenses,  xa
que, de conseguir  este recoñecemento, dende logo que suporía un espaldarazo
para esta cidade, como supuxo a declaración de... 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas, finalizou a súa quenda. Ten
agora a quenda o portavoz de Cidadáns.

- JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA: Muchas gracias. 
Bueno, efectivamente, que el casco histórico (...) esto es algo en lo que podremos
coincidir  todos,  pero  es  obvio  que  hay  que  saber  hacerlo.  También  todos
coincidiremos en que ahora mismo el recinto amurallado sigue necesitando mejorar
muchísimo, y no entendemos cómo es posible que con más calles peatonales las
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calles todavía estén menos humanizadas y existan graves problemas de tráfico. La
verdad es que creemos que todo responde a una mala organización, a no prever
las consecuencias,  a que se estén tomando medidas sin  prever  alternativas  de
forma previa  a  la  peatonalización,  y  esto  trae como consecuencia  que  se  siga
ahondando  en  un  problema  de  fondo  que  no  es  otro  que  el  de  la  bajada  del
comercio  que  se  está  comentando,  que  no  existe  el  aparcamiento  público
suficiente. Es decir, el día a día del centro es incómodo, a día de hoy disuade a los
ciudadanos de acercarse al centro. Sin embargo, no parece que el Gobierno local
tenga la intención de trabajar y avanzar, ya no solo en el impulso general del centro
del  casco histórico,  sino en esta candidatura que menciona esta propuesta que
entendemos necesaria, que entendemos interesante, que entendemos importante,
porque no se entiende que, por ejemplo, en las calles de nueva creación, como las
recién  reformadas,  como  puede  ser  Quiroga  Ballesteros,  que  siga  existiendo
cableado aéreo; que no se haya aceptado, por ejemplo, una de las propuestas que
hizo este grupo municipal de ocio alternativo y poner en marcha una programación
de ocio diurno, nocturno, juvenil;  que no haya cámaras de videovigilancia en las
zonas  del  Patrimonio  cuando  este  se  ve  atacado;  que  no haya  más  presencia
policial. 
Es decir,  hay una serie de exigencias que se traen a este Pleno casi todos los
meses,  que  todos  los  meses  hay  alguien  que  las  menciona,  alguien  que  las
reivindica y a pesar de ello no se trabaja en este sentido. Nosotros creemos que
esta propuesta es necesaria, es una propuesta además que redunda en algo en lo
que todos coincidimos que ya se ha comentado aquí. Es importante que se trabaje
en este sentido, tiene mucho que ver con la participación y la democratización de
las políticas que se llevan a cabo desde el mundo municipal y creemos que acercar
esta  propuesta  al  ciudadano,  es  decir,  que  todos  podamos  participar  de  este
impulso, sí ayudará definitivamente a que seamos candidatos a patrimonio de la
Humanidad, que me cuesta decirlo pero a Lugo ahora mismo creo que todavía le
queda mucho para poder ser candidato, y creo que con las políticas que se están
haciendo hoy en día estamos muy lejos de conseguirlo. 

-LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para a portavoz
do Goberno, a señora Alvarellos. 

- MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Moitas grazas, señora alcaldesa.
Comezaban vostedes a súa proposición dicindo que a alcaldesa se sumaba a unha
iniciativa no ano 19 para que o casco histórico de Lugo fose candidato a Patrimonio
da Humanidade. Pero en honra á verdade deberían dicir que este Concello asumiu
como propio este reto xa en abril do 17, tamén a través dun acordo plenario, que
non foi iniciativa súa precisamente, do Partido Popular. 
Dende ese momento este equipo de Goberno ten amosado o seu compromiso con
este  obxectivo  de  moitas  maneiras,  unhas  máis  visibles,  como  poden  ser,
exteriorizouse xa en Fitur do 18 anunciando a preparación da candidatura; tamén
no ano  19  cando  a  alcaldesa  acadou  o  apoio  da  ministra  de  Industria,  Reyes
Maroto,  nunha  visita  que realizou  a esta  cidade  para impulsar  esa declaración.
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Ademais, este Concello ten firmado un convenio co Centro de Estudos da cidade da
Universidade de Santiago de Compostela para preparar esta candidatura. Todo isto
que  lles  estou  contando,  e  que  resulta  notorio  que  descoñecen,  está  na
hemeroteca, como tamén o está todoo labor que estamos realizando desde que
comezou o mandato actual e que vostedes pretenden pasar por alto. 
Examinando a súa proposición, na exposición de motivos só vexo unha proposta da
súa parte: a instalación de cámaras de vídeo dentro das murallas para facer labores
de videovixilancia. Iso é todo ao que se reduce para vostedes darlle impulso ao
casco  histórico  de  Lugo?  Vostedes  son  incapaces  de  artellar  e  moito  menos
recoñecer o traballo a longo prazo que se leva feito, o traballo que se está facendo
día  a  día,  un  auténtico  proxecto  de  cidade  que  este  Goberno  deseñou  e  está
executando. Entre os obxectivos precisamente está a declaración de Patrimonio da
Humanidade a todo o casco histórico. 
Só  lles  vou  mencionar  algunha  das  accións  xa  materializadas  que  ratifican  e
evidencian o compromiso deste Goberno con esta causa,  que non é outra que
apostar en valor e a recuperación do noso casco histórico, do noso centro histórico.
Intervencións como a realizada no Camiño Primitivo, coa súa recuperación en toda
a zona do Carme; a humanización e peonalización de espazos como pode ser o de
Quiroga Ballesteros;  e seguro que tiveron tamén unha oportunidade de coñecer
hoxe pola prensa cal é o destino que este Concello vai dar aos fondos europeos
Next Generation, fundamentalmente polo que se refire, como espero que lesen, á
peonalización  de  todo  o  casco  histórico.  Porque  neste  Goberno  construímos,
crecemos e progresamos e traballamos.  E ofrecemos tamén cando xestionamos
ARRUS por exemplo para a rexeneración deste casco histórico ou melloramos a
accesibilidade da Porta Falsa; por certo, moi pretiño de alí xustiño ao lado, e onde
toda a sociedade lucense e este Goberno tamén quere crear, para iso mesmo, para
impulso o Museo da Romanización ao que tantas pedras lle levan posto vostedes e
o seu partido. 
Señor Carballo,  vostede é parlamentario no Hórreo, arrime o ombro e non poña
pedras, porque iso si que é impulsar a nosa cidade e o noso casco histórico, e non
o vexo polo labor. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Moi ben, moitas grazas. Iniciamos a segunda quenda,
minuto e medio para o grupo propoñente, para o Partido Popular, señor Carballo. 

- RAMÓN CARBALLO PÁEZ: Grazas de novo, señora alcaldesa. 
Mire, señora Alvarellos, nosoutros non nos apropiamos de ningunha iniciativa dos
demais.  Ademais,  cando  son  positivas,  apoiámolas.  O  que  si  nosoutros  hoxe
traemos unha proposición,  unha iniciativa  positiva  para esta cidade,  e non saia
vostede co Museo da Romanización, co Cuartel de San Fernando, cando teñen o
noso casco histórico totalmente abandonado. Se o Cuartel de San Fernando está
na situación  en que está,  mírense tamén o  seu embigo,  que pasou con el,  co
Auditorio, onde ía ir aí, e agora teñen un novo auditorio onde se investiron máis de
23 millóns de euros e pouco máis se empeza a desguazar. Miren vostedes o que
están mirando por este casco histórico, miren o que están facendo coa limpeza do
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noso  casco  histórico,  reflexen  o  que  está  pasando  cos  botellóns  no  noso
patrimonio, miren iso. 
A  vostedes  moléstanlles  as  cámaras  de  videovixilancia,  xa  parece  que  se
contaminaron  tamén  do  seu  socio  de  Goberno.  Miren,  as  cámaras  de
videovixilancia non son ningún estorbo para os cidadáns de ben e que andamos
pola  rúa  con  normalidade.  As  cámaras  de  videovixilancia  hainas  en  todas  as
cidades españolas,  galegas e europeas e non causan ningún problema, que só
beneficios, para protexer o noso patrimonio. Polo tanto, non vaia vostede por aí.
Esta iniciativa é positiva e o que lles pedimos a vostedes é que se poñan a traballar
nun proxecto solvente para que poida ser admitido... 

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Segunda  quenda  para  o
portavoz de Cidadáns.

- JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA: Creo que a veces es bueno recordar el
objetivo de la propuesta; el objetivo de la propuesta es que se promueva un pacto
de impulso del casco histórico. Es que es difícil justificar no a esto. ¿Cómo se va a
decir que no a que entre las fuerzas políticas del Ayuntamiento de Lugo haya un
pacto para el impulso del casco histórico? Es que no tiene sentido ninguno, esto no
lo va a entender nadie, y además hace tanta falta que ahora cuando mi compañera,
la  señora  Alvarellos,  mencionaba  las  intervenciones,  fijémonos  en  las
intervenciones que defiende el propio Gobierno: habla del Camino de Santiago, que
no  pasa  por  el  casco  histórico,  por  el  recinto  amurallado;  habla  de  Quiroga
Ballesteros y habla de la Puerta Falsa. Es que necesitamos mucho más, es que
hace  falta  muchísimo  más;  si  queremos  ser  candidatos  a  Patrimonio  de  la
Humanidad, las calles no pueden están sucias, no puede estar la calle de las Norias
con contenedores rotos y apelmazada la basura desde hace meses que lo estamos
denunciando;  no puede estar una calle  nueva como es Quiroga Ballesteros con
cableado  aéreo;  no  pueden  estar  barrios  del  centro  todavía  sin  recuperar,  sin
rehabilitar. Es decir, queda muchísimo por hacer, y el hecho de que se pueda o
podamos todas las fuerzas políticas hacer un pacto para trabajar en ese sentido o
aunar fuerzas debería ser algo positivo. ¿Por qué se ve algo negativo en esto? Yo
en la propuesta no veo ningún motivo oscuro. Es un pacto para el impulso del casco
histórico. 
Nosotros, desde luego, creemos que es bueno, creemos que es necesario y por ello
votaremos a favor. Muchas gracias.

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Moi  ben,  moitas  grazas,  e  segunda  quenda  para  a
portavoz do Goberno, para a señora Alvarellos. 

- MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Compañeiro Juan Vidal-Pardo, é
que nós non nos estamos opoñendo a esa declaración, a ese impulso entre todos.
É que xa está feita. Están vostedes intentando meter aquí unha cousa que xa está
acordada e que nós estamos traballando. O que lle trato de explicar é que nós xa
estamos traballando,  non veñan hoxe a dicir  que se impulsou a declaración de
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Patrimonio  da  Humanidade,  é  que  nós  xa  estamos  traballando  porque  xa  se
acordou nun acordo plenario. 
E,  señor  Carballo,  o  que  está  claro,  o  que  está  claro,  é  que  o  Museo  da
Romanización xa se presupostou pola Xunta hai moitos anos, o que pasa é que
vostedes pararon todo e poñen pedras a ver se están vostedes gobernando cando
o poñan, que só queren botar cortinas de fume a ver se me toca a min cando eu
goberne,  a  ver  se  teño  sorte  de  gobernar,  entón  si  que  saco  o  Museo  da
Romanización. Que nos coñecemos moi ben, coñecémonos moi ben. 
A min non me molestan as cámaras de videovixilancia,  señor Carballo,  non me
molestan nada; o que me parece é pírrica a súa proposta, pírrica con todo o que
estamos a traballar, é que me parece case unha ofensa. Estamos a traballar, como
dicía a miña compañeira Ana Abelleira, arreo. Estamos precisamente buscando ese
impulso desta cidade, non só vimos aquí os xoves para tratar de lucirnos cunha
proposición raquítica, pírrica, raquítica de miras, señor Carballo. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Última quenda para o grupo
propoñente, para o señor Carballo, 30 segundos. 

- RAMÓN CARBALLO PÁEZ: Grazas de novo, alcaldesa. 
Bueno,  antes  de nada  teño que agradecer  o  apoio  á  iniciativa  de  Ciudadanos,
porque parece ser que é o que mostra algo de sentido común, porque a iniciativa
non vai en contra de ninguén, senón a favor dunha proposta positiva. Pero o que
vemos, señora Alvarellos, dime de lo que presumes y te diré de lo que careces, e
vostedes presumen de traballo e o que menos teñen é traballo. Vostedes do único
que se preocuparon neste mandato é de facer o Goberno máis caro da historia da
cidade, con dedicacións exclusivas a diestro e siniestro pero o traballo brilla pola
súa ausencia. Polo tanto, póñanse a traballar... 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Se as argumentacións sempre teñen que ser reiterar o
tema dos salarios, dedicacións, mirándose polo seu propio grupo, señor Carballo, e
que sexa máis frutífero o que pagan os lucenses e que fagan ese labor, tanto de
control como de fiscalización como propositiva, que queremos que sexa propositiva.
Pero é que lle reitero e lle reiteramos, é dicir, a candidatura para conseguir ese ben
de Patrimonio da Humanidade xa é un feito, xa é unha realidade, e un proceso e un
proceso  longo,  teduo,  estámolo  vendo.  Incluso  agora  mesmo co  patrimonio  da
Ribeira Sacra que a Xunta de Galicia deu un paso atrás para garantir,  estamos
vendo a complexidade de acadar estes obxectivos e estes logros. E no proceso é
no que estamos a traballar dende o Concello. 
A reforma integral, coa peonalización integral, coa dinamización do comercio, coa
execución dos distintos fondos, co viveiro de empresas que puxemos en marcha.
Que botamos de menos?:  a acción da Xunta de Galicia,  a acción da Xunta de
Galicia. Máis vivendas, como a que se entregou onte, si, pero moitas máis. Que fixo
a  Xunta  de  Galicia  en  11  anos?  Catrorehabilitacións  de  catro  vivendas!  Máis,
necesitamos moitas máis para seguir dinamizando o casco histórico. Necesitamos o
Museo da Romanización para seguir revitalizando o casco histórico, para facelo un
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referente turístico e un dinamizador económico tamén no casco histórico. O Pazo
de Dona Urraca, a torre, onde están os restos que están catalogados durante anos
sen facer absolutamente nada. 
Deixen  de  poñer  deberes  continuamente  e  póñanse  a  traballar  alí  onde  son
goberno,  que  é  onde  teñen  a  capacidade  de  seguir  transformando,  desde  os
gobernos. E aquí queren gobernar e na Xunta fan oposición. Invertan os papeis,
fagan aquí oposición e gobernen na Xunta de Galicia reivindicando as necesidades
da cidade de Lugo. 
Imos proceder entón á votación da proposta.

7/123  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 302/2021 DE REXISTRO DE PLENO, PARA DESENVOLVER UN PLAN
ESTRATÉXICO DE TURISMO INCLUSIVO PARA A CIDADE DE LUGO. (Exp.
2021/G004/000785).-  Vista  a  citada  proposición  do  Grupo  Municipal  do  Partido
Popular, número 302/2021 de Rexistro de Pleno, que foi ditaminada pola Comisión
Permanente Ordinaria de Cultura, Turismo e Promoción da Lingua e de Mobilidade
e Infraestruturas Urbanas na reunión celebrada o día 23 de setembro de 2021, e
cuxo teor é o seguinte:

“A  Organización  Mundial  do  Turismo  (OMT),  que  inclúe  a  máis  de  159
países, avoga porque o turismo sexa unha actividade que contribúa ao crecemento
económico, ao desenvolvemento incluínte de toda a sociedade e á sustentabilidade
ambiental das comunidades turísticas.

De forma anual, o 27 de setembro celébrase o día do Turismo Mundial e o
lema para este ano 2021 é “Turismo para un crecemento inclusivo” pois o turismo é
un dereito que pode e debe exercer calquera persoa independentemente das súas
capacidades.  Só  en  España  hai  3  millóns  de  persoas  con  certificado  de
discapacidade, 4 millóns se se trata de dependencia pero en realidade calcúlase
que máis de 7 millóns de persoas elixen o seu destino en función da accesibilidade
que este proporciona. 

Unha das fortalezas da nosa cidade é precisamente o seu potencial turístico,
pois non só contamos coa declaración de tres patrimonios da humanidade, senón
que  dispoñemos  tamén  dun  centro  histórico  único,  un  patrimonio  eclesiástico
abundante,  unha  contorna  natural  de  bosques  e  ríos  espectacular  e  unha
gastronomía que destaca por si mesma, e iste potencial debería de ser totalmente
accesible.

Dende o Grupo Municipal do Partido Popular consideramos que se precisa
unha actualización profunda da promoción turística de Lugo e que precisamente se
podería aproveitar esta ocasión para por en marcha un Plan Estratéxico de Turismo
Inclusivo para Lugo.

Proponse que, dende o  Concello, e traballando  coordinadamente as áreas
de cultura, de vías e obras e as de servizos sociais  e urbanismo, entre outras,
deberíanse de levar a cabo diferentes accións que afectan a distintos servizos da
cidade, para conseguir este obxectivo. 

Entre as actuacións para abordar poderíase destacar a elaboración dunha
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GUIA de SERVIZOS para o Turismo Inclusivo de Lugo na que se deberían  incluír,
por exemplo, qué lugares de pernoita están correctamente adaptados, qué servizos
de  restauración  ofrecen  menús  para  necesidades  sanitarias  particulares,
localización  de  museos  e  edificios  de  patrimonio  municipal  entradas/saídas
accesibles, accesibilidade a zonas verdes, etc.

Proponse que para isto se conte coa participación das distintas entidades
sociais e que se aproveiten os recursos da propia cidade de Lugo como son as
aulas  de  formación  TIC  da  Deputación  provincial,  os  profesionais  do  campus
universitario, os guías turísticos, as empresas do  CEI- NODUS relacionadas con
este sector, etc.

Se  se  desenvolve  este  plan  estratéxico,  ademais  Lugo  poderá  ser
promocionada  turísticamente  a  nivel  mundial  pola  Rede  Española  de  Turismo
Accesible a través da súa web “España é Accesible” e os seus distintos programas,
financiados polo Goberno de España.

Por  todo  isto  o  Grupo Municipal  do  Partido  Popular,  que  subscribe esta
proposición, propón unir os esforzos de todos e considera de interese municipal que
o Pleno da Corporación Municipal acorde:

Que  o  Concello  elabore  un  PLAN  ESTRATÉXICO  DE  TURISMO
INCLUSIVO EN LUGO que impulse o turismo para todos nesta cidade.”

Vista a emenda “in voce” presentada durante o debate polo Grupo Municipal
de Ciundadanos Lugo, aceptada polo Grupo Municipal do Partido Popular, autor da
proposición, consistente en redactar o punto de acordo do seguinte xeito: “Que o
Concello  de Lugo desenvolva  un Plan Integral  de Desenvolvemento  e  Fomento
Turístico no que se integre unha estratexia de Turismo inclusivo,  tal  e como se
recolle como obxectivo principal do Consello Municipal de Turismo”

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Abstencións: 0

Efectuada nova votación con idéntico  resultado e,  en virtude do voto  de
calidade da Excma. Sra. Alcaldesa-Presidenta, o Excmo. Concello Pleno, ACORDA
REXEITAR a proposición presentada polo Grupo Municipal do Partido Popular coa
modificación  introducida  pola  emenda aceptada  que figuran transcritas  na parte
expositiva do presente acordo.
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DELIBERACIÓN

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  3 minutos para o  grupo propoñente,  para  o  Partido
Popular. 

- BEATRIZ ISABEL VÁZQUEZ BELDA: Grazas, señora alcaldesa, e bos días. 
A Organización Mundial do Turismo avoga por que, ademais de ser unha actividade
que debe contribuír ao crecemento económico e á sustentabilidade ambiental,  o
turismo tamén debe contribuír ao desenvolvemento incluínte de toda a sociedade, e
un dos puntos claves desta inclusión é a adaptación destes servizos turísticos ás
discapacidades. 
Só en España hai tres millóns de persoas con certificado de discapacidade, catro
millóns se se trata de dependencia, pero en realidade calcúlase que case máis de 7
millóns  de persoas elixen  o  seu  destino  en  función  da  accesibilidade  que  este
proporciona. 
Unha  das  fortalezas  da  nosa  cidade  é  precisamente  o  seu  potencial  turístico,
acompañado dunha gastronomía que destaca por si mesma. E no Partido Popular
consideramos  que  todo  isto  debe  poder  ser  desfrutado  por  todos
independentemente das súas capacidades. Por este motivo, fixemos unha primeira
aproximación,  reuníndonos con diferentes asociacións sociais  da cidade e algún
veciño,  as  cales  puxeron  de  manifesto  que  efectivamente  si  se  atopaban  con
variadas  dificultades  á  hora  de  acceder  a  determinados  servizos  turísticos  da
cidade.  Así  que  dende  o  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular  cremos  que  se
necesita unha adaptación seria e permanente da accesibilidade turística de Lugo,
polo que pedimos o apoio de toda a Corporación para que se elabore e poña en
marcha un Plan estratéxico de turismo inclusivo en Lugo para todos. 
Para  este  plan  estratéxico,  que  debe  ser  permanente,  brevemente  poderiamos
mencionar unha primeira batería de solucións para solventar as dificultades que
existen actualmente. Por exemplo, así deberíase elaborar unha guía de servizos
para o turismo inclusivo de Lugo permanentemente actualizada, na que se inclúa
que  lugares  de  pernocta  realmente  si  están  adaptados  e  non  só  hoteis;  que
servizos de restauración ofrecen menús específicos para as necesidades sanitarias
particulares, por exemplo celíacos; e un mapa dos aparcamentos reservados e os
itinerarios que leven ata as entradas accesibles, o famoso wing flying, etcétera, e
todo  con  información  permanentemente  actualizada  e  adaptada  ás  distintas
discapacidades. 
Poderíase  contar  tamén  cun  servizo  baixo  demanda  de  guías  turísticos
especializados na atención destas discapacidades; deberíanse instalar en todos os
edificios turísticos sistemas de bucle de indución magnética para facilitar a audición,
de feito nalgúns deles a voz do guía fai eco; deberíase elaborar material específico
para os museos municipais, como réplicas que se poidan tocar, mapas con relevo
dos  edificios  e,  sobre  todo,  audiovisuais  específicos  e  adaptados  ás  distintas
discapacidades,  non  olviden  a  intelectual,  e  accesibles  por  exemplo  mediante
códigos QR que se puideran descargar facilmente.
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Deberíanse  habilitar  suficientes  baños  públicos  para  persoas  non  só  con
discapacidades físicas, senón os suficientes para as discapacidades orgánicas, por
exemplo,  problemas  de  próstata,  enfermidades  inflamatorias  intestinais,  por
exemplo, e un mapa de onde están. E un sinfín de cousas máis. 
Proponse que para acadar  isto  por  unha banda se conte coa participación  e o
asesoramento de persoal, dos técnicos que xa teñen as entidades sociais... 

- RUBÉN ARROXO FERNÁNDEZ: Grazas. 
Quenda agora para o Grupo de Cidadáns, 3 minutos. 

- OLGA LOUZAO ALDARIZ: Non nos cansamos de repetir as potencialidades que
ten a nosa cidade como destino turístico, non só por contar con tres patrimonios da
humanidade, senón tamén polo entorno natural, cultural e histórico que a rodea,
sen esquecernos tamén doutro aspecto a destacar e por todos recoñecido que é a
súa gastronomía. E, a pesar disto, Lugo segue a ser un destino de paso e non un
lugar ao que se lle adica máis dun día, salvo para os que nos visitan que marchan
con ganas de regresar e en moitas ocasións así o fan, repiten con máis tempo. E
isto só se explica porque ata o de agora non se lle  adicou nin o tempo nin os
recursos para contar cunha estratexia turística tendo en conta todos os sectores
involucrados,  non  só  o  político.  Así  tamén  o  pedimos  desde  o  noso  grupo
solicitando a convocatoria do Consello de Turismo, que a señora Ferreiro nos dixo
que convocaría o antes posible, pero ata o de agora nada de nada. Non debeu de
ter tempo nestes 18 meses, debeu de ser que estivo moi ocupada preparando as
festas de San Froilán deste ano 2021. 
Porque neste espazo cremos que é onde se teñen que tratar os puntos fortes da
nosa  cidade  e  as  debilidades  coas  que  conta  para  ser  un  destino  turístico  de
calidade. Así o defendemos en febreiro do ano pasado co voto favorable de todos,
pero que nunca máis, e isto a pesar de saber que este tamén é un motor clave para
o desenvolvemento económico local. Señora Méndez, tendo en conta –bueno agora
non está, pero seguro que llo poden recordar os seus compañeiros–,tendo en conta
que o desenvolvemento económico é moi importante para a cidade, e así o repite
vostede, a ver se nos bota un cable e lle recorda á señora Ferreiro que convoque o
Consello Municipal de Turismo a ver se así conseguimos que si cumpra ese acordo
plenario. 
E aí tamén se ten que traballar para que Lugo sexa unha cidade verdadeiramente
inclusiva, non só para encher un titular. E seguro que todos recordan como hai dous
anos o señor Repetto anunciaba en rolda de prensa que Lugo presentara a súa
candidatura para o Premio Europeo de Cidade Accesible 2020. Despois desa rolda
de  prensa  nunca  soubemos  nada  máis  disto,  porque  nin  unha  palabra;  gañou
Varsovia.  Porque a Lugo aínda nos queda moito por  mellorar,  e  só falta ler  os
motivos polos que se concede este premio para ver que queda un longo camiño.
Pero para dar un titular pois ben lles valeu. 
Unha  cidade  inclusiva  é  unha  cidade  na  que  toda  a  poboación,  con  ou  sen
discapacidade, non atopa dificultades nin barreiras. Unha cidade que quere optar a
ser un destino turístico inclusivo debe permitir  que todos poidamos desfrutar da
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mesma  en  igualdade  de  condicións,  e  non  só  supón  eliminar  barreiras
arquitectónicas, senón tamén as de comunicación e as dos medios de transporte. 
Desde Ciudadanos cremos que este plan de turismo inclusivo ten que estar incluído
dentro  dun  plan  estratéxico  integral  de  turismo  que  debe  tratarse  no  Consello
Municipal, que ten como obxectivo, e aí está no seu regulamento, desenvolver un
plan integral de desenvolvemento e fomento turístico. Polo tanto, presentamos unha
emenda invoce para que a teña en conta o Partido Popular para que o punto de
acordo  sexa  que  o  Concello  de  Lugo  desenvolva  un  plan  integral  de
desenvolvemento e fomento turístico no que se integre unha estratexia de turismo
inclusivo, tal e como se recolle como obxectivo principal do Consello Municipal de
Turismo...

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Pois  a  continuación  ten  a
quenda a portavoz do Goberno, a concelleira de cultura, a señora Ferreiro. 

- TAREIXA ANTÍA FERREIRO TALLÓN: Bo día. Grazas, alcaldesa.  Xa no ano
2015 Lugo foi nomeado como destino turístico mellor adaptado do Estado español
para as persoas con problemas de mobilidade. Nestes últimos anos seguimos a
traballar  dende as distintas áreas do Goberno para avanzar e facer de Lugo un
lugar amable e axeitado para todas as persoas, ademais atendendo e escoitando
as demandas dos distintos colectivos cos que se traballa, traballouse man a man. 
Neste momento temos un transporte público adaptado, taxis adaptados e coa nova
renovación dos buses urbanos tamén adaptados ás novas tecnoloxías que axudan
a  mellorar  a  calidade  de  vida  das  persoas  con  algún  tipo  de  discapacidade.
Semáforos adaptados con sons e pictogramas. Atendendo ás demandas veciñais,
rebaixáronse beirarrúas e vaise facer un acceso adaptado ao Centro de Saúde de
San Roque. Nas actividades organizadas desde o Concello sempre se teñen en
conta as súas necesidades. 
E non só nos preocupa que Lugo sexa unha cidade accesible para as persoas
turistas,  tamén temos compromiso para incluír  as  persoas con discapacidade  e
darlles ese protagonismo necesario e que se sintan partícipes das actividades de
Lugo. E voulles a poñer só dous casos, dous exemplos: no ano 2019 Ana Iglesias,
hoxe campioa olímpica, foi a encargada de acender o alumeado do Nadal;  este
Goberno pensou nela como persoa axeitada para acender ese alumeado. Este ano
no San Froilán temos unha pregoeira con mobilidade reducida, e ademais creo que
é a primeira vez, se non, díganmo e rectifico, é a primeira vez que acontece na
historia do San Froilán. Que mellor traballo para facer un Lugo inclusivotamén para
a veciñanza e tamén para as persoas viaxeiras. 
Non imos negar que sempre quedarán cousas por mellorar,  non só de cara ao
turismo, senón para toda a veciñanza, para todas as persoas que teñan algún tipo
de discapacidade. No noso Concello quedan aínda moitas eivas na sanidade, no
ensino público e en moitas administracións tamén implicadas, e desde aquí temos
que agradecer e gustaríame agradecer tamén a implicación dos distintos sectores,
como o da hostalaría e do pequeno comercio, para facer esas adaptacións dos
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seus locais, que moitas veces o fixeron con moitísimos esforzos debido á propia
estrutura e á propia superficie dos locais. 
Hoxe todas as persoas que deciden visitar Lugo teñen moitas maneiras de buscar e
atopar o que precisan e, desde logo, desde a Oficina de Turismo sempre están
dispostas a axudar... 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Iniciamos a segunda quenda,
minuto e medio para a portavoz do Partido Popular.

- BEATRIZ ISABEL VÁZQUEZ BELDA:Grazas. 
Miren  vostedes,  o  pasado  luns  día  27  foi  o  Día  Mundial  do  Turismo  para  o
Crecemento Inclusivo e pasou sen pena nin gloria e totalmente ninguneado polo
Goberno desta cidade, porque poderán facerlles as vanas promesas de sempre aos
veciños,  estamos  continuamente  a  escoitar,  primeiro,“estamos  a  traballar  niso”,
segundo,“facemos un apaño eun trampantoxo”, como esta guía que fixeron para un
premio que lles deron, pero esta guía está totalmente obsoleta porque é do ano
2007.  O premio que lle  deron do 2015 era porque tiñan un plan,  pero hai  que
traballar nel. E o problema é que despois se olvidan, porque todas estas cousas
que acabo de dicir son necesarias para o turismo, que é do que estamos a falar, do
turismo, e están sen facer porque son cousas que non din os propios usuarios. 
Ademais, a día de hoxe non é ningún problema nin hai escusas para adaptar todos
os  sitios  turísticos  porque  a  Organización  Internacional  de  Normalización  co
asesoramento da ONCE ten publicada unha norma que facilita todo isto. Non hai
nada que pensar, só hai que adaptalo. Nesta norma por exemplo destácase como
se debe transmitir a información ás persoas con dificultades, facendo fincapé na
enorme utilidade do uso xa das tecnoloxías dixitais. Lémbrolles que dende o Partido
Popular xa insistimos reiteradamente en que a información turística de Lugo deixa
moito que desexar, nin está actualizada, nin apps, nin nada. 
É  fundamental  traballar,  por  exemplo,  para  que  a  xente  poida  chegar  a  sitios
turísticos co transporte ese que menciona, que é adaptable, pero eu entro e despois
non sei a onde ir, non teño... 

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moitas  grazas  e  quenda  agora  para  a  portavoz  de
Cidadáns. 

- OLGA LOUZAO ALDARIZ: Nada, simplemente comentarlle á señora Ferreiro que
xa ten o órgano regulado para fortalecer o desenvolvemento turístico da cidade, no
que están tamén regulados os participantes para traballar nesa estratexia, que non
son só os que quere vostede como concelleira de Cultura, porque hai moitos máis
sectores na cidade que tamén están interesados en contribuír coas súas propostas
no  desenvolvemento  turístico,  porque,  como lle  repetíaao  principio,  é  un sector
económico  moi  importante  para  a cidade  e  que temos que seguir  afondando  e
mellorando.  E á parte creo que tamén se estaba a traballar  na recuperación da
páxina  de  Lugoaccesible,  que  foi  o  que  quedou  aí  esquecido  por  parte  dos
gobernos  anteriores;  creo  que  é  un  paso  importante  que  ademais  estaba
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traballando tamén unha asociación como é Auxilia,  que tiña grandes aportacións
para esa páxina e queremos que se siga avanzando nesa tema. Queda un longo
camiño por traballar sobre todo porque vendo en base a que se lles concede estes
premios e estas mencións a cidades europeas pois temos o claro exemplo no que
temos que seguir traballando e que temos que copiar. Porque a ver se copiamos o
bo nalgún momento e non o malo, e a ver se recordamos as cousas que se fan ben
noutros sitios e non as que se fan mal,  porque así seguramente conseguiremos
avanzar e poderemos conseguir  que Lugo sexa un destino turístico de calidade
para todas as persoas con ou sen discapacidade e que poida ser desfrutada por
todos.

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas.  Segunda  quenda  para  a
portavoz do Goberno, a señora Ferreiro. 

-  TAREIXA  ANTÍA  FERREIRO  TALLÓN: Tal  e  como  estabamos  falando  aquí
parece, desde logo, que Lugo é unha carreira de obstáculos para as persoas con
distintas discapacidades. E eu creo que é unha das cidades que máis ten avanzado
para  mellorar  a  calidade  de  vida  de  todas  as  persoas  con  distintos  tipos  de
discapacidade. 
De todas as formas, como xa dixen antes, queda moito por traballar, sempre queda
por  traballar  máis  e mellor,  porque ademais  as innovacións  tecnolóxicas  tamén
axudan a facilitar todos eses traballos para as persoas que teñen esas distintas
discapacidades. Non todas teñen as mesmas situacións, polo tanto hai que traballar
de xeito conxunto, escoitando, como xa facemos, e traballando coordinadamente
desde as distintas áreas do Concello. 
Eu xa sei que lles gusta crear un Lugo catastrófico, pero as persoas que veñen aquí
desde logo que marchan encantadas; as que están aquí desfrutan de poder pasear
por  Lugo,  por  todo o  Lugo céntrico  sen ter  ningún problema de accesibilidade;
e,bueno, seguiremos mellorando, pero desde logo que non entendemos que sexa
necesario empezar un plan estratéxico porque xa levamos moito tempo e temos
moitas ideas para desenvolvelas nos próximos meses. 
Moitas grazas. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  Moi ben, moitas grazas e última quenda para o grupo
propoñente, 30 segundos. 

-  BEATRIZ  ISABEL  VÁZQUEZ  BELDA: Non  se  trata  de  empezar  un  plan
estratéxico, trátase de que sexa permanente e de que sexa, porque de verdade que
o Grupo Municipal do Partido Popular reitera o seu apoio ao dereito de todos de
poder desfrutar dos servizos turísticos de Lugo e os usuarios manifestaron que si
hai dificultades nesta cidade. Por tanto, consideramos que o Concello non pode ser
insensible  a  este  dereito,  e  insistimos  en  solicitar  o  respaldo  unánime  da
Corporación para executar esta proposición, que é totalmente en positivo e que é
necesaria  segundo  os  usuarios,  e  perfectamente  factible.  Nós  ofrecémonos  a
colaborar neste proxecto porque é... 
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-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ:  Pois  tal  e  como  manifestou  e  dixo  a  portavoz  do
Goberno, trátase dun tema transversal, onde posiblemente a área de Cultura, dado
que estamos a falar de turismo, Cultura e Turismo, ten moito que dicir, pero tamén
a de Infraestruturas, tamén a de Inclusión, que é a preside o Foro de Accesibilidade
e de Benestar, e, polo tanto, é unha cuestión transversal que temos presente dende
toda a acción de goberno. 
Pero eu quedo co que dicía incluso a propia oposición: o importante é que se siga
avanzando. Se somos capaces de afirmar iso, é que somos capaces de recoñecer
que se está a traballar e, se hai que avanzar, que siga avanzando, que xa leva
avanzado e se leva feito un gran traballo. 
Polo tanto, o motivo, cando rexeitamos estas propostas, o motivo precisamente é
ese:  que xa se está a facer.  Polo  tanto sexan vostedes creativos e veñan con
iniciativas novas e non aquilo que xa se está a desenvolver por parte do Concello. 
Leven a ese Foro de Accesibilidade algunha cuestión concreta para mellorar esa
accesibilidade turística, esa accesibilidade da cidadanía e aí terase en conta. Teñen
os órganos tamén establecidos para iso, fagan tamén esas aportacións novidosas
nestes eidos. 
Imos proceder á votación da proposta; votos a favor da iniciativa: 12...

 - SECRETARIO: Perdón, señora alcaldesa, creo que Olga quere falar. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Si? 

- OLGA LOUZAO ALDARIZ: É que nós fixemos unha emenda in voce e non se nos
respectou... 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ:  É certo, fixeron unha emenda in voce, a proposta era
facer ese plan integral turístico onde se tivera en conta ou se incluíra o turismo
inclusivo. Por parte do Partido Popular? Si? Aceptan a emenda, pois entón votamos
a proposta coa emenda incluída. 

- BEATRIZ ISABEL VÁZQUEZ BELDA: Si, si, si. 

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ:  Pois  votamos  a  proposta  coa  emenda  incluída  de
Cidadáns.

8/124  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 303/2021 DE REXISTRO DE PLENO,  INSTANDO AO GOBERNO Á
ADOPCIÓN  DE  MEDIDAS  PARA  A  REBAIXA  DO  PREZO  DA  LUZ. (Exp.
2021/G004/000786).- Vista a referida proposición do Grupo Municipal  do Partido
Popular, número 303/2021 de Rexistro de Pleno, que foi ditaminada pola Comisión
Especial  de  Contas  e  Ordinaria  Alcaldía  e  Gobernanza:  Economía  e  Recursos
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Humanos celebrada o 24 de setembro de 2021, do seguinte teor:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS
Nas primeiras semanas do ano 2021 o sistema eléctrico experimentou un

encarecemento substancial  dos prezos,  acadando niveis  por riba dos 90€/MWh,
que supoñían xa daquela máximos históricos, co conseguinte impacto negativo na
factura eléctrica de familias, pemes e autónomos. 

Neste contexto, o pasado 1 de xuño entraba en vigor o novo modelo de
factura eléctrica para os case 11 millóns de consumidores españois acollidos ao
PVPC (Prezo Voluntario para o Pequeno Consumidor). Daquela o Ministerio para la
Transición Ecológica y el Reto Demográfico animaba aos consumidores a trasladar
o consumo de enerxía eléctrica das horas punta aos tramos chan e val  (os de
menor demanda). Este cambio nos hábitos de consumo redundaría en “menores
custos para os consumidores” e “un maior aforro na factura”, tal e como se recolle
na nota de prensa do Ministerio do pasado 5 de maio.

Nada máis lonxe da realidade. Son moitos os días nos que os medios de
comunicación nos trasladan prezos récord consecutivos da luz. No mes de xullo o
prezo  medio  no  mercado  maiorista  acadou  os  92,42€/MWh;  en  agosto,
105,94€/MWh;  e o pasado 16 de setembro a cifra de 188,18€/MWh, cuadriplicando
o valor que marcou durante o terceiro xoves de setembro de 2020 (47,11 euros).

Unha subida desbocada do megavatio hora que impacta de maneira moi
especial  nos  colectivos  máis  vulnerables  -aumentando  o  risco  de  pobreza
enerxética- e naqueles autónomos, pemes e empresas que non teñen capacidade
para adaptar a súa actividade aos novos tramos horarios.

Por outra banda, hai que engadir que -ata agora- en España menos do 40%
da factura da electricidade dependía do custe da enerxía.  O resto,  débese aos
custos  regulatorios  derivados  da  xestión  política  (por  exemplo,  subvencións  ás
renovables ou ao carbón ou o déficit  de tarifa,  entre outras)  e aos impostos (o
Imposto sobre o Valor da Produción de Enerxía Eléctrica ou o IVE, entre outros).

Polo tanto, unha das vías máis inmediatas para reducir a factura da luz é a
rebaixa dos impostos e custos que gravan a electricidade, pero cómpre desenvolver
medidas estruturais que afronten unha verdadeira reforma do sistema eléctrico. Sen
embargo,  mentres  as  familias,  pemes,  autónomos  e  todo  o  tecido  empresarial
galego - é especialmente a industria electrointensiva-, están moi preocupados por
estas subidas  descontroladas do prezo da electricidade,  as medidas  aprobadas
polo goberno de España, non só chegan tarde, senón que son insuficientes e nacen
desde a improvisación, sen explicar que consecuencias terán o próximo ano.

Así  pois,  a  partida  de  gasto  prevista  nos  orzamentos  municipais  non
abondará para fronte a estes incrementos do prezo da luz, cando as prioridades de
gasto deberían encamiñadas a atender as necesidades dos nosos veciños.

Polo exposto, o Grupo Municipal Popular no Concello de Lugo, presenta a
seguinte PROPOSTA DE ACORDOS

1º- O concello de Lugo insta ao Goberno de España a eliminar o tipo de
gravame do  Imposto  sobre  o  Valor  da  Produción  de  Enerxía  Eléctrica  do  7%,
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modificando  a  Lei  15/2012,  de  27  de  decembro  de  medidas  fiscais  para  a
sustentabilidade enerxética.

2º.-  O  concello  de  Lugo  insta  ao  goberno  de  España  a  modificar  a  Lei
24/2013, do Sector Eléctrico para que, entre outros aspectos, determinados custos
regulatorios  que se trasladan á factura  eléctrica  (débeda do sistema eléctrico  e
custos  extrapeninsulares)  sexan  financiados  integramente  con  cargo  aos
Orzamentos Xerais do Estado.

3º.-  O Concello  de Lugo insta  ao goberno de España  a  modificar  a  Lei
37/1992, do Imposto sobre o Valor Engadido para facer permanente a rebaixa do
IVE da electricidade do 21 ao 10%.

4º.- O Concello de Lugo insta ao goberno de España a impulsar o descenso
da factura eléctrica a través da revisión dos tramos horarios, na medida en que o
período val de luns a venres, no que a tarifa é máis barata, vai desde as 12 horas
da noite ata as 8 da mañá, o que fai moi difícil o aforro das familias.

5º.- O Concello de Lugo insta ao goberno de España a ampliar o dereito de
poder  acollerse  ao  Prezo  Voluntario  do  Pequenos  Consumidor  (PVPC)  ata
potencias que iguais ou inferiores a 15 KW para o consumidor doméstico, co fin de
facilitar o acceso ao Bono Social Eléctrico.

6º.-  O  Concello  de  Lugo  insta  ao  goberno  de  España  a  loitar  contra  a
pobreza enerxética entre os consumidores máis vulnerables, establecendo axudas
específicas para o pagamento de facturas e asumindo o 100% dos custos para
evitar o corte da subministración eléctrica.”

Vista así  mesmo a emenda presentada polo  Grupo Municipal  do Bloque
Nacionalista Galego, número 307/2021 de Rexistro de Pleno, que foi rexeitada polo
Grupo Municipal do Partido Popular, autor da proposición.

E tendo en conta  a emenda presentada durante o transcurso do debate
polo Grupo Municipal de Ciudadanos Lugo, que foi aceptada polo Grupo Municipal
do Partido Popular,  autor de iniciativa, consistente en engadir un novo punto de
acordo do seguinte teor:

-  Instar  ao goberno de España a convocar  unha mesa de enerxía para que as
medidas a curto prazo sexan consensuadas por unha ampla maioría parlamentaria,
empresarial, sindical, soportada por científicos, expertos, etcétera.

  Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, coa redacción
resultante das emendas aceptadas, acadándose os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 7 do Grupo Municipal do Partido Socialista de Galicia-
PSOE.
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- Abstencións: 5 do Grupo Municipal do Bloque Nacionalista Galego.

En  virtude  de  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno,  maioría  simple,
ACORDA:

PRIMEIRO.- O concello de Lugo insta ao Goberno de España a eliminar o
tipo de gravame do Imposto sobre o Valor da Produción de Enerxía Eléctrica do
7%, modificando a Lei  15/2012,  de 27 de decembro de medidas fiscais  para  a
sustentabilidade enerxética.

SEGUNDO.- O concello de Lugo insta ao goberno de España a modificar a
Lei  24/2013,  do Sector  Eléctrico  para que,  entre outros aspectos,  determinados
custos regulatorios que se trasladan á factura eléctrica (débeda do sistema eléctrico
e  custos  extrapeninsulares)  sexan  financiados  integramente  con  cargo  aos
Orzamentos Xerais do Estado.

TERCEIRO.- O Concello de Lugo insta ao goberno de España a modificar a
Lei 37/1992, do Imposto sobre o Valor Engadido para facer permanente a rebaixa
do IVE da electricidade do 21 ao 10%.

CUARTO.- O Concello de Lugo insta ao goberno de España a impulsar o
descenso da factura eléctrica a través da revisión dos tramos horarios, na medida
en que o período val de luns a venres, no que a tarifa é máis barata, vai desde as
12 horas da noite ata as 8 da mañá, o que fai moi difícil o aforro das familias.

QUINTO.-  O Concello  de Lugo insta ao goberno de España a ampliar  o
dereito de poder acollerse ao Prezo Voluntario do Pequenos Consumidor (PVPC)
ata potencias que iguais ou inferiores a 15 KW para o consumidor doméstico, co fin
de facilitar o acceso ao Bono Social Eléctrico.

SEXTO.- O Concello de Lugo insta ao goberno de España a loitar contra a
pobreza enerxética entre os consumidores máis vulnerables, establecendo axudas
específicas para o pagamento de facturas e asumindo o 100% dos custos para
evitar o corte da subministración eléctrica.

SÉTIMO.- Instar ao goberno de España a convocar unha mesa de enerxía
para que as medidas a curto prazo sexan consensuadas por unha ampla maioría
parlamentaria, empresarial, sindical, soportada por científicos, expertos, etcétera.

DELIBERACIÓN

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ:Tres  minutos  para  o  Partido  Popular,  para  o  seu
portavoz. 

- ANTONIO AMEIJIDE OSORIO: Muchas gracias, alcaldesa. 
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He disfrutado pero  profundamente  viendo  el  final  de este  debate  de la  anterior
moción, porque estoy anonadado, escuchar hablar de coordinación a Lara Méndez
y a Maite Ferreiro, la verdad es que es un contrasentido en sí mismo, es que no
pueden ir dentro de la misma frase. Después de una semana en la que se han
dedicado a tirarse trastos la una a la otra. Es que esto es un despropósito. Pero,
bueno, vayamos a la subida de la luz, que tiene más importancia que sus peleas de
Pimpinelas habituales. 
El 8 de agosto de 2014, vamos a hacer un pequeño ejercicio de reflexión, el señor
Pedro Sánchez con una pequeña subida de un 8% de la luz, que ya era suficiente,
hablaba  de  fracaso  del  Gobierno  de  Mariano  Rajoy  y  que  provocaba  pobreza
energética. En el 2017, con una subida del 4,6%, el hoy presidente del Gobierno
tachaba a Mariano Rajoy de empobrecer el país y de hacer que la población pasase
frío, un 4,6%. La rama socialista y comunista de su Gobierno se dedicó durante
todos esos años a criticar al Gobierno de Rajoy. De hecho, el señor Garzón, una
persona además que todo lo que dice es muy coherente, decía que la oligarquía
metía la mano en los bolsillos de la gente y que el Gobierno no hacía nada, y a lo
mejor es verdad porque, claro, ayúdenme en esta reflexión: si Mariano Rajoy tenía
que dimitir  por aquel entonces con una subida pequeña de la luz, ahora que ha
subido un 240% la luz, ¿qué habrá que hacer? Si con una subida del 4,6 la luz
exigían la cabeza del presidente del Gobierno y su dimisión, con una subida 50
veces mayor, del 240%, ¿qué debemos?, ¿pedir el exilio de Pedro Sánchez? A lo
mejor  tenemos que pedir  que Pedro Sánchez se vaya directamente  a Bruselas
donde tiene un chalecito Puigdemont donde puede recibirlo. Seguro que además le
deja estar unos días allí,  porque le debe creo que algún favor,  alguno de estas
semanas incluso. 
En  política  yo  creo  que  lo  que  más  debemos  valorar  los  ciudadanos  es  la
coherencia, así que por coherencia deberíamos exigir la cabeza políticamente de
Pedro Sánchez,  debería  dejarlo,  digo yo;  porque,  si  con un 4,6% pedimos una
dimisión, con un 240% irse del país puede que me parezca hasta poco. 
Miren, llega el invierno, el consumo energético va a aumentar mucho, va a ser una
verdadera sangría  el  precio  de la  luz  y  desde el  Gobierno nose está  haciendo
absolutamente nada. Nosotros traemos aquí una serie de propuestas para rebajar
la tarifa eléctrica, propuestas que piensan en la bajada del IVA permanente, en la
eliminación de los  impuestos a la  producción;  en definitiva,  que piensan  en los
autónomos, que piensan en las grandes empresas, como estamos viendo que van
a cerrar Alcoa si no se hace nada desde el Gobierno. Que piensen sobre todo en
las familias. Les pedimos la humildad de votar a favor de estas propuestas y que se
pongan a trabajar ya, están en el Gobierno para algo. Pídanles a sus compañeros
de Madrid que se pongan a trabajar porque las familias, si no, lo van a pasar muy
mal. 

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ:Moi  ben,  moitas  grazas.  Iniciamos  a  quenda  dos
restantes grupos, iniciamos por Cidadáns, 3 minutos. 

- JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA: Muchas gracias. 
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Aun estando de acuerdo con el fondo de esta proposición, sí que es cierto que no
deja de resultar curioso que ahora sea el Partido Popular estando en la oposición
quien parece haber encontrado la solución al problema del precio de la electricidad
y  que  no  aplicara  estas  medidas  cuando  tuvo  oportunidad,  es  decir,  cuando
gobernó. 
Pero es cierto que en el año 2020 sufrimos uno de los mayores golpes de la historia
reciente en España y en el mundo, una pandemia que nos hizo parar súbitamente
en todos los sentidos: en lo social, en lo productivo y en lo económico. Y en este
2021 todavía de pandemia pero comenzamos a vivir cierta recuperación, se puede
convivir  con el virus de manera razonable gracias a la vacuna y necesitamos la
reactivación de la economía, la reactivación productiva y social, y necesitamos que
esto sea una realidad. 
Los bolsillos de las familias, de los empresarios, de los autónomos, de la economía
en general se ha visto mermada y creemos que todos tenemos la responsabilidad
de  ayudar  a  su  recuperación.  No  debemos  olvidar  que  el  comportamiento  y  la
responsabilidad en general, tanto en lo sanitario como en lo económico, ha sido
ejemplar por la sociedad española,  por la sociedad lucense,  y ahora que, como
decimos,  con la  vacuna se nos permite vivir  y  trabajar  y,  por ende,  empezar  a
generar riqueza con cierta normalidad, es cuando más necesitamos la energía, la
electricidad  y  el  combustible  que  utilizan  las  familias,  los  empresarios,  los
autónomos para generar riqueza y reactivar la economía. 
Después de tanto esfuerzo, ahora no podemos parar esta reactivación económica
con unos costes de energía eléctrica para todos estos sectores tan abultado y con
un crecimiento tan grande como el que estamos viendo estos días. 
Esta misma mañana recordábamos que el kW estaba rozando ya los 190 €, es una
auténtica barbaridad. Y además en estos momentos y con este precio de la luz
¿qué deberíamos decirles a los empresarios, a los autónomos, a los hosteleros, al
pequeño comerciante, a los centros de fisioterapia, médicos, bueno, al comercio en
general?, ¿qué les decimos?, ¿que no pueden consumir electricidad? No, lo que
hay que decirles es que lo hagan con uso responsable también,  pero al  mismo
tiempo no deben parar en su actividad, no deben parar de consumir esa energía
porque eso significará que están generando riqueza, que hay actividad económica y
social, y la reactivación de estos sectores es primordial, es lo que todos queremos. 
El  precio  de la  electricidad tras un año de parón no puede ser  el  freno a esta
reactivación, y la duplicidad del precio de la luz desde los meses de julio, agosto y
septiembre  de  2021  puede  hacer  que  muchas  familias  incluso  no  se  puedan
calentar, que no se puedan conectar a sus trabajos, que los empresarios frenen la
producción o supriman gastos y creo que estamos en el momento de poder revertir
esta situación y que el Gobierno central debe tomar cartas en el asunto. 
En  Ciudadanos  tenemos  claras  dos  cosas:  que  los  mercados  no  deben  estar
hiperintervenidos o ultrarreglados por las instituciones, las administraciones deben
garantizar la igualdad competitiva y los Estados gravar con impuestos lo menos
posible. Solo así se puede garantizar un precio justo y ajustado a la realidad, solo
así se va a garantizar... 
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- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas e quenda agora para o portavoz
do BNG. 

- FELIPE RIVAS JORGE: Ola, bo día, grazas alcaldesa. 
A verdade é que levamos xa en poucos plenos varias mocións sobre o tema da luz,
e eu, pensando en que dicir hoxe, pensaba en Volta, en Edison, en Tesla, pioneiros
diso da electricidade que, se saben o que sería tempo despois co seu invento, pois
igual se dedican a criar vermes de seda, porque nos está dando moita guerra un
invento que en principio era para mellorar a vida da humanidade. Isto dános para
varias teses de doutoramento. Algunha das teses sairía de xente de ciencias, que
nos falaría do tema tecnolóxico;cómo, avanzando tanto tecnoloxicamente, podemos
chegar a ter un problema coa enerxía; e outra sería económica, esta seguro que
nos explicaba  cómo a conversión dun ben de primeira  necesidade  nun produto
especulativo xera enormes beneficios,  e moi ben para que nos gaña, pero é un
problema para o resto da xente. 
A min a tese que máis me importaría sería a política, porque nos dedicamos a isto
neste Pleno, e cun pouco de atrevemento pola miña parte polo limitado do tempo,
propóñome aportar unhas ideas ou máis ben unhas preguntas. A primeira é se,
como colectivo, temos dereito a dotarnos de normas que melloren a vida de todos.
A segunda é se o beneficio duns poucos pode consentirse á custa do sufrimento de
moitos. E a terceira, se quen sofre un prexuízo por un ben da maioría ten dereito a
algún tipo de compensación.  Cousas moi de fondo,  moi políticas, verdade? E a
solución deste problema, que non é unha única, senón que son varias, teñen que
ser  decisións  ou  acordos  políticos,  e  estamos  para  acordar,  para  solucionar  o
problema. 
Neste camiño alégrome moito de que o grupo propoñente se achegue a propostas
que levamos tempo poñendo sobre a  mesa e incluso  neste mesmo foro,  como
repensar as leis do sector eléctrico, nomeadamente a 24/2013, ou a última na que
se baralla este tema dos horarios; ou cambiar a fiscalidade suprimindo o imposto de
xeración ou reducindo o IVE. E gústanos sobre todo porque esta posición é unha
emenda á totalidade da posición que tiña o PP cando gobernaba, porque varios
destes problemas se xeraron con gobernos do PP. 
Pero traballaremos mirando ao futuro, xa que o que está feito xa pasou e esta noite
acenderemos a luze en poucos días as calefaccións, e o que hoxe é urxente de
solucionar  mañá será unha auténtica  catástrofe  para  moitas veciñas e veciños,
incluídos os de Lugo. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. 
Quenda agora para a portavoz do Partido Socialista, señora Alvarellos.

 - MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO: Moitas grazas, señora alcaldesa. 
O pasado día 1 de xuño entrou en vigor a nova tarificación da luz, cuxa finalidade
non era outra que adaptar a tarificación ás exixencias da Unión Europea e fomentar
o aforro enerxético, así como promover o autoconsumo. É dicir, modificouse todo o
sistema tarifario para precisamente abaratar a factura da luz. Así, naquel momento
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o Executivo rebaixou o IVE sobre a electricidade do 21 ao 10% ata final de ano,
para todas aquelas subministracións de ata 10 kW; e decidiu suspender o imposto
de produción de enerxía eléctrica do 7% durante o terceiro trimestre; e, o que era
máis importante, indicando que se mantería vixilante para actuar no caso de que
fora necesario. 
Sen embargo, estas medidas coincidiron no tempo cunha subida desmesurada na
enerxía  no  mercado  maiorista.  Así,  dende  o  mes  de  xuño,  catapultado  pola
cotización  do  gas  natural  nos  mercados  internacionais  e  tamén  pola  elevada
cotización do CO2 na Unión Europea, o prezo do mercado maiorista da electricidade
creceu un 80%, alcanzando uns niveis nunca vistos, creando alarma social e son un
motivo de evidente preocupación para todos. 
Considerando que os desaxustes entre a oferta e a demanda no mercado global do
gas  van  permanecer  durante  os  próximos  meses,  o  Goberno,  que  se  mantivo
vixilante para actuar se fose necesario, tal como anticipou e prometeu no mes de
xuño,  adoptou  e  está  a  adoptar  unha  batería  de  medidas  extraordinarias  con
aplicación  inmediata  para  previr  e  amortiguar  todo  o  impacto  dos  custos
enerxéticos,  fundamentalmente  nos  consumidores  e  sobre  todo  o  conxunto  da
economía. Para deter esta especial espiral alcista, o Consello de Ministros acaba
de aprobar o real decreto lei para cumprir o compromiso adquirido nese mes de
xuño e manter a factura final da electricidade dos consumidores durante este ano
2021 no mesmo nivel do ano 2018. Esta medida reducirá a factura mensual nun
22% ata final de ano. Esta rebaixa ascenderá ata o 30% se sumamos a diminución
do IVE que se aprobou no mes de xuño; é dicir, combínanse medidas xerais con
medidas moi específicas de maior incidencia nos consumidores vulnerables e as
familias. Así, nestas sobre todo hai que ter en conta o novo subministro mínimo
vital, que se amplía a prohibición de corte do servizo eléctrico aos consumidores
vulnerables durante seis meses adicionais aos catro que se aprobaran no mes de
xuño, tempo no que se garantirá un abastecemento mínimo para o confort. 
Por iso lles digo o mesmo que lles dixen no Pleno do mes de xuño: chegan tarde
cun evidente afán de conseguir réditos políticos, pero é o Executivo central o que se
mantén vixiante e resolutivo ante a subida desmesurada e desproporcionada do
recibo da luz. Non hai máis que ler a prensa... 

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas,  finalizou  a  súa  quenda.
Iniciamos esta segunda quenda co grupo propoñente, o Partido Popular, minuto e
medio. 

- ANTONIO AMEIJIDE OSORIO: Moitas grazas, alcaldesa. 
Pois sigan vixiantes, porque a verdade é que non se están dando conta do que está
subindo o recibo da luz. Dicía, igual entendín mal,  pero dicía que modificaron o
sistema tarifario precisamente para abaratar o prezo da enerxía e o prezo do recibo
da luz. Pois, oe, moi ben non lles saíu, igual se equivocaron. Ao mellor é que teñen
que revisar a quen se pon a calcular este tipo de modificacións, porque a verdade é
que lles saíu ao revés de feito, subiu un 240% a luz. A quen teñan encargando este
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tipo de revisións é mellor que o cambien, porque fai xusto o contrario do que lle
encomendaron. 
Entón eu creo que se teñen que poñer a traballar e traballar en serio. Aquí van unha
serie de propostas, non puntuais como di vostede,  non para tres meses,  senón
propostas a definitivo, para eliminar custos. O 60% do custo da luz son impostos,
son taxas de mantemento e demais; pódense eliminar ou pódense rebaixar. Por iso
o Goberno ten moito que dicir, e invitámolos a que fagan iso dende Madrid. 
Señor Rivas, a verdade é que ás veces eu quedo abraiado das súas reflexións
históricas. Hoxe agradezo ademais que non nos citase a lista dos reis godos, pero
quedo con que vai profundizar nesa tese e eu invítoo, cada tese ten que ter un
coordinador.Eu creo que, como de coordinación saben e sabe o BNG, poñería de
coordinadora desa tese a Lara Méndez ou a Paula Alvarellos, a que prefira das
dúas, calquera das dúas poden coordinar a súa tese sen ningún tipo de problema e
coa  conclusión  supoño  que  sacaremos  algo  importante  neste  salón  de  plenos
tamén no futuro. 
Miren, eu pensei que ía defender a tarifa eléctrica galega, a verdade, porque, claro,
é o que fan sempre, pero é que vostedes puxeron a Pedro Sánchez no Goberno e
son corresponsables do que está pasando aquí... 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas, e quenda agora para o portavoz
de Cidadáns.

- JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA: Muy bien. Muchas gracias. 
Estábamos y seguimos hablando de lo que supone el mercado eléctrico y decíamos
que,  efectivamente,  creemos  que  uno  de  los  grandes  problemas  es  que  está
hiperregulado, y un claro ejemplo de que un mercado ultranormalizado y además
politizado no funciona es el nuestro, es el actual. Está claro que es un modelo que
no ha funcionado, que nos tiene los precios por las nubes y que efectivamente está
politizado.  Y decimos  esto  porque se han tomado decisiones  muy drásticas  en
cuanto al modelo energético, sin embargo no hemos realizado, como sí hicieron o
han hecho otros  países  de Europa,  la  oportuna transición ecológica,  lo  que ha
provocado desajustes dramáticos para muchos ciudadanos autónomos y pequeñas
empresas. Buenos ejemplos, más bien malos ejemplos, tenemos aquí en Galicia
recientemente. Pero es que lo perverso del actual sistema es que quien finalmente
se va a beneficiar  son las empresas eléctricas, que es lo curioso; sin embargo,
quien lo va a pagar al final es en ciudadano medio y el autónomo. 
Este problema energético entendemos que hay que afrontarlo a corto plazo, por
supuesto, porque la situación de reactivación económica que estamos viviendo lo
exige, pero es que, además de a corto plazo, también tiene que ser a medio plazo.
Por  ello,  proponemos  dos  enmiendas  de engádega  en  las  que  simplemente  la
primera sería instar al Gobierno de España a convocar una mesa de energía para
que  las  medidas  a  corto  plazo  sean  consensuadas  por  una  amplia  mayoría
parlamentaria,  empresarial,  sindical,  soportada  por  científicos,  expertos,  etc.,  es
decir, un poco de participación, que es en lo que siempre insist...
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-LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Finalizou o seu tempo e, polo tanto, só lle deu tempo a...,
falaba de varios puntos de engádega e polo tanto só poderemos ter en conta esa
mesa de enerxía para que despois o grupo propoñente diga se si ou se non pode
incluíla como engádega. Pasamos agora á quenda do portavoz do BNG, minuto e
medio. 

-FELIPE RIVAS JORGE: Grazas de novo. 
Pasar frío ou desindustrializarnos, que é o que nos pasa por culpa do prezo da luz
sendo  produtores  netos,  ademais  dun  sinsentido  é  unha  inmoralidade,  e  que
ademais non ten máis respaldo que o de certas elites económicas. 
Nos últimos tempos estamos a converternos en expertos do tema da luz e estannos
introducindo  conceptos,  todos  xa  falamos  da  crise  rusa  e  do  gas  ruso,
desistemamarxinalista,  dereitos  de emisión,  todos somos especialistas  en todas
estas cousas para desviarnos en realidade un pouquiño do foco. E en troques disto
desde oBNG queremos falar de planificación, de modernización de control,de luz
como un adianto, como unha ferramenta, como un elemento estratéxico e, como tal,
os gobernos deben poder intervir neste elemento. E a nosa proposta nese sentido é
clara e dende logo moito máis ambiciosa que a que hoxe nos presenta por aí, por
iso fixemos esaengádega que se enviou e tamén nos gustaría saber se se acepta
ou non. 
Vemos na moción que hoxe falamos dalgunha confusión conceptual tamén, pero
podemos entendelo polo enrevesado realmente do tema, e o que nos preocupa
máis é que esta mesma confusión tamén a vemos un pouquiño no Goberno do
Estado,  pero  dende  aquí,  dende  esta  esquina  do  mundo  somos  capaces  de
ofrecerlles as nosas ideas. Queremos estar ao lado dos galegos e as galegas e si,
seguimos querendo unha tarifa eléctrica galega. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas, e quenda agora para a portavoz
do Partido Socialista. 

-  MERCEDES PAULA ALVARELLOS FONDO:  Mire,  señor  Ameijide,  podemos
facer moitos cantos ao sol, ese astro ao que o Partido Popular lle puxo incluso un
imposto.  Podemos facer todos os cantos,  pero o que está claro é que en toda
Europa  se  está  sufrindo  esta  situación  e  que  a  prensa  internacional  de  hoxe,
fundamentalmente alemá, enxalza o noso Goberno por estar vixiante e ser o único
que está reaccionando fronte a isto. Só quero facerlle unha pregunta: Quen gravou
a factura da luz? Quen lles permitiu ás grandes empresas e oligopolios eléctricos
amosar  inxentes  e  groseiras,  vouno  dicir  como  a  vicepresidenta  segunda  do
Goberno, beneficios nese tema? Quen lle puxo un imposto ao sol? A resposta é
clara, vostede mesmo coñécea moi ben. 
Hai dous posicionamentos; o do PP: crear novos impostos e favorecer moito as
grandes empresas eléctricas;  e hai  outro:  estar  vixiantes,  atentos  a  todas esas
manobras dosoligopolios eléctricos, protexendo a xente, fundamentalmente os máis
vulnerables. Esa é a política do PSOE. 
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-LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Última quenda,  30 segundos
para o grupopropoñente.

-  ANTONIO AMEIJIDE OSORIO: Podemos estar  tranquilos  si  en los periódicos
alemanes dicen que el Gobierno lo está haciendo bien. Pero, mientras, las familias
aquí están teniendo problemas para pagar los recibos y los negocios también. Así
que, señora Alvarellos, pónganse a trabajar un poquito y bajen el recibo de la luz
con nuestras propuestas o con algunas si consideran que pueden ser mejores. 
Mire, señor Rivas, su cantinela del recibo de la tarifa eléctrica gallega es que no se
la  creen  ni  ustedes.  La  política  energética  del  Bloque  Nacionalista  Gallego  la
definieron cuando estaban en el bigobierno, irse de yates a repartir los contratos de
los eólicos, es lo que hicieron ustedes en el Bloque, no se engañe.

-LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Ben,  non  manifestou  a  súa  intención  de  atender  a
emenda que tiña xa rexistrada o Bloque Nacionalista Galego. 

- ANTONIO AMEIJIDE OSORIO: Acabo de decir que no a la del Bloque y sí a la de
Ciudadanos. Perdón, alcaldesa, que no lo dije en la intervención. 

-LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Ben, pois entón imos votar a proposta coa emenda do
BNG rexeitada e incluída esa emenda in voce dese punto de crear unha mesa da
enerxía.

9/125  PROPOSICIÓN  DO  GRUPO  MUNICIPAL  DO  PARTIDO  POPULAR,
NÚMERO 304/2021 DE REXISTRO DE PLENO, PARA INSTAR AO GOBERNO A
FACILITAR A COBERTURA DE PERSOAL MÉDICO NA ATENCIÓN PRIMARIA.-
(Exp.  2021/G004/000787).-  Vista  a  citada  proposición  do  Grupo  Municipal  do
Partido Popular, número 304/2021 de Rexistro de Pleno, que foi ditaminada pola
Comisión Especial de Contas e Ordinaria de Alcaldía e Gobernanza: Economía e
Recursos Humanos na reunió celebrada o día 24 de setembro de 2021, expresiva
do seguinte:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS
No  ano  2017,  o  ‘Estudo  sobre  Demografía  Médica’  elaborado  pola

Organización Médica Colexial e o Consello Xeral de Colexios Oficiais de Medicina
arroxaba unhas conclusións contundentes:
- “Se está formando una bolsa de médicos sin especialidad que no pueden
trabajar en el SNS y que, a pesar de superar la nota de corte del MIR, se quedan
fuera”.
- “De continuar este desajuste, miles de médicos se quedarán cada año sin
poder  acceder  a  una plaza de formación  sanitaria  especializada  (imprescindible
para trabajar en el Sistema Nacional de Salud) y tras acabar la carrera se verán
abocados al sector privado, el paro o la emigración”
- “Por otro lado, en los próximos años se producirán un importante número de
jubilaciones que necesitarán ser cubiertas por nuevos especialistas”
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Polo exposto, o Grupo Municipal Popular no concello de Lugo, presenta a
seguinte:

PROPOSTA DE ACORDOS
1.-  Solicitar  ao  Goberno  de  España  unha  habilitación,  de  forma

extraordinaria, dos centros de saúde necesarios para que teñan a consideración de
centros  acreditados para a formación, así como aos profesionais especialistas en
Medicina Familiar e Comunitaria precisos para que poidan actuar como titores na
formación de residentes.

2.-  Solicitar  ao  Goberno  de  España  unha  convocatoria  extraordinaria  de
prazas MIR que permita incorporar mais profesionais ao noso sistema sanitario e
resolver  o  déficit  de  médicos  en  primaria  e  á  Xunta  de  Galicia  que  cubra  a
totalidade desas prazas acreditadas e financie o 100% destas prazas con cargo aos
seus orzamentos.

3.-  Esixir  ao  Goberno  de  España  que,  máis  aló  destas  medidas
extraordinarias, cumpra os acordos do Consello Interterritorial do Sistema Nacional
de Saúde  de  abril  do  ano  2018 relativos  ás  reformas estruturais  precisas  para
flexibilizar  e axilizar  o procedemento de acreditación de unidades docentes e os
seus requisitos, permitindo a formación anual de máis profesionais especialistas.

4.-  Esixir  ao  Goberno  de  España  que  cumpra  os  acordos  do  Pleno  do
Congreso dos Deputados e do Parlamento de Galicia sobre a necesaria eliminación
das limitacións  impostas para as taxas de reposición de efectivos nos sistemas
sanitarios públicos autonómicos.

5.- Dar traslado destes acordos ao Goberno de España, á Xunta de Galicia,
ao Congreso dos Deputados e ao Parlamento de Galicia.

Vista, así mesmo, a emenda presentada polo Grupo Municipal do Bloque
Nacionalista Galego, número 308/2021 de Rexistro de Pleno, que foi rexeitada polo
Grupo Municipal do Partido Popular, autor da proposición. 

Tras a deliberación efectuada, sométese o asunto a votación, acadándose
os seguintes resultados:

Votos emitidos: 24

- Votos a favor: 12 dos Grupos Municipais do Partido Popular e de 
Ciudadanos Lugo.

- Votos en contra: 12 dos Grupos Municipais do Partido Socialista de 
Galicia-PSOE e do Bloque Nacionalista Galego.

- Abstencións: 0

Efectuada nova votación con idéntico  resultado e,  en virtude do voto de
calidade da Excma. Sra. Alcaldesa-Presidenta, o Excmo. Concello Pleno, ACORDA
REXEITAR  a  proposición  presentada  polo  Grupo  Municipal  do  Partido  Popular,
anteriormente transcrita.
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DELIBERACIÓN

-LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Novamente o Partido Popular, que é o grupo propoñente,
3 minutos. 

- MARÍA DEL CARMEN LÓPEZ SILVA: Buenos días. 
Galicia dispone de una atención primaria excelente, accesible y resolutiva, dotada
de profesionales  competentes,  pero no por ello  exenta de dificultades como las
tensiones  derivadas  de  la  ausencia  del  personal  sustituto  y  el  viraje
sociodemográfico cara a la cronicidad y a la pluripatología. 
Fruto de diversas advertencias como estas, el Gobierno de Mariano Rajoy creó un
grupo de trabajo sobre el déficit de profesionales cuyas conclusiones se expusieron
al  Consejo  Interterritorial  del  Sistema  Nacional  de  Salud  en  2018,  que  adoptó
acuerdos  como  revisar  los  requisitos  de  acreditación  de  centros  y  unidades
docentes  en  las  especialidades  de  medicina  de  familia  y  pediatría  de  atención
primaria. Por ello urge modificar la Ley de ordenación de las profesiones sanitarias
para establecer un procedimiento más ágil y más flexible, para acreditar centros y
unidades docentes para la formación sanitaria de especialistas. 
Pero  mes  y  medio  después  de  tomar  este  y  otros  acuerdos  aprobados  por
unanimidad,  también por gobiernos autonómicos socialistas, el PSOE accedía al
Ministerio de Sanidad y desde entonces pasaron ya tres años y cuatro ministros,
pero no hubo ni hay avance en ninguno en estos temas que todas las comunidades
autónomas en abril de 2018 consideraron que correspondía al Gobierno de España
resolver. 
Pero,  a  pesar  de  todas  estas  dificultades  que  el  sistema ofrece  para  acreditar
centros y  encontrar  tutores,  la  Xunta de Galicia  ha incrementado las plazas de
formación sanitaria especializada, hasta llevar ya varios años cubriendo el 100% de
las plazas que el Ministerio acredita para formación de especialistas en atención
primaria. El bipartito en cambio solo cubría, les recuerdo, el 75%. 
Pero,  más allá  de la formación de nuevos profesionales en la medicina,  está la
estabilización de las plazas de los que están actualmente en ejercicio, estabilización
muy obstaculizada por los límites de las tasas de reposición de empleo público.
Galicia solicitó la eliminación de las tasas de reposición, pero el Gobierno central
decidió mantenerlas.  Además, Galicia  fue la única comunidad que presentó una
propuesta formal al  Gobierno central  de reforma del Estatuto básico del empleo
público, para eliminar las tasas de reposición y habilitar la oferta anticipada de las
plazas que se prevé quedarán vacantes en los próximos dos años, para que los
empleados  públicos  que  se  jubilan  sean  relevados  por  personal  fijo,  propuesta
también rechazada. 
Desde la Xunta se ha reiterado esta solicitud a los distintos gobiernos centrales. En
2014 se solicitó por carta a los ministros Montoro y Ana Mato el incremento hasta el
50%; en 2016 se trasladaron a la ministra Dolors Montserrat temas prioritarios para
Galicia,  encabezados por la  eliminación de los límites en la  tasa de reposición,
solicitud  que  se repitió  ante  las  cuatro  personas  que  ocuparon el  Ministerio  de
Sanidad desde que Pedro Sánchez es presidente del Gobierno. 
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A  pesar  del  contexto  económico,  desde  el  2012  el  Sergas  publicó
ininterrumpidamente  un  nuevo  decreto  de  oferta  de  empleo  público  cada  año,
agotando siempre la tasa máxima de reposición autorizada en cada momento por la
legislación  del  Estado,  con  una  oferta  total  de  8.112  plazas  en  estos  años,
priorizando siempre las categorías que trabajan en atención primaria. Les recuerdo:
la Xunta convocó todas las plazas de personal sanitario que le permitió el Gobierno
central, mientras que el actual Gobierno de Pedro Sánchez... 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ:Moi ben, moitasgrazas. E quendaagora para o portavoz
de Ciudadanos. 

- JUAN MANUEL VIDAL-PARDO GARCÍA: Muchas gracias de nuevo. 
Pues, efectivamente, creo que tiene especial importancia el informe al que alude la
propuesta, este informe de 2017, que tanto la Organización Médica Colegial como
los colegios oficiales de médicos elaboraron. Sí es cierto que parece que no dio
tiempo a su desarrollo y a su elaboración total, y sin duda creemos que es una
asignatura pendiente.  En este sentido,  cabe recordar que, cuando se dicta este
informe, no es un informe partidista o político; es simplemente que el propio sector
médico, los propios profesionales elaboran un informe en el que se detallan una
serie de necesidades y el  hecho de que políticamente se puedan acoger estas
propuestas  y  desarrollar  a  través  de  las  normas  autonómicas  y  estatales  que
correspondan  creemos que es una necesidad.  Hay que recordar  que fue en el
2017, estamos en el 2021, sabemos que ha habido una pandemia de por medio,
pero creemos que en este momento sí urge y creemos que la importancia en la
sanidad pública de llevar a cabo esta reforma es importante. 
De hecho, en la búsqueda de mejorar este sistema sanitario en pro de una mejor
atención  al  paciente,  con  motivo  del  Día  de  Atención  Primaria,  los  distintos
profesionales de la sanidad también en este caso y que forman parte de todas las
organizaciones que los representan han elaborado un decálogo de propuestas a fin
de garantizar esta atención de calidad, y entre ellas se reconocía la importancia de
la  atención  primaria  como  eje  del  sistema  sanitario  a  todos  los  efectos:
presupuestario, recursos humanos, etcétera. El liderazgo de la atención primaria en
la gestión del enfermo crónico, la toma de decisiones de los profesionales de la
salud primaria  a  nivel  de  organización  de gestión  de los  recursos sanitarios,  el
acceso al catálogo completo de pruebas complementarias o incluso la creación de
un  área  formativa  de  competencias  en  medicina  de  familia  dentro  del  plan  de
estudios universitarios. Una serie de planteamientos para proyectar una atención
primaria que ofrezca un trabajo eficiente a pacientes y familias, y permita además el
pleno  desarrollo  profesional  como eje  fundamental  e  indispensable  del  sistema
público de salud. 
Nada más y muchas gracias. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. E quenda agora para o portavoz
do BNG. 
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- ALEXANDRE PENAS ROIBÁS: Ola, bos días; moitas grazas, alcaldesa. Bos días
a todos e a todas. 
Somos conscientes do problema evidente que está a padecer a atención primaria
por falta de persoal médico, e así o expuxo a representante do Partido Popular. Non
estamos de acordo en que sexa o único problema da atención primaria, nin moito
menos, e consideramos que tamén hai outros que hai que abordar dende a Xunta
de Galiza. Fáltanos tamén persoal en enfermaría, por exemplo, tanto na atención
primaria como na atención hospitalaria. 
A  atención  primaria,  dicíao  o  representante  de  Cidadáns,  e  é  certo,  é  básica.
Acompáñanos na saúde, na enfermidade de todas as persoas ao longo da nosa
vida. O seu labor de prevención de enfermidade e educación sanitaria son unhas
competencias moi  importantes que teñen que exercer e que tristemente non se
soen  exercer  pola  falta  de  capacidade  do  persoal  para  facer  fronte  á  ampla
demanda que teñen que abordar, que é toda a poboación diana. 
Non debemos consentir, isto xa como sociedade, ter ata un mes de lista de espera,
de  agarda,  para  algúns  problemas  agudos  de  saúde,  que  moitas  veces  se
solventan en urxencias, e iso sabémolo todos no día a día e en diferentes zonas do
noso país. Así está pasando porque a atención primaria non é capaz de absorber
esa demanda. 
Non  é  un  problema  novo,  dende  o  BNG  levamos  moitos  anos  reclamando  e
intentando defender unha sanidade pública e de calidade para toda a poboación, e
é un obxectivo no que sería desexable que a Xunta de Galiza tamén se implicara
con  eficacia  e  tamén  orzamentariamente.  O  orzamento  investido  en  atención
primaria vai destinado practicamente o seu 100% ou unha gran parte á atención
directa ás persoas e isto implica unha moitísima maior calidade nesa atención a
todos os nosos cidadáns. 
Cando falamos de Sanidade e atención primaria, falamos dunha sanidade pública e
universal,  e  non  hai  maior  garantía  para  isto  que  unha  atención  primaria  con
recursos e ben dimensionada. Estamos de acordo e reitero en que se necesita máis
persoal médico. Unha das maneiras de preguntalo, é certo, é incrementar o número
de  MIR  e  de  formación.  Pero  hai  outras  medidas  e  así  as  expuxemos  nunha
emenda que entendo que lles chegou a todos os grupos que pode facer a Xunta de
Galicia, pero tamén garantir esa atención integral a todas as persoas que forman o
sistema sanitario público galego. 
Non as vou ler  aquí  por  espazo de tempo,  trátase de incrementar  esa plantilla
doutros profesionais dentro da sanidade, e algúns como psicólogos xa está, neste
momento é testemuñal. Animamos a seguir afondando nese traballo para que haxa
moitos máis psicólogos en centros de saúde, xa que está demostrado que é unha
peza fundamental para esa atención integral. 
Moitas grazas e continúo na seguinte quenda. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
do Partido Socialista, o señor Fernández, 3 minutos. 
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- MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Grazas alcaldesa. Bo día de novo a todos e a
todas. 
A min a verdade é que non deixa de sorprenderme que, coa cantidade de iniciativas
que se poden presentar e impulsar neste Concello  para seguir  modernizando a
cidade  e  mellorar  a  calidade  de  vida  dos  veciños  e  veciñas,  tamén  desde  a
oposición, o Partido Popular se presente aquí reclamando sobre unha problemática
que,  sen  restarlle  importancia  porque  a  ten,  é  competencia  directa  da
Administración que xestionan, porque quen ten as plenas competencias en materia
de  sanidade  en  Galicia  é  a  Xunta  de  Galicia;  quen  ten  que  garantir  o  dereito
constitucional á saúde na nosa comunidade é a Xunta de Galicia, ben con xestión e
medios  propios  ou  ben  recabando  e  exixindo  a  outras  administracións  cantos
recursos considere. De maneira que vir aquí propoñendo que o Concello de Lugo
lle exixa ao Goberno do Estado a solución dunha problemática na que non temos
arte  nin  parte,  que  lle  compete  á  Xunta  de  Galicia,  obviando  ademais  outros
asuntos de calado para a cidade, sinceramente non nos parece o máis operativo,
por cualificalo suavemente. 
Miren, se queren ser útiles, igual deberían orientar os seus esforzos cara a outras
cuestións.  Por  exemplo,  presentando  propostas  concretas  sobre  problemas
urxentes e necesarios da cidade ou, xa postos, reclamarlle á Xunta de Galicia, creo
que vostedes os primeiros, que cumpran cos moitos compromisos con Lugo e que
reiteradamente incumpren. 
Todos coñecemos ademais as políticas do Partido Popular en materia sanitaria en
Galicia nos últimos anos: drásticos recortes de todo tipo, incluíndo a maior perda de
poder adquisitivo de todas as comunidades en relación cos MIR do quinto ano;
privatizacións  ás  veces  encubertas;  intentos  de introdución  de  copagos  e  unha
nefasta política de recursos humanos que mantén os profesionais nunha situación
laboral e profesional absolutamente inasumible, e que repercute, por unha banda,
na  calidade  asistencial  que  reciben  os  usuarios  e,  por  outra,  obriga  moitos
profesionais altamente cualificados a emigrar ao estranxeiro, onde por certo son
ben valorados e recibidos cos brazos abertos. 
En relación á acreditación das unidades docentes, sigan vostedes sinxelamente o
procedemento.  É  dicir,  dótenas  orzamentariamente,  elaboren  os  preceptivos
informes desde a Consellería de Sanidade e tramítena diante da Administración
competente.  É así  de sinxelo,  eu desde logo non teño coñecemento de que se
teñan  rexeitado  nin  unha  soa  unidade  acreditadora  se  se  solicitou  cumprindo
requisitos. Se vostedes o saben, deben dicilo. 
E, en relación ás prazas, déixoo para a segunda intervención. 
Moitas grazas. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Segunda quenda entón para a
portavoz do Partido Popular, minuto e medio.

- MARÍA DEL CARMEN LÓPEZ SILVA: Señor Fernández, estoy alucinada de que,
siendo  usted  sanitario,  crea  de  segundo  plano  que  la  atención  primaria  no  es
prioritaria  en Lugo.  La atención primaria es prioritaria  en Lugo,  es prioritaria  en
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Galicia y es prioritaria en toda España; y es responsabilidad de su Gobierno, de su
amigo el  señor Sánchez el  que esto se cumpla;  teniendo en cuenta que según
usted no hay médicos, hablen con su amigo para que las tasas de reposición se
anulen.  Hablen  ustedes,  porque todo lo  que es formación de MIR depende del
Ministerio de Educación, no depende de la Xunta; la Xunta lo que quiere es que le
den  las  plazas  de  formación  de  médicos  y  de  enfermeras  en  este  momento
especialistas en atención primaria, eso no depende de la Xunta. 
Por otra parte, con relación al señor Pena, gracias por reconocer lo bien que lo está
haciendo la Xunta, y, por otra parte, no vamos a aceptar sus enmiendas porque
creo que han hecho mal los deberes, ya que en marzo de 2021 en el Pleno del
Parlamento de Galicia se aprobó 120 plazas en salud mental, de las cuales 95 ya
están en vigor.  Y,  por  otra  parte,  se están haciendo  este mes las  agendas  de
calidad, donde todos los profesionales de los equipos de atención primaria van a
tener su trabajo y sus responsabilidades trabajando en equipo, porque, aunque les
pese,  no  se  olviden  de  que  para  todo  el  personal  del  Sergas,  sanitario  y  no
sanitario, y para la Xunta y la Consellería los pacientes son el eje fundamental y
central de todo el sistema sanitario en Galicia. Y priorizando nuestros pacientes es
como se está trabajando en Galicia y no poniendo piedras, como está haciendo su
amigo  Pedro  Sánchez  en  el  Gobierno  central,  porque  el  sistema  sanitario  de
atención primaria sufre una crisis en toda España,  y,  para problemas comunes,
soluciones  comunes  coordinadas,  y  de  eso  el  único  responsable  es  el  señor
Sánchez y su Gobierno...

-  LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda para o portavoz de
Cidadáns. Perdón desculpe. Pois entón quenda para o portavoz do BNG. 

- ALEXANDRE PENAS ROIBÁS: Moitas grazas. 
Señora López, o BNG non fixo os deberes e non sei “manzanastraigo”, pois acepte
esa emenda. Estamos traballando nelo, que dicía o seu adorado exjefe. 
Existe un problema, que apuntaba tamén o voceiro do PSOE, que é a precariedade,
que tamén vai directamente vinculada á Xunta de Galiza,  onde a señora López
parece que vive no mundo de Yupi, porque a realidade é que hai unha precariedade
moi ampla en todo o persoal vinculado ao Goberno da Xunta de Galiza neste eido. 
Falamos  aquí  nunha  moción de traer  talento,  nunha  proposición.  Ao  mellor  hai
posibilidade  de  atraer  talento  é  mantelo,  mantelo  con  contrato  decentes  e  ben
pagados e non expulsando a xente, como ben apuntaba o señor Fernández. 
Ese é o primeiro paso que debería dar a Xunta de Galicia para non caerlle a cara
de vergonza traendo aquí unhas proposicións que, bueno, que non sei se é para
ascender politicamente ou porque veñen elaboradas desde o Comité Central do
Partido Popular. 
Entón,  iso  en  primeiro  lugar.  En  segundo  lugar  e  estando  de  acordo,  como
diciamos, na ampliación da formación do MIR, que fagan eses trámites oportunos,
nós  estamos completamente  de  acordo,  esperemos que  non  sexa intención  do
Partido  Popular  rebaixar  esa formación  pública,  como nos  ten  acostumados  en
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moitísimas  medidas  cando  mete  a  pata  no  sistema  público,  que  é  privatizar  e
rebaixar a calidade. 

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Moi ben, moitas grazas. Quenda agora para o portavoz
do Partido Socialista, o señor Fernández. 

- MIGUEL FERNÁNDEZ MÉNDEZ: Si, grazas de novo. 
Mire, señora portavoz do Partido Popular, tan de acordo estamos con que hai que
ampliar  as prazas MIR,  á  parte desoutra  problemática,  que para o ano 2022 o
ministerio ten convocadas 10.624 prazas de formación sanitaria especializada, das
cales 8.188 corresponden a formación MIR, o que supón case o 4% máis que o ano
anterior, sendo o terceiro ano consecutivo con maior número de prazas ofertadas
na historia. 
Mire, o ministerio fixo o seu traballo, fagan vostedes o seu. Por exemplo, cubrindo a
totalidade  das  vacantes  e  das  baixas  que  se  producen  en  todas  aquelas
categoríascon listaxes de substitución e con persoal  en paro;  ou ofrézalles  aos
centos de profesionais que se viron obrigados a emigrar unhas condicións laborais,
salariais  e  profesionais  dignas,  e  verán  como  a  maioría  regresa  á  terra  onde
naceron,  onde  se  formaron  e  onde  teñen  o  dereito  de  traballar.  Non  se  foron
voluntariamente,  fóronse  porque  literalmente  os  obrigaron  as  súas  políticas  de
recortes. 
E  non  faga  demagoxia  coa  atención  primaria.  Todos  sabemos  que  funciona  e
funciona moi  ben grazas á profesionalidade e  ao bo facer  dos profesionais,  de
todos, de todas as categorías, e a pesar de vostedes. Pero, claro, é máis doado,
moito máis cómodo loxicamente reclamarlles a outros e pedir amparo a terceiros e
de paso seguir fozando nunha... 

-  LARA  MÉNDEZ  LÓPEZ: Moi  ben,  moitas  grazas,  señor  Fernández.  Última
quenda agora para a señora López, 30 segundos.

- MARÍA DEL CARMEN LÓPEZ SILVA: Señor Fernández, espero que vote a favor
ya  que  está  tan  preocupado  por  la  atención  primaria  de  Lugo,  me  parece
estupendo.  Como  médico  de  atención  primaria  y  como  concejala,  espero  el
monólogo de la señora alcaldesa y le digo como mujer que ya está bien, que las
mujeres  de  su  bigobierno  utilicen  la  condición  de  mujer  constantemente  como
cortina de humo a ser cuestionadas por su mal hacer y su mala gestión. Flaco favor
hacen ustedes a la lucha por la igualdad. 
Gracias.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois, se intervir e falar é malfacer... Outra cousa é o que
se diga e o fondo, que poidamos estar de acordo ou non, pero se intervir e falar é
malfacer, ten vostede un concepto moi equivocado, non só do feminismo, señora
López, non só do feminismo, senón da democracia. E ten un problema grande, ten
un problema grande. 
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E  como  profesional  da  atención  primaria  debería  cuestionarse  e  saber  e
preguntarse cando menos por que acaba de dimitir o director, debería facerse esas
preguntas en vez de intentar sempre sacar balóns fóra. Porque ademais, máis aló
das solucións que lle plantexa agora mesmo o portavoz do Partido Socialista, que
lle plantexou solucións, como podían cando menos paliar, tamén é curioso, hai que
ter pouca vergonza, á parte de nada de feminismo e moi pouca democracia, hai que
ter moi pouca vergonza para falar de se quitaran vostedes a taxa de reposición.
Oia,  levamos  nós  batallando  e  pelexando  para  que  nos  quiten  esa  taxa  de
reposición, o que asfixiou as administracións e tamén, de maneira colateral, sen ter
unha incidencia directa pero na sanidade, señora López, que vén agora aquí a pedir
que quite o que vostedes impuxeron.  Hai  que ter,  á parte de pouco feminismo,
pouca democracia, pouca vergoña. 
E  reitérolle:  vou  falar  as  veces  que  considere  oportuno  porque  para  iso  son  a
presidenta e a alcaldesa desta institución, por moito que lle pese ao Partido Popular
e por moito que lle pese a vostede, señora López. 
Imos pasar á votación desta proposta.

B) PARTE DE INFORMACIÓN, IMPULSO E CONTROL

ACTAS E GOBERNO

10/126  DACIÓN DE CONTA DOS DECRETOS QUE OBRAN NO SERVIZO DE
ACTAS E GOBERNO DENDE O DÍA 19 DE XULLO DE 2021, RECOLLIDOS NO
LIBRO ÚNICO DE RESOLUCIÓNS.-  Examinado o expediente tramitado para os
efectos e vista a proposta da Alcaldía, do 13 de setembro de 2021, do seguinte teor
literal:

“En  conformidade  co  informe  da  Vicesecretaria  Municipal,  obrante  no
expediente, e para dar cumprimento ao establecido no artigo 42 do Regulamento de
organización, funcionamento e réxime xurídico das entidades locais aprobado polo
Real decreto 2568/1986, do 28 de novembro, así como ao disposto no artigo 22 do
Regulamento  orgánico  municipal  do  Pleno  do  Concello  de  Lugo,  ao  Excmo.
Concello Pleno  DÁSELLE CONTA das resolucións ditadas pola Alcaldía e polos
seus Delegados e Delegadas, que obran no Servizo de Actas e Goberno dende o
día 19 de xullo de 2021, coa numeración 6282/2021 a 7528/2021, na plataforma
electrónica TECOL, recollidas no Libro único de resolucións correspondente ao ano
2021.”

De todo o cal o Excmo. Concello Pleno quedou informado para os oportunos
efectos.

TESOURERÍA
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11/127 DACIÓN DE CONTA DAS RESOLUCIÓNS DE TESOURERÍA DOS MESES
DE FEBREIRO A XULLO DE 2021.-  Examinado o expediente tramitado para os
efectos e vista a proposta do Tenente de Alcaldesa da Área de Cohesión Territorial,
en  substitución  da  Tenenta  de  Alcaldesa  Delegada  da  Área  de  Goberno  de
Gobernanza: Economía e Recursos Humanos, de data 9 de agosto de 2021, e cuxo
teor literal é o seguinte:

“En  conformidade  co  informe  da  Tesourería  desta  mesma  data  e  para  dar
cumprimento  ao  establecido  no  artigo  42  do  Regulamento  de  organización,
funcionamento e réxime xurídico das entidades locais, aprobado polo Real decreto
2568/1986, do 28 de novembro, así como ao disposto no artigo 22 do Regulamento
orgánico  municipal  do  Pleno  do  Concello  de  Lugo,  ao  Excmo.  Concello  Pleno
DÁSELLE CONTA das resolucións ditadas pola Tesoureira Municipal e Titular do
Órgano de Xestión Económico-Financeira dende o 01 de febreiro de 2021 ata o 31
de xullo de 2021, coa numeración 4/2021 á 17/2021.

«ASUNTO: INFORME DE RESOLUCIÓNS DE TESOURERÍA.

PRIMEIRO. Durante os meses de febreiro a xullo ditáronse por esta Tesourería as
seguintes resolucións:
NÚMERO DATA CONTIDO
4/2021 11/02/2021 Resolución recurso reposición contra dilixencia de embargo
5/2021 17/02/2021 Retroacción procedemento de constrinximento

6/2021 17/02/2021
Resolución  recurso  reposición  contra  providencia  de
constrinximento

7/2021 18/02/2021 Retroacción procedemento de constrinximento
8/2021 01/03/2021 Retroacción procedemento de constrinximento

9/2021 08/03/2021
Declaración  caducidade  procedemento  DRS  Construcciones
Pedrouzo SL

10/2021 08/03/2021
Declaración  caducidade  procedemento  DRS  Construcciones
Pedrouzo SL

11/2021 08/03/2021 Resolución alegacións expte. DRS CNT

12/2021 12/04/2021
Resolución  recurso  reposición  contra  providencia  de
constrinximento.

13/2021   Non existe por error
14/2021 21/05/2021 Desestimación suspensión
15/2021 14/06/2021 Resolución recurso reposición contra dilixencia de embargo
16/2021 18/06/2021 Resolución recurso reposición contra dilixencia de embargo
17/2021 28/06/2021 Retroacción apremio

SEGUNDO.  Visto  o  establecido  no  artigo  42  do  Regulamento  de  organización,
funcionamento e réxime xurídico das entidades locais, aprobado polo Real decreto
2568/1986, do 28 de novembro, así como o disposto no artigo 22 do Regulamento
orgánico  municipal  do  Pleno  do  Concello  de  Lugo,  ao  Excmo.  Concello  Pleno
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DÁSELLE CONTA das resolucións ditadas pola Tesoureira Municipal e Titular do
Órgano de Xestión Económico-Financeira».”

De todo o cal o Excmo. Concello Pleno quedou informado para os oportunos
efectos.

12/128 DACIÓN DE CONTA DO INFORME DE MOROSIDADE 2º TRIMESTRE DE
2021.-  Examinado o expediente tramitado para os efectos e vista a proposta do 9
de  agoso  de  2021,  asinada  polo Tenente  de  Alcaldesa  Delegado  da  Área  de
Cohesión Territorial, en substitución da Tenenta de Alcaldesa Delegada da Área de
Goberno de Gobernanza: Economía e Recursos Humanos, do seguinte teor literal:

“Ao abeiro do artigo 4.4 da  Lei 15/2010, de 05 de xullo, de modificación da Lei
3/2004,  de 29 de decembro,  pola  que se establecen medidas de loita  contra a
morosidade nas operacións comerciais,  dase conta ao Pleno da Corporación do
Informe de morosidade correspondente ao segundo trimestre de 2021 emitido pola
Tesoureira Municipal en data 04 de agosto de 2021 e que literalmente dí:

«ASUNTO: INFORME DE MOROSIDADE DO SEGUNDO TRIMESTRE DE 2021.

LEXISLACIÓN APLICABLE.

- Lei 15/2010, de 5 de xullo, de modificación da Lei 3/2004, de 29 de decembro,
pola  que  se  establecen  medidas  de  loita  contra  a  morosidade  nas  operacións
comerciais.

- Guía  do Ministerio de Economía e  Facenda  de 23/03/2011 para a elaboración
dos Informes trimestrais que as entidades locais deben remitir ó citado Ministerio,
en cumprimento do artigo cuarto da Lei 15/2010, de 5 de xullo, de modificación da
Lei 3/2004, de 29 de decembro, pola que se establecen medidas de loita contra a
morosidade nas operacións comerciais.

- Real Decreto-Lei 4/2013, de 22 de febreiro de medidas de apoio ó emprendedor e
de estímulo de crecemento e da creación de emprego

- Real-Decreto Lei 8/2013, de 28 de xuño de medidas urxentes contra a morosidade
das  administracións  públicas  e  de  apoio  a  entidades  locais  con  problemas
financeiros.

- Lei 9/2017, de 08 de novembro, Lei de Contratos do sector público (LCAP).

- Lei 11/2013, de 26 de julio, de medidas de apoio ó emprendedor e de estímulo do
crecemento e da creación de emprego.

-  Lei  Orgánica 9/2013,  de 20 de decembro,  de control  da debeda comercial  no
sector público.
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- Nota do Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas para a aplicación da
disposición  transitoria  décima  da  Lei  27/2013  de  27  de  decembro  de
Racionalización e Sostenibilidade da Administración Local (LRSAL).

-  Nota  do  Ministerio  de  Hacienda  y  Administraciones  Públicas  de  15/01/2014
relativa á aplicación da disposición transitoria décima da Lei 27/2013,  de 27 de
decembro, de Racionalización e Sustentabilidade da Administración Local (LRSAL).

- Real Decreto 635/2014, de 25 de xullo polo que se desenvolve a metodoloxía do
cálculo do período medio de de pago a proveedores das Administracións Públicas e
as  condicións  e  o  procedemento  de  retención  de  recursos  dos  rexímenes  de
financiación,  previstos  na  Lei  Orgánica  2/2012,  de  27  de  abril,  de  Estabilidade
Orzamentaria  e  Sostenibilidade  Financeira,  modificado  polo  Real  Decreto
1040/2017, de 22 de decembro.

-  Guía  do  Ministerio  de  Facenda  e  Administracións  Públicas  para  a
cumplimentación da aplicación e o cálculo do período medio de pago das EELL,
Real Decreto 635/2014, de 25 de xullo.

INFORME.

PRIMEIRO. A Lei Orgánica 2/2012, do 27 de abril, de Estabilidade Orzamentaria e
Sustentabilidade Financeira -LOEOESF-, na súa redacción dada pola Lei Orgánica
9/2013,  de 20 de decembro,  de control  da débeda comercial  no sector  público,
despois de dispor que as actuacións das Administracións Públicas están suxeitas
ao principio de sustentabilidade financeira (art. 4 LOEOESF na súa redacción dada
pola LO 6/2015), define ésta como a capacidade para financiar compromisos de
gasto  presentes  e  futuros  dentro  dos  límites  de  déficit,  débeda  pública  e
morosidade de débeda comercial  conforme ao establecido na Lei,  na normativa
sobre morosidade e na normativa europea. Enténdese que existe sustentabilidade
da débeda comercial cando o período medio de pago aos provedores non supere o
prazo máximo previsto na normativa sobre morosidade. Para ou cumprimento do
principio de sustentabilidade financeira as operacións financeiras someteranse ao
principio de prudencia financeira.

O período medio de pago definido no Real Decreto 635/2014, de 25 de xullo, mide
o retraso no pago da debeda comercial en términos económicos, como indicador
distinto respecto do periodo legal  de pago establecido na Lei  9/2017,  de 08 de
novembro, Lei de Contratos do Sector Público, e na Lei 3/2004, de 29 de decembro,
pola  que  se  establecen  medidas  de  loita  contra  a  morosidade  nas  operacións
comerciais. 

Durante o tempo de vixencia do Real Decreto 634/2014 xurdiron dúbidas sobre a
súa compatibilidade coa Directiva 2011/7/UE, de 16 de febrero de 2011, pola que
se establecen medidas de loita contra a morosidade nas operacións comerciais, así
como coa Lei 3/2004, de 29 de decembro.

Neste  senso,  a  modificación  efectuada  polo  Real  Decreto  1040/2017  de  22  de
decembro,  aclara  a  diferenza  entre  o  concepto  do  período  medio  de  pago  a
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provedores ao que se refire a LO 2/2012, e o prazo máximo de pago a provedores
ao que se refire a normativa en materia de morosidade. O primeiro é o intervalo
temporal no que cada administración debedora debe facer fronte ás débedas cos
seus provedores computado como prazo medio,  cuxo incumprimento da lugar á
adopción das medidas previstas na LO 2/2012 para o aseguramente de parte do
pago. Polo contrario, o segundo constitúe un intervalo de tempo suxeito a precisas
regras de cálculo cuxo incumprimento provoca o deveño automático de xuros da
débeda impagada.

Coa entrada en vigor do Real Decreto 1040/2017 de 22 de decembro, prodúcese
unha modificación na metodoloxía do cálculo do Período Medio de Pago, xa que o
cómputo  realízase  desde  a  aprobación  dos  documentos  de  conformidade  das
facturas incluídas no mesmo. Elo implica que o PMP xa non pode ser negativo e
que non poida ser obxecto de comparación en termos homoxéneos cos calculados
ata  o  mes  de  abril  de  2018,  o  que  sí  pode  seguir  a  facerse  coas  cifras  de
morosidade, se ben, o límite máximo segue situado en 30 días. 

Para  o  cálculo  do período  medio  de pago a  proveedores  téñense  en conta  as
facturas expedidas desde o 1 de xaneiro de 2014 que consten no rexistro contable
de facturas ou sistema equivalente, e as certificacions mensuais de obra aprobadas
a partir da mesma data.

Quedan  excluidas  as  obrigas  de  pago  contraídas  entre  entidades  que  teñan  a
consideración de Administracións Públicas no ámbito da contabilidade nacional e as
obrigas pagadas con cargo ó Fondo para a Financiación dos Pagos a Proveedores.
Asimesmo, quedan excluidas as propostas de pago que sexan obxecto de retención
como consecuencia  de  embargos,  mandamentos  de  execución,  procedementos
administrativos de compensación ou actos análogos ditados polos órganos xudiciais
ou administrativos.

SEGUNDO. O artigo 4 da Lei 15/2010, do 5 de xullo, de modificación da Lei 3/2004,
do 29 de decembro, pola que se establecen medidas de loita contra a morosidade
nas operacións comerciais, respecto da Administración Local, dispón que

«3.  Os  Tesoureiros  ou,  na  súa  falta,  Interventores  das  Corporacións  locais
elaborarán trimestralmente un informe sobre o cumprimento dos prazos previstos
nesta  Lei  para  o  pago  das  obrigacións  de  cada  Entidade  local,  que  incluirá
necesariamente o número e contía global das obrigacións pendentes nas que se
estea incumprindo o prazo.

    4. Sen prexuízo da súa posible presentación e debate no Pleno da Corporación
local, devandito informe deberá remitirse, en todo caso, aos órganos competentes
do Ministerio de Economía e Facenda e, no seu respectivo ámbito territorial, aos
das Comunidades Autónomas que, con arranxo aos seus respectivos Estatutos de
Autonomía, teñan atribuída a tutela financeira das Entidades locais. Tales órganos
poderán igualmente requirir a remisión dos citados informes».

72

C
V
D
:
 
o
b
x
p
w
w
6
k
W
L
p
V
Q
1
Y
K
P
V
Q
Y

V
e
r
i
f
i
c
a
b
l
e
 
e
n
 
l
a
 
S
e
d
e
 
E
l
e
c
t
r
ó
n
i
c
a
 
d
e
l
 
O
r
g
a
n
i
s
m
o
.



ACTAS E GOBERNO
RBB/jch
Refª: ispac2253277412112648065.doc

Asunto: PLENO ORDINARIO DO 30-9-2021

TERCEIRO. Os datos,  obtidos do aplicativo  da contabilidade municipal  a 30 de
xuño de 2021, e rendidos na Oficina Virtual de Coordinación coas Entidades Locais
do Ministerio de Hacienda y Función Pública son os seguintes:

1. Obrigas pagadas en prazo.

No segundo  trimestre  do  ano  2021  realizouse  o  pagamento  de  1.390  facturas,
ascendendo  o  importe  global  das  mesmas  a  13.151.395,16 euros.  De  ditas
facturas,  1.034 foron pagadas dentro do prazo establecido.  O importe total  das
facturas pagadas en prazo ascendeu a 9.311.755,00 euros.

O número de facturas pagadas en prazo supón o 74,39% do total de facturas,
e o importe pagado en prazo supón o 70,80% do total pagado.

2. Obrigas pagadas fora prazo.

No segundo  trimestre  do  ano  2021  realizouse  o  pagamento  de  1.390  facturas,
ascendendo  o  importe  global  das  mesmas  a  13.151.395,16 euros.  De  ditas
facturas, 356 foron pagadas fora do prazo anteriormente reflectido. O importe total
das facturas pagadas fora de prazo ascendeu a 3.839.640,16 euros.

O número de facturas pagadas fóra de prazo supón o 25,61% do total  de
facturas, e o importe pagado fóra prazo supón o 29,20% do total pagado.

3. Período medio de pago.

O período medio de pago (PMPE) é  de 59,37 días.

4. Facturas pendentes de pagamento ao final do trimestre.

Do total de facturas quedaron pendentes de pagamento a 30 de xuño de 2021 952,
que representan un importe global total de 9.344.197,07 euros.

Das anteditas facturas, 566, 8.292.090,07 euros estarían pendentes de pagamento
pero  aínda  dentro  do  prazo  legalmente  previsto  para  poder  efectualo.  As  386
restantes, 1.052.107,00 euros, incumprirían o prazo legal de pagamento.

5. Período medio de pago pendente.

O período medio de pago pendente (PMPP) é  de 118,85 días.

6. Xuros de demora.

Durante o segundo trimestre de 2021 aboáronse xuros de demora por importe total
de 0,00 euros.

7. Períodos medios de pago mensuais:

Os períodos de PMP incluídos son os seguintes:

Periodos de PMP
incluidos

PMP (días)

Abril 2021 16,40

Maio 2021 9,15
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Xuño 2021 9,98

CUARTO. De conformidade co disposto no apartado 4 do artigo 4º da Lei 15/2010,
sen prexuízo da súa posible presentación e debate no Pleno da Corporación local,
o presente informe remitiuse aos órganos competentes do Ministerio de Hacienda.

QUINTO. Os datos do segundo trimestre 2021 reflicten o mantemento da mellora xa
detectada  no  cuarto  trimestre  2020  e  no  primeiro  trimestre  2021  na  reiterada
situación de paralización na tramitación de facturas por parte dalgúns servizos que
está a producir incumprimentos nos prazos de morosidade trimestrais. 

Neste segundo trimestre constátase un incremento do importe pagado dentro de
prazo, así como unha diminución das facturas pendentes de pago en situación de
incumprimento do prazo legal.

O importe  de facturas  das compañías  eléctricas  históricamente  supón a maior
parte do importe de facturas pendentes de pago,  tendo cando se lles presta
conformidade  nalgúns  casos  máis  de  365  días  de  espera,  e  que  de  ser
conformadas,  deben aprobarse no Pleno Municipal  mediante  un recoñecemento
extraxudicial  de  crédito  o  que  alonga  todavía  máis  os  seus  prazos  de
pagamento. Este importe tan alto destas facturas e por ese longo prazo de espera,
está alterando a media do cálculo do período de pago da normativa de morosidade.
En calquera caso, incluso as que non teñen un período tan longo de espera, téñeno
da suficiente entidade como para alteralos datos de pago do resto das facturas
municipais  que  conforman os  distintos  Servizos  e  que  se  están  a  tramitar  con
normalidade  e  dentro  dos  prazos  legais  salvo  excepcións.  A  sinatura  do  novo
contrato  de  subministración  de  enerxía  eléctrica  as  instalacións  municipais  do
Concello de Lugo permitiu acadar un lixeiro mellor control das facturas, así como
unha lixeira melloría na xestión do procedemento de conformidade e tramitación
das mesmas.

Tal e como se ven informando de forma reiterada desde o exercicio 2016, dos datos
que constan na Contabilidade Municipal pódese apreciar que desde que as facturas
son aprobadas polo órgano municipal competente e se realiza a toma de razón na
contabilidade  municipal  (fase «P» contable)  ata  que a  Tesourería realiza  o  seu
pagamento transcorren escasos días, o que pon de manifesto que NON EXISTE
un problema de liquidez nin imposibilidade financeira ningunha para poder
afrontar os pagamentos municipais. De feito, desde o cambio no cálculo do
PMP pola entrada en vigor do Real Decreto 1040/2017, de 22 de decembro,
que pasa a medir os días que transcorren desde a aprobación das facturas ata
o seu pago efectivo, o PMP do Concello de Lugo atópase por debaixo dos 30
días legalmente establecidos. Igualmente, os reducidos períodos medios de
pago do Concello coadxuvaron á mellora dos datos de morosidade, xa que
apenas suman días aos de tramitación das facturas. 

Así pois, os incumprimentos que se teñen producido en materia da normativa
de morosidade están  a  reflectir  unha deficiente  e  lenta  xestión interna na
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tramitación  administrativa  das  facturas  pero  en  ningún  caso  un problema
financeiro ou de liquidez para atender en prazo os pagamentos.

SEXTO. Tal e como xa se dixo en informes anteriores, o calendario fiscal fixado por
esta  Tesourería  Municipal  desde  o  ano  2012  reparte  ao  longo  do  exercicio
económico tódolos padróns fiscais máis importantes en cuantía para garantir que
durante todo o ano se produzan ingresos e evitar  desequilibrios  de líquidez na
tesourería, ademáis de repartir no tempo a carga tributaria para o contribuínte.

Finalmente,  o  Calendario  e  Orzamento  de  Tesourería  realizado  para  a
subministración de datos na Oficina Virtual para a Coordinación Financeira coas
Entidades Locais no segundo trimestre de 2021 segue estimando que se garantiza
a cobertura financeira e de liquidez das obrigas que se puideran aprobar e que se
atopan pendentes.

Reitérase  por  tanto  a  necesidade  de  tramitar  nos  prazos  establecidos  na
normativa de morosidade as facturas que están pendentes así como as que
entren por rexistro de entrada para evitar incumprimentos e, sobre todo, o
abono  de  xuros  de  demora  aos  contratistas,  o  que  xera  un  prexuizo
económico a esta entidade».”

De todo o cal o Excmo. Concello Pleno quedou informado para os oportunos
efectos.

PERSOAL

13/129  DACIÓN  DE  CONTA  DO  LEVANTAMENTO  DE  REPARO  DE
LEGALIDADE DOS SERVIZOS EXTRAORDINARIOS LEVADOS A CABO POLO
SERVIZO  DE  EXTINCIÓN  DE  INCENDIOS  DURANTE  O  MES  DE  XUÑO  DE
2021.-  Vista a proposta do Xefe do Servizo de Urbanismo, do 10 de agosto de
2021,  conformada  polo  Tenente  de  Alcaldesa  Delegado  da  Área  de  Cohesión
Territorial,  en  substitución  da  Tenenta  de  Alcaldesa  Delegada  da  Área  de
Gobernanza: Economía e Recursos Humanos, do seguinte teor:

“Asunto.-  Dación de conta ó Pleno do Decreto da Alcaldía:
-Número  6518/2021,  de  trinta  de  xullo,  relativo ao  levantamento  de

reparo efectuado pola Excma. Sra. Alcaldesa de Lugo ao informe emitido polo
Interventor  Municipal  de  ref.  2021/1197  (28-07-2021),  no expediente  de
solicitude de aboamento pola realización de servizos extraordinarios  levados
a cabo por persoal funcionario do Servizo de Extinción de Incendios no mes
de  xuño  de  dous  mil  vinte  e  un,  por  superar  o  límite  establecido  no
Regulamento Interno de Persoal (informe desfavorable do Servizo de Persoal
de data 23/07/2021).
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Examinado  o  expediente  de  referencia  neste  obran,  entre  outros,  os
seguintes:

ANTECEDENTES
 Polo Decreto da Excma. Sra. Alcaldesa Presidenta do Excmo. Concello de

Lugo número 6518/2021 do trinta de xullo  de dous mil  vinte  e  un,  formulase o
levantamento  de  reparo/discrepancia  formulada  pola  Intervención  Municipal,  en
relación  cos  expedientes  de  aprobación  e  pagamentos  de  gratificacións  por
servizos extraordinarios realizados polo persoal sinalado nos parágrafos anteriores
no mes de xuño de dous mil vinte e un.

CONSIDERACIÓNS XURÍDICAS
O  levantamento  de  reparo  por  parte  da  Alcaldía  é  unha  cuestión  que

aparece regulada nos artigos 215 e seguintes do Real  decreto 2/2005 de 5 de
marzo, polo que se aproba o texto refundido da Lei de facendas locais,  na súa
redacción formulada pola Lei 27/2013, do 27 de decembro de Racionalización e
sostibilidade da  Administración local, nos seguintes térmos:

            “Artículo 215. Reparos.

Si  en  el  ejercicio  de  la  función  interventora  el  órgano  interventor  se
manifestara en desacuerdo con el fondo o con la forma de los actos, documentos o
expedientes  examinados,  deberá  formular  sus  reparos  por  escrito  antes  de  la
adopción del acuerdo o resolución.

Artículo 216. Efectos de los reparos.

1. Cuando la disconformidad se refiera al reconocimiento o liquidación de
derechos  a  favor  de  las  entidades  locales  o  sus  organismos  autónomos,  la
oposición se formalizará en nota de reparo que,  en ningún caso,  suspenderá la
tramitación del expediente.

2.  Si  el  reparo  afecta  a  la  disposición  de  gastos,  reconocimiento  de
obligaciones u ordenación de pagos, se suspenderá la tramitación del expediente
hasta que aquél sea solventado en los siguientes casos:

a)  Cuando se base en la  insuficiencia  de crédito  o el  propuesto no sea
adecuado.

b) Cuando no hubieran sido fiscalizados los actos que dieron origen a las
órdenes de pago.

c)  En  los  casos  de  omisión  en  el  expediente  de  requisitos  o  trámites
esenciales.

d)  Cuando  el  reparo  derive  de  comprobaciones  materiales  de  obras,
suministros, adquisiciones y servicios.

Artículo 217. Discrepancias.

1. Cuando el órgano a que afecte el reparo no esté de acuerdo con este,
corresponderá al presidente de la entidad local resolver la discrepancia, siendo su
resolución ejecutiva. Esta facultad no será delegable en ningún caso.
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2. No obstante lo dispuesto en el apartado anterior, corresponderá al Pleno
la resolución de las discrepancias cuando los reparos:

a) Se basen en insuficiencia o inadecuación de crédito.

b)  Se  refieran  a  obligaciones  o  gastos  cuya  aprobación  sea  de  su
competencia.

Artículo 218. Informes sobre resolución de discrepancias.

1.- El órgano interventor elevará informe al Pleno de todas las resoluciones
adoptadas  por  el  Presidente  de  la  Entidad  Local  contrarias  a  los  reparos
efectuados,  así  como  un  resumen  de  las  principales  anomalías  detectadas  en
materia de ingresos. Dicho informe atenderá únicamente a aspectos y cometidos
propios del ejercicio de la función fiscalizadora, sin incluir cuestiones de oportunidad
o conveniencia de las actuaciones que fiscalice.

Lo  contenido  en  este  apartado  constituirá  un  punto  independiente  en  el
orden del día de la correspondiente sesión plenaria.

El  Presidente  de  la  Corporación  podrá  presentar  en  el  Pleno  informe
justificativo de su actuación.

2.- Sin perjuicio de lo anterior, cuando existan discrepancias, el Presidente
de la Entidad Local podrá elevar su resolución al órgano de control competente por
razón de la materia de la Administración que tenga atribuida la tutela financiera.

3.- El órgano interventor remitirá anualmente al Tribunal de Cuentas todas
las resoluciones y acuerdos adoptados por el Presidente de la Entidad Local y por
el  Pleno  de  la  Corporación  contrarios  a  los  reparos  formulados,  así  como  un
resumen de las  principales  anomalías  detectadas  en materia  de ingresos.  A la
citada documentación deberá acompañar,  en su caso,  los  informes justificativos
presentados por la Corporación local”.

Convén  sinalar,  ademais,  que  o  levantamento  de  reparo  efectuado  pola
Excma. Sra.  Alcaldesa a través do Decreto da Alcaldía número 6518/2021 do trinta
de xullo de dous mil vinte e un, ten a súa xustificación legal  na reiterada doutrina
xurisprudencial  dictada  polo  Tribunal  Supremo e  polos  Tribunais  Superiores  de
Xustiza relativa á interdicción do enriquecemento inxusto (Sentenzas do Tribunal
Supremo de 11/05/89, 13/07/84, 20/10/87, 11/02/91, 19/11/92, etc, e Sentenza do
Tribunal Superior de Xustiza de Cantabria de 20/07/2000), máxime tendo en conta
que  no  referido  expediente  consta  plenamente  acreditado  que  os  precitados
servizos extraordinarios foron realizados no seu día  polo persoal deste Concello
polo que lle corresponde á  Administración municipal proceder o seu pagamento.

Resulta  especialmente  significativa,  neste  senso, a  reiterada  doutrina
xurisprudencial  ditada polo Tribunal  Supremo en canto contempla a doutrina do
enriquecemento inxustificado tanto como aplicación dun principio xeral propiamente
dito, como aplicación dunha institución xurídica autónoma, como así  o recoñece
expresamente a Sentenza do Tribunal Supremo  nº 82/2016, de 19 de febreiro ( RJ
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2016/710), en canto sinala literalmente, entre outros extremos, no seu Fundamento
de de Dereito Segundo, que:

“SEGUNDO.-  1.  La  parte  demandada,  al  amparo  del  ordinal  tercero  del
artículo 477. 2       LEC      (RCL 2000, 34, 962 y RCL 2001, 1892)   , interpone recurso de
casación que articula en dos motivos, habiendo sido inadmitido el primero de ellos. 

En el  motivo segundo,  que ha resultado admitido,  denuncia  la aplicación
indebida  de  la  doctrina  del  enriquecimiento  injustificado,  particularmente  de  su
carácter subsidiario; con cita de la  STS de 7 de diciembre de 2011      (RJ 2012, 31)    .

2.  En  el  presente  caso,  por  la  fundamentación  que  a  continuación  se
expone, el motivo planteado debe ser desestimado.

3. Con carácter general la doctrina jurisprudencial de esta Sala contempla la
doctrina  del  enriquecimiento  injustificado  tanto  como  aplicación  de  un  principio
general, propiamente dicho, como aplicación de una institución jurídica autónoma.
En este sentido, la  STS de 13 de enero de 2015 (núm. 768/2015      (RJ 2015, 267)   ),
entre otros extremos, declara: 

«[...]  En  realidad;  como  hemos  recordado  en  otras  ocasiones,  el
enriquecimiento injusto «tiene en nuestro ordenamiento no sólo la significación de
un principio de Derecho aplicable como fuente de carácter subsidiario,  sino muy
acusadamente  la  de  una  institución  jurídica  recogida  en  numerosos  preceptos
legales aunque de forma inconexa» ( Sentencia de 1 de diciembre de 1980      (RJ  
1980, 4732) , con cita de la anterior de 12 de enero de 1943). 

Como principio  general  del  derecho,  cuya formulación sería  «nadie  debe
enriquecerse  injustamente  o  sin  causa  a  costa  de  otro»,  se  aplica  de  forma
subsidiaria,  en  defecto  de  ley  y  de  costumbre,  y  también  informa  el  Derecho
patrimonial,  para  evitar  que  puedan  producirse  enriquecimientos  injustos,  y
contribuye a su interpretación en tal sentido. Como institución jurídica autónoma
(enriquecimiento sin causa), y sin perjuicio de las eventuales previsiones legales, su
aplicación descansa sobre la concurrencia de un elemento económico (la ganancia
de uno, correlativa al empobrecimiento de otro, mediando un nexo de causalidad
entre ambas), y una condición jurídica (la ausencia de causa justificativa)».

Por conseguinte,  vistos os antecedentes anteriormente expostos, procede
darlle  conta  ó  Pleno  do  Concello  de  Lugo  do  Decreto  da  Alcaldía  número
6518/2021 do trinta de xullo de dous mil vinte e un, relativo ao  levantamento de
reparo  efectuado  pola  Excma.  Sra.  Alcaldesa  de  Lugo  ao  informe emitido  polo
Interventor Municipal  de ref. 2021/1197 (28-07-2021)  no  expediente de solicitude
de aboamento  pola  realización de servizos extraordinarios  que superan o límite
establecido  no  Regulamento  Interno  de  Persoal,  a  funcionarios  do  Servizo  de
Extinción de Incendios correspondente ao mes de xuño de dous mil vinte e un.

Con  base  no  anteriormente  exposto  proponse,  de  conformidade  co
establecido no artigo 217.2 do Real decreto legislativo 2/2004, do  5 de marzo polo
que se aproba o texto refundido da Lei de facendas locales,  que polo Concello
Pleno de Lugo  se adopten  os seguintes acordos:
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Primeiro.-  Dar conta ó Pleno do Concello de Lugo do Decreto da Alcaldía
números  6518/2021  do  trinta  de  xullo  de  dous  mil  vinte  e  un,  relativo  ao 
levantamento de reparo efectuado pola Excma. Sra. Alcaldesa de Lugo ao informe
emitido polo Interventor Municipal de ref. 2021/1197 (28-07-2021) no expediente de
solicitude de aboamento pola realización de servizos extraordinarios que superan o
límite establecido no Regulamento Interno de Persoal, a funcionarios do Servizo de
Extinción de Incendios correspondentes ao mes de xuño de dous mil vinte e un. 

Segundo.-  Dar traslado do acordo plenario que se adopte ao Servizo de
Intervención Municipal co  fin de que lle remita anualmente ao Tribunal de Contas 
todas as resolucións e acordos adoptados pola Alcaldesa e polo Pleno contrarios
aos reparos formulados, e isto de conformidade co previsto no artigo 218.3 do Real
Decreto 2/2005, do 5 de marzo, polo que se aproba o texto refundido da Lei de
Facendas Locais.”

De  todo  o  cal,  o  Excmo.  Concello  Pleno  quedou  informada  para  os
oportunos efectos.

DECLARACIÓNS INSTITUCIONAIS

- PÉSAME POLO FALECEMENTO DE DON MANUEL PENAS DEVESA.- Vista a
proposta da Alcaldía, do 20 de setembro de 2021, do teor literal seguinte:

“O pasado 30 de agosto de 2021 faleceu D. Manuel Penas Devesa, pai do
Concelleiro Alexander Penas Roibás.

Por todo o exposto, proponse a adopción dos seguintes acordos:

Expresar a condolencia da Excma. Corporación Municipal polo falecemento
de D. Manuel Penas Devesa e dar traslado deste acordo a súa familia.”

En virtude de todo o cal,  o Excmo. Concello  Pleno ACORDA expresar a
condolencia da Excma. Corporación Municipal polo falecemento de DON MANUEL
PENAS DEVESA e dar traslado deste acordo a súa familia.

- LARA MÉNDEZ LÓPEZ: Pois esta declaración que facemos en nome de toda a
Corporación ao compañeiro Álex, neste caso para trasladar todo o ánimo e agarimo
da Corporación e que llo traslades tamén á túa familia polo falecemento do pai de
Alexandre Penas Roibás. Unha forte aperta de parte de todos os teus compañeiros
e compañeiras de Corporación. 

-  DECLARACIÓN  INSTITUCIONAL  EN  APOIO  Á  ILLA  DA  PALMA  POLA
ERUPCIÓN VOLCÁNICA NA ZONA DE CABEZA DE VACA O 19 DE SETEMBRO
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DE 2021.- O Excmo. Concello Pleno efectuou a seguinte Declaración institucional,
asinada por los voceiros de todos Grupos Políticos Municipais:

“O pasado domingo, 19 de setembro de 2021, e tras varias semanas dunha
actividade sísmica cada vez máis intensa, entraba en erupción a zona de Cabeza
de Vaca, na illa da Palma. O paso das coadas de lava no seu percorrido desde o
cume ata o mar segue deixando,  como consecuencia,  a destrución de vivendas
(unhas 200 vivendas ata o momento), a destrución do modo de vida de numerosas
familias e unha sensación permanente de incerteza que mantén a todos os canarios
co corazón encolleito e que debe ser minimizada pola acción coordinada de todas
as Administracións. 

O Concello de Lugo quere tamén hoxe poñer en valor a resposta do pobo da
Palma, o seu exemplo de civismo co que, nuns momentos moi duros, asumiu as
recomendacións das autoridades priorizando a seguridade persoal e colectiva. É
unha lección para todos. 

Todas as institucións do arquipélago non tardaron en ofrecer os medios dos
que dispoñen para achegar o seu gran de area fronte a esta emerxencia así como
as principais institucións de España e Europa. 

Por  todo  isto,  o  Concello  de  Lugo  acorda  a  presente  declaración
institucional: 

1.  O  Concello  de  Lugo  envía  unha  mensaxe  de  solidariedade  a  toda  a
sociedade palmeira nestes momentos de gran preocupación. Trasladamos todo o
noso apoio ás persoas evacuadas dos seus fogares e, moi especialmente, o noso
agarimo a quen perdeu a súa vivenda, os seus cultivos ou calquera outro ben baixo
a lava.

2.  O  Concello  de  Lugo  recoñece  o  traballo  incansable  que  están  a
desenvolver os equipos de emerxencia, Corpos e Forzas de Seguridade do Estado,
organizacións non gobernamentais, Exército, policías locais, profesionais do sector
sanitario,  medios de comunicación e tantos colectivos que co seu labor sobre o
terreo contribúen a reducir as consecuencias deste fenómeno da natureza.

3.  O  Concello  de  Lugo  ofrece  toda  a  axuda  e  colaboración  (loxística,
material  e  equipos)  aos  concellos  dos  municipios  máis  directamente  afectados,
institucións  que  están  a  demostrar,  xunto  ao  Cabildo  Insular  da  Palma,  a
importancia  das  Administracións  máis  próximas  en  momentos  enormemente
difíciles.”

- DONA LARA MÉNDEZ LÓPEZ: ...E temos tamén outra declaración institucional,
que tivo unanimidade na Xunta de Portavoces, para apoiar a illa da Palma por esta
situación  tan  difícil,  complexa  e  complicada  que  está  a  vivir  o  arquipélago,
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concretamente a illa da Palma e os veciños e veciñas desa illa. Por tanto, queremos
trasladarlle dende a Corporación tamén todo o ánimo, a solidariedade e afecto, e a
colaboración que poidamos darlle dende o Concello de Lugo e que saiban que non
están sós e que noutro punto do noso país está o pobo de Lugo tendendo unha
man. 

ROGOS E PREGUNTAS

Non se formulan

E non habendo máis asuntos de que tratar, a Excma. Sra. Alcaldesa dá
por  rematada  a  sesión,  sendo  as  doce  horas  e  vinte  e  oito  minutos  do
expresado día trinta de setembro de dous mil vinte e un, estendéndose esta
acta  que,  de  acordo  co  establecido  no  artigo  110.2  do  Regulamento  de
organización,  funcionamento  e  réxime  xurídico  das  entidades  locais,
aprobado  polo  Real  decreto  2568/1986,  do  28  de  novembro,  unha  vez
aprobada  polo  Excmo.  Concello  Pleno,  transcribirase  ó  Libro  de  Actas,
autorizándoa coas  sinaturas  da  Excma.  Sra.  Alcaldesa,  dona Lara  Méndez
López, e do Secretario. De todo o cal, eu, don Rafael José del Barrio Berbel,
Secretario Xeral do Pleno, dou fe.
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